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Večmilijonske finančne terjatve lastnikov bioplinarn v Sobetincih in Središču ob Dravi so prenesene na Družbo za upravljanje 
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NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN SI IZBERITE NAGRADO 

Izmed vseh novih naročnikov, ki se boste naročili na Štajerski tednik v času od 6. 5. do 18. 7., bomo izžrebali enega in 
ga skupaj s spremljevalcem popeljali na tridnevni izlet – OBIRANJE MANDARIN V DOLINI REKE NERETVE (10. 10. 2014) s 
potovalno agencijo Turistagent. Z izletom bomo nagradili tudi enega izmed stalnih naročnikov Štajerskega tednika.

POSTATI NOVI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA 
SE IZPLAČA – POSTANITE ČLAN KLUBA PRIJATELJEV 
RADIA-TEDNIKA PTUJ IN KORISTITE UGODNOSTI 
KLUBA. Več o akciji boste našli na oglasnih straneh.
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Kakšna je danes usoda oz. 

perspektiva takrat opevanih 

projektov? Klavrna. Večmi-

lijonske finančne terjatve 

lastnikov bioplinarn v Sobe-

tincih in Središču ob Dravi so 

prenesene na Družbo za upra-

vljanje terjatev bank (DUTB). 

Bioplinarna v Ormožu sicer 

obratuje, vendar sili lastnika, 

da z novimi finančnimi pose-

gi izboljša ekonomičnost pod-

jetja. Obratuje tudi bioplinar-

na v Sobetincih, medtem ko je 

delovanje bioplinske naprave 

v Središču zaustavljeno.

Finančna konstrukcija na-

prav za proizvodnjo energije 

iz bioplina kot obnovljivega 

vira energije se je več kot oči-

tno pričela podirati. Pet mili-

jonov evrov in več vredne na-

prave, ki sta jih v zadnjih letih 

na veliko z dajanjem kreditov 

financirali Nova Ljubljanska 

banka in Nova KBM, so za ve-

čino lastnikov postale preveli-

ko breme. Dobička s proizvo-

dnjo energije je bilo premalo, 

da bi lastniki vračali denar, 

zato so nekatere tudi končale 

v rokah DUTB. Bioplinarna 

v Sobetincih, katero je gradil 

Miran Vargazon iz Pristave pri 

Ljutomeru, se je z zneskom 

9.461.647znašla v objemu 

DUTB kot dolžnica NKBM, bi-

oplinarna v Središču ob Dravi 

v lasti Domna Jurše iz Ljuto-

mera pa zaradi neporavnane-

ga dolga Novi Ljubljanski ban-

ki v znesku 6.630.260,87 evra. 

Kakšna bo usoda teh naprav, 

pri kateri gradnji so tako ali 

drugače sodelovala podjetja iz 

skupine Keter, ni znano. Go-

vori  se, da bodo prezadolženi 

lastniki preko novih podjetij 

in z »novimi« direktorji za maj-

hen denar znova prišli nazaj 

do svojih bioplinarn in to za 

veliko manj denarja, kot bi ga 

morali za odplačevanje kredi-

tov vrniti bankam.

Vargazon z več 
kot 11-milijonsko 
finančno luknjo

Družba Bioplin Vargazon, 

ki upravlja z bioplinarno So-

betinci, je bila od lanskega av-

gusta v postopku prisilne po-

ravnave. Postopek je že prav-

nomočno zaključen, vodil ga 

je upravitelj Bojan Vajzman. 

Upniki so v postopku prisilne 

poravnave prijavili za dobra 

dva milijona evrov terjatev. 

Upravitelj jih je večino pri-

znal, poplačane bodo v deležu 

50 odstotkov. Najvišja terja-

tev, skoraj 1,6 milijona evrov, 

je priznana Poštni banki Slo-

venije, bančni skupini Nove 

KBM. Med večjimi upniki so 

tudi Davčna uprava RS (sko-

raj 124.000 evrov), madžarska 

družba Golicza Termelo (ne-

kaj manj kot 150.000 evrov), 

Zavarovalnica Triglav (93.000 

evrov), Elektro Maribor Ener-

gija Plus (20.000 evrov) … Na 

seznamu najdemo še vrsto 

priznanih terjatev v zneskih 

nekaj tisoč evrov, med upniki 

so nekdanji zaposleni, dobavi-

telji, državne institucije …

Poleg dolgov, ki so eviden-

tno razvidni iz postopka pri-

silne poravnane, je družba Bi-

oplin Vargazon v dobrih štirih 

letih poslovanja prigospodari-

la še dolg v znesku 9,4 milijo-

ne evrov, ki je, kot že rečeno, 

prenesen na DUTB. Gre za del 

posojila, ki ga je investitor Var-

gazon pri NKBM najel za gra-

dnjo bioplinskih elektrarn in 

ga ni zmogel odplačevati.

Bioplinarna v Sobetincih 

sicer obratuje. Kot je razvi-

dno iz objav Ajpesa, je družba 

Bioplin Vargazon lani poleti, 

še pred pričetkom postopka 

prisilne poravnave, obe bio-

plinski napravi dala v upra-

vljanje najemniku, podjetju 

Pulverem. Pogodba o najemu 

je bila sklenjena 3. junija 2013, 

aneks k pogodbi 1. julija 2013. 

Na podlagi pogodbe in aneksa 

je najemodajalcu – družbi Bio-

plin Vargazon – od 1. avgusta 

do 31. decembra 2013 pripa-

dala mesečna najemnina v 

znesku 20.000 evrov. 

V finančnem 
breznu tudi 
središka 
bioelektrarna

Na DUTB je bilo prenese-

nih 6,6 milijonov evrov neod-

plačanih bioplinskih kreditov 

podjetja Dom=en, Domen 

Jurša s. p., ki upravlja z biopli-

narno moči 1 MW v Središču 

ob Dravi. Tudi to podjetje je 

letos podalo predlog za za-

četek postopka prisilne po-

ravnave. Lastnika Juršo smo 

povprašali, zakaj ni mogel 

vračati kreditov. „Kredita ni-

smo mogli vračati zato, ker je 

dve leti zapored prišlo do izje-

mne suše, ki nam je zmanjšala 

predvidene količine surovine. 

Zato smo morali kupiti dražjo 

surovino iz bolj oddaljenih 

krajev, kar je povečalo stroške 

prevozov. Obenem je nastal 

problem drugo leto obrato-

vanja, ko nam matična banka 

NLB ni več dala kredita za 

nakup surovine, čeprav smo 

prvi kredit za surovino s pri-

padajočimi obrestmi vrnili v 

obdobju enega leta. Potrebno 

je vedeti, da je prvo leto delo-

vanja elektrarna naredila 400 

MW/h proizvodnje več, kot 

je bilo predvideno, in je tako 

redno in brez težav odplače-

vala kredite in dobavitelje. 

Kljub več vlogam za najem 

kredita za surovino nas je ban-

ka vedno zavrnila in nas tako 

prepustila prostemu padu. 

Sistem se je začel podirati. 

Elektrarna več ni mogla niti 

kupiti surovine niti poplače-

vati upnikov. Z omenjeno ban-

ko smo imeli več sestankov in 

na njihove zahteve je družba 

Fiposor iz Ormoža naredila 

več finančnih načrtov za pri-

dobitev kredita. Vsi so bili 

gladko zavrnjeni, čeprav so 

jih sestavljali v sodelovanju z 

NLB in po njihovih kriterijih. 

Sam sem mnenja, da se nas je 

lotil nekdo iz vrha banke NLB, 

predvsem vodstvo iz njihove 

enote v Murski Soboti. Do da-

nes ne razumem, kako se je 

banka sploh lahko tako obna-

šala, saj je vedela, da v kolikor 

kredita, ki je v primerjavi s 

celotno investicijo predsta-

vljal pet odstotkov vrednosti 

elektrarne, ne bo odobrila, 

bo s tem padel celoten pro-

jekt. Zanimivo je tudi, da je 

banka, sploh preden je z nami 

končala pogovore, že začela 

prodajati elektrarno po ceni 

okrog dva milijona evrov. Na 

sestankih sem jim povedal, da 

se mi to zdi nerazumljivo in 

da ne želim propada ali pro-

daje elektrarne, pač pa njen 

zagon in tudi poplačilo vseh 

obveznosti do banke. Večkrat 

sem jim tudi ustno in pisno 

postavil vprašanje, kdo bo za 

nastalo škodo odgovarjal, kdo 

bo zaradi njihovega nespame-

tnega ravnanja poplačal upni-

ke. Pa odgovora do danes še 

nisem prejel. Upam, da bo na 
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Zelena energija v rdečih števil
Ob koncu prejšnjega in v začetku tega desetletja so bioplinarne v Sloveniji rasle kot gobe po dežju. Tudi v Spodnjem Podravju. 
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Potenciali na potenco
Slovenci smo izjemno pametni in razvi-

ti, z najvišjim standardom, vsaj v primer-

javi z našimi južnimi sosedi, s katerimi 

smo dve dobri desetletji nazaj delili tudi 

skupno državo. 

Seveda je tako, kaj morda dvomite?! Da 

ne bomo šli preveč v širino, je dovolj kakšna primerjava 

turistične ponudbe med hrvaškim Zagorjem od enega do 

drugega roba in med našim, kot mu pravimo, Spodnjim 

Podravjem, od enega do drugega roba, pa še malo čez.

Pa poglejmo še ožje, recimo na termalno ponudbo: ja, 

na Ptuju imamo velike Terme in hotel s petimi zvezdica-

mi, kjer se sicer marsikdo kar pokriža ob cenah, ampak 

zato dobi neokrnjeno naravo in nekaj toboganov. Za tiste 

z globljimi žepi ali plačano zdravstveno terapijo je na vo-

ljo nekaj bazenov in več hotelov v Rogaški Slatini, za dru-

ge z bolj revnim družinskim proračunom pa je primeren 

ormoški ali bistriški občinski bazenček. 

Ampak to ni tako pomembno. Bolj pomembni so naši 

potenciali, ki nam jih pa res lahko zavidajo vsi: med prvi-

mi je zanemarjeno kidričevsko kopališče, kjer raje, kot da 

bi ga prenovili in napolnili bazene, vodo izgubljajo v sis-

temu ogrevanja stanovanjskih sosesk. Imamo še dva veli-

kanska potenciala: »megaterme« Gaja v Janežovcih, ki ne 

bodo imele konkurence, le pravega investitorja je treba še 

najti, pa druge megaterme malo naprej v Benediktu, kjer 

je tudi vse pripravljeno, pesti jih pa ista nepomembna ma-

lenkost kot v Destrniku … Nadalje ima ogromen potencial 

tople vode še občina Cirkulane, ampak je najprej treba 

najti denar za milijon evrov vredno vrtino.

Ali še kdo misli, da nismo (potencialno) najbolj termal-

no območje v bližnji in daljni okolici? 

Toliko potencialov hrvaško Zagorje nima. Verjemite, da 

res ne. Zato ker so tam potenciale že realizirali v Zagorski 

termalni rivieri. In turist lahko z užitkom izbira med Kra-

pinskimi, Stubičkimi, Tuheljskimi, Varaždinskimi toplica-

mi, toplicami sv. Martina na Muri, pa termami Jezerčica 

… itn. O tem, da so cene povsod nižje kot pri nas, ni treba 

niti razpravljati.

Aja, se opravičujem. Cene je težko primerjati, ker so 

naše terme večinoma še vse v potencialih. Cene pa na po-

tencah.
Simona Meznarič

Uvodnik

Foto: Črtomir Goznik

Okrog bioplinarn se ne širi samo neprijeten vonj po gnoju in gno-
jevki. Smrdi tudi zaradi nerazjasnjenih finančnih mahinacij.

Alpe Adria Green s pritožbo uspel
V začetku lanskega leta je podjetje Bioplin Vargazon po-

dalo vlogo za okoljevarstveno soglasje, ki bi v bioplinarni 
Sobetinci dnevno dovoljevalo predelavo večje količine ži-
valskih odpadkov. Krajani Sobetincev, združeni v civilno 
iniciativo, so takrat izdaji soglasja nasprotovali. Povezali 
so se tudi z okoljevarstveno organizacijo Alpe Adria Green. 
Njihova opozorila so bila preslišana. Agencija RS za okolje 
(ARSO) je 15. aprila 2013 družbi Bioplin Vargazon izdala 
pozitivno odločbo. Organizacija Alpe Adria Green se je na 
odločbo pritožila in s pritožbo uspela. 19. decembra 2013 
je Ministrstvo za kmetijstvo in okolje (MKO) odločbo ARSO 
odpravilo in zadevo upravnemu organu prve stopnje vrnilo 
v ponovni postopek in odločanje. Na odločitev se je sicer 
Vargazon pritožil, ARSO pa je v tem tednu njegovo pritožbo 
zavrnil in potrdil odločitev MKO.

Na DUTB smo posredovali vprašanje, kdaj in za kakšno 
ceno se bo predvidoma prodajalo premoženje podjetij 
Dom=en Domen Jurša in Bioplin Vargazon – torej biopli-
narni v Središču in Sobetincih. Odgovor DUTB se glasi: „Bi-
oplinarni nista bili preneseni v last DUTB, temveč sta še 
vedno last dolžnikov, do katerih ima DUTB terjatve. V tem 
trenutku ocene, kdaj in po kakšni ceni bi lahko prišlo do 
prodaje, ni mogoče podati.“



2011. Za razliko od večine 

drugih je Šijanec v izgradnjo 

bioplinarne vložil veliko svo-

jih, lastnih sredstev. Prvi dve 

leti obratovanja sta bili po 

besedah lastnika zadovoljivi. 

Proizvedli so 8.700 megava-

tnih ur električne energije, s 

katero trgujejo na borzi. Po 

uspešnih letih poslovanja se 

je tudi Šijanec znašel v manj-

ših težavah. Vendar ne zaradi 

tega, ker ne bi bilo dovolj su-

rovine za ekonomično delova-

nje bioplinarne, ampak v želji, 

da spremeni tehnologijo za 

pridelavo električne energije 

in neposrečenemu nudenju 

pomoči drugim lastnikom 

bioplinarn. »V samem štartu  

smo začeli s koruzno silažo 

in od ljudi poslušali, da kuri-

mo hrano, vendar sem že ob 

samem zagonu proizvodnje 

načrtoval spremembo tehno-

logije z možnostjo prehoda še 

na drugo vhodno surovino. To 

je zahtevalo dodatno investi-

ranje. Ker pa nisem imel sreče 

pri izbiri partnerjev za finan-

ciranje, saj so me 'partnerji' iz 

Švedske, s katerimi smo želeli 

ta projekt dokončati, pustili 

na cedilu, sem se znašel v teža-

vah. Zalagal sem svoj denar za 

projekt, ki so ga oni na koncu 

celo želeli izpeljati sami, nato 

pa so enostavno izginili, sko-

raj leto dni sem jim plačeval 

usluge in celo stroške bivanja 

v Sloveniji. Na drugi strani pa 

sem v treh letih obratovanja 

tudi drugim lastnikom biopli-

narn delal veliko uslugo, saj 

sem jim posojal koruzno sila-

žo v skupni vrednosti vhodne 

surovine za enoletno proizvo-

dnjo 1MW, hkrati pa smo za to 

surovino izvajali tudi storitve 

siliranja s prevozi silaže. Za 

vse te storitve in surovino ni-

koli nismo prejeli plačila, kar 

pa nam sedaj v naši ekonomiji 

predstavlja veliko finančno 

luknjo,« nam pove Šijanec, ki 

ne skriva, da je še 14 kmetom 

dolžan denar za surovino, kar 

sicer predstavlja pet odstot-

kov celotnega jesenskega stro-

ška. »Tudi to bom poravnal. V 

kratkem,« je dejal. »Težave so 

se pričele tudi s tem, ko ban-

ke zaradi slabih izkušenj, ki 

so jih imele z drugimi lastni-

ki bioplinarn, niso želele več 

pomagati niti s kratkoročnimi 

krediti za nakup surovine in 

sem bil tako primoran plače-

vati surovino iz lastnih virov.«

Prihodnost 
v obdelavi 
bioloških 
odpadkov?

Šijanec je v prvem letu za 

delovanje bioplinarne po-

treboval okoli 15.000 ton 

vhodne surovine, nato  se je 

vhodni delež koruzne silaže 

vedno manjšal in ga v večini 

zamenjeval s piščančjim gno-

jem. Tako že ves čas s pomo-

čjo laboratorija eksperimen-

tira z različnimi vhodnimi 

surovinami, ki pa so v okviru 

izdanega okoljevarstvenega 

soglasja. Tako so pred letoma 

med drugim predelali okoli 

2.500 ton viškov krompirja, 

ki ga kmetje in zadruge zaradi 

uvoza niso mogli prodati. Po-

kazal se je kot kar kvaliteten 

energent, ki ga je treba dobro 

zmešati z drugimi sestavina-

mi. »Kot vhodno surovino 

smo  uporabili tudi sladkorno 

peso in pesne rezanca, v pri-

hodnje vidim veliko možnosti 

pri izkoriščanju odpadne ze-

lenjave in sadja,« o načrtih za 

prihodnje spregovori Šijanec. 

Bioplinarna v Ormožu sedaj 

deluje z zmanjšano močjo. 

»Delujemo s 50- do 70-odsto-

tno zmogljivostjo, ker pazimo 

na ekonomsko izkoriščenost 

in upravičenost vhodne su-

rovine. Nisem želel ponoviti 

napake drugih, ki so do suro-

vine prišli z obljubami, plača-

li pa je niso. Ker imam nekaj 

zaostalih obveznosti do doba-

viteljev, bom najprej to uredil 

in šele nato z dodatnimi inve-

sticijskimi posegi dosegel, da 

bo naprava delovala s polno 

močjo.« Do konca leta Šijanec 

namerava v Ormožu dograditi 

napravo, kar bo omogočalo, 

da vhodna surovina več ne bo 

koruza. Šijanec je tudi spre-

govoril o sami prihodnosti 

bioplinarn. »Preživi lahko le 

tista, ki ima vhodne surovine 

v lastni režiji. Poleg tega mora 

biti poštenje na trgu s plačil-

no disciplino. Tudi kmetje ne 

smejo strmeti k temu, da bi pri 

tem poslu zaslužili čim več, saj 

vsi dobro vemo, da dobijo še 

subvencijo od države, nato pa 

bi radi za svoj pridelek iztržili 

več, kot je surovina dejansko 

vredna. Sam gledam na priho-

dnost bioplinarne le v smislu, 

da je bioplinarna ene vrste bi-

ološka čistilna naprava. Gnoj, 

ki je problem in največkrat 

konča nekje nenadzorovano 

v naravi, se mora pričeti pre-

delovati, poleg tega so tu še 

biološki odpadki, kot sta sadje 

in zelenjava, in tudi odpadna 

masa iz industrije, kot so soko-

vi iz Fructala in hrvaške Vin-

dije,« je dodal Šijanec, ki ima 

z dobavitelji že sklenjene po-

godbe za okoli 18.000 ton teh 

bioloških odpadkov in načr-

tuje, da bo v prihodnjem letu 

bioplinarna v Ormožu znova 

delovala z močjo enega mega-

vata, vendar vhodna surovina 

več ne bo hrana.
Miha Šoštarič

Mojca Zemljarič

Foto: Arhiv Roberta Šijanca

Bioplinarna v Ormožu bo v kratkem dograjena, vhodna surovina za 
proizvodnjo energije ne bo več hrana.

koncu zgodba dobila epilog 

na sodišču, kjer bom tudi na 

podlagi sodnih izvedencev 

za finance dokazoval, kakšno 

poslovno škodo mi je s svo-

jim nespametnim delovanjem 

povzročila banka,“ je pred ka-

kšnim mesecem za naš časo-

pis pojasnil Domen Jurša.

Višje sodišče 
se s prisilno 
poravnavo ne 
strinja 

Ptujsko okrožno sodišče je 

sklep o pričetku poenostavlje-

ne prisilne poravnave za druž-

bo Dom=en, Domen Jurša 

s.p. izdalo 8. maja. Na podlagi 

pritožbe DUTB je višje sodi-

šče v Ljubljani 17. junija sklep 

ptujskega okrožnega sodišča 

razveljavilo in predlog za za-

četek postopka poenostavlje-

ne prisilne poravnave zavrglo. 

Višje sodišče svojo odločitev 

argumentira s tem, da dolžnik 

(Domen Jurša) ni predložil 

notarskega zapisa izjave, da je 

poročilo o njegovem finanč-

nem položaju in poslovanju 

resnično in pošteno. 

Šijanca so Švedi 
pustili na cedilu

Med tistimi bioplinarna-

mi, ki na območju Spodnjega 

Podravja še normalno deluje 

pod vodstvom prvega lastni-

ka, je bioplinarna Roberta Ši-

janca oz. njegovega podjetja 

na obrobju Ormoža. Po vseh 

zapletih pred gradnjo, saj je 

v lokalnem okolju naletel na 

precej odpora, je Šijanec bio-

plinarno v pogon spravil leta 
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kah in kje so bančni milijoni
Financiranje gradnje bioplinarn na območju Podravja in 

Pomurja je po naših informacijah in informacijah drugih 
novinarskih kolegov prava Pandorina skrinjica lobističnih, 
bančnih in političnih povezav. Le-te so Skupini Keter in z 
njo povezanimi podjetji omogočile širjenje bioplinskega 
imperija, za katerega se vse bolj kaže, da je zrasel na tr-
hlih nogah.

Bioplinski glavoboli … 
Od samega začetka, ko so se v Sobetincih začele po-

javljati prve govorice, so krajani gradnji bioelektrarne na-
sprotovali. Da si tovrstnega objekta v okolju ne želijo, so 
izrazili na več zborih krajanov. Ustanovili so tudi civilno 
iniciativo. Vsa njihova glasna nasprotovanja in opozorila 
so bila preslišana. Nekega trenutka sta jih investitor in ta-
kratna lokalna oblast žejne popeljala čez vodo. Obljube, 
ki so se hitro izkazale kot prazne, so bile visoko zveneče. 
Od bioplinarne naj bi imeli krajani korist. V vasi naj bi se 
z energijo, pridobljeno v bioelektrarni, vzpostavil sistem 
daljinskega ogrevanja. Govorilo se je tudi, da naj bi ob 
bioplinarni zgradili rastlinjake, v katerih bi gojili orhideje. 
Rastlinjake bi ogrevali z energijo, ki bi jo pridobivali v biopli-
narni. In danes? O daljinskem ogrevanju in rastlinjakih ne 
duha ne sluha. Skoraj 9,5 milijonov Vargazonovih terjatev 
je prenesenih na državno slabo banko. Zna se zgoditi, da 
bomo večino tega dolga pokrili davkoplačevalci. Upnikom, 
ki so v postopku prisilne poravnave prijavili za skoraj dva 
milijona evrov terjatev, bo dolg v naslednjih letih poplačan 
samo polovično. Zaradi ogromnih bioplinskih naprav (gre 
za dve napravi, vsaka z močjo 1 MW) je vas Sobetinci z 
okoljskega in ekonomskega vidika trajno degradirana. 
Koga vse bo zaradi nasedle sobetinske bioplinske naložbe 
domnevno po hrbtu udarila gorjača? Prvič: vse slovenske 
davkoplačevalce zaradi prenosa terjatev NKBM na slabo 
banko. Drugič: Vargazonove upnike, ki bodo poplačani 
samo 50-odstotno. In tretjič: krajane Sobetincev, ki jim 
je naprava doživljenjsko degradirala bivanjsko okolje. In 
kaj je medtem počela družba Bioplin Vargazon? Na ple-
čih vseh naštetih je lani mesečno za bioplinarno pobirala 
20.000 evrov najemnine. Kaj porečete na vse to? Dobro-
došli v deželici Sloveniji!

Mojca ZemljaričK
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Podravje, Zagorje � Številne terme in bazeni vabijo 

Kje ponujajo največ in kje so 
Poletje je čas, ko je skoraj nujno treba, če že na morje, vsaj v kakšen bazen ali toplice. V tokratnem Tednikovem objektivu smo 
so za marsikoga najpomembnejše cene vstopnic, smo preverili, kje so vstopnice najcenejše in kaj lahko gostje dobijo za to ceno.

Terme Ptuj
Obiskovalcem Term Ptuj je 

na voljo 4200 m2 vodnih po-

vršin v zunanjih in notranjih 

bazenih termalnega parka, 

dodatno pa še 625 m2 v hotelu 

Primus. Ob tem jim je na voljo 

tudi največji kompleks tobo-

ganov. Ob kopanju vabi tudi 

bogata športna ponudba: mini 

golf, dve igrišči za odbojko 

na mivki, igrišče za košarko, 

brezplačno si je mogoče izpo-

soditi opremo za badminton 

in namizni tenis, brezplačna 

pa je tudi uporaba fitnesa (v 

notranjem kompleksu znaša 

doplačilo zanj 3 evre). Po že-

lji lahko kopalci uživajo tudi v 

aktivnostih v vodi: aqua zum-

ba, aqua aerobika z gymstick 

palicami, otroška zumba, hoja, 

tek in prevali v napihljivi zorb 

žogi, sproščanje v vodi (tai 

chi) in vaterpolo.

Stacionarnim gostom ponu-

jajo še nordijsko hojo, izposo-

jo koles, igrišče za golf ali igri-

šča Tenis kluba Ptuj itd. 

Po poletnem ceniku je 

cena celodnevne vstopnice 

za termalni park za odrasle 

15 evrov, popoldanska (po 

15. uri) 11 evrov, celodnevna 

s kosilom 19,90 evra, večerna 

(po 18. uri) 8 evrov in večerna 

za notranje kopališče (po 20. 

uri) 6 evrov. 

Za otroke v starosti od 5 do 

15 let je cena celodnevne vsto-

pnice 9,90 evra, popoldanska 

7 evrov, celodnevna s kosilom 

15 evrov, večerna 5,50 evra in 

večerna za notranje kopališče 

5,50 evra. Upokojenci za ce-

lodnevno vstopnico plačajo 

9,90 evra, dijaki in študentje 

imajo 10-odstotni popust na 

celodnevno in popoldansko 

vstopnico. 

Abonmajska vstopnica za 

odrasle stane 120 evrov, za 

otroke od 5 do 15 let pa 70 

evrov. Vključuje 10 vstopov, 

je prenosljiva in velja eno leto 

od dneva nakupa. 

V Termah Ptuj je mogoče 

kupiti tudi družinske vstopni-

ce: pri dveh odraslih in enem 

otroku je cena 35 evrov, pri 

dveh odraslih in dveh otrocih 

40 evrov, pri dveh odraslih 

in treh otrocih pa 45 evrov. S 

kupončkom v petkovi številki 

Štajerskega tednika se lahko 

bralci ob torkih kopajo 50 % 

ugodneje, ob sredah pa se za 

ceno ene vstopnice v višini 

9,90 evra lahko kopata dva 

upokojenca. Posebne ponud-

be so kopalcem občasno na 

voljo tudi na spletnih porta-

lih.

V ceno vstopnice v termal-

nem parku je vključena tudi 

uporaba savn. 

Letna vstopnica za odrasle 

stane 590 evrov in ni preno-

sljiva. Prav tako ni prenosljiva 

sezonska vstopnica, ki velja od 

dneva nakupa do 15. 9. 2014. 

Za odrasle, dijake in študente 

je cena 290 evrov, za otroke 

pa 198 evrov; v predprodaji 

je cena sezonske vstopnice za 

odrasle 240 evrov, za dijake in 

študente 150 evrov in otroke 

119 evrov. 

Cene v hotelskem kopališču 

so nekoliko višje: celodnevna 

vstopnica za bazene Vespasia-

nus je 16 evrov, za otroke 12 

evrov, nižja pa je pri štiriurni 

uporabi.

Tudi v ponudbi hrane sku-

šajo biti kar se da konkurenč-

ni. Direktor gostinstva Boštjan 

Humski pravi, da je ponudba 

bogata in raznolika, cene pa 

ugodne. 

Na vseh bazenih Term oz. 

celotnem kopališču je za var-

nost dobro poskrbljeno, je po-

Kakovost vode 
v slovenskih kopališčih

Po podatkih Nacionalnega inštituta za javno 
zdravje (poročilo Kakovost kopalne vode v bazenih 
Slovenije v letu 2013) so vodo vzorčili za 194 bazen-
skih kopališč s 656 bazeni. Po vrsti bazena in stati-
stični regiji je bil največji odstotni delež neskladnih 
vzorcev kopalnih voda odvzet iz dvoranskih bazenov 
v pomurski regiji. Sicer pa se je v letu 2013 v primer-
javi z letom 2012 število neskladnih vzorcev znižalo 
za tri odstotke. Pri odstotnem deležu mikrobiološko 
neskladnih vzorcev v letu 2013 glede na leto 2012 
ni spremembe, za štiri odstotke pa se je znižal de-
lež fizikalno in kemijsko neskladnih vzorcev. Upra-
vljavec mora na informacijskem mestu bazena oz. 
bazenskega kopališča za vsak bazen namestiti ob-
vestilo o rezultatih laboratorijskih preskušanj z ugo-
tovitvijo skladnosti, ob tem pa mora izdelati letno 
poročilo o kakovosti vode in ga mora tudi objaviti. 
Kopalna voda mora izpolnjevati higienske zahteve, 
določene z mikrobiološkimi, fizikalnimi in kemijski-
mi parametri.

Najcenejše vstopnice za bazene
Bazen Slovenska Bistrica

Bazen v Slovenski Bistrici upravlja Zavod za šport Slovenska Bistrica. Nepokrit bazen v izme-
ri 25 x 16 metrov je svojo sezono začel 25. junija in bo odprt predvidoma do konca avgusta. 
Celodnevna vstopnica za odrasle znaša šest evrov, otroška (starost otrok do 14 let) štiri evre, 
popoldanska karta od 14. ure dalje je za odrasle 4,5 evra in za otroke 2,5 evra. »Kopališče je 
odprto od 11. do 18. ali 19. ure. Precej je odvisno od vremena, kar mora biti jasno. V primeru 
slabega vremena kopališča ne odpiramo, ker samo sebi ni v namen. Temperatura zraka mora 
biti vsaj 24 stopinj Celzija in ne sme deževati,« so sporočili iz zavoda. Za bistriško kopališče 
velikosti je po zakonu potreben en reševalec iz vode, ki ga tudi imajo.

Bazen Zbelovo
Nepokrit bazen je tudi v kraju Zbelovo v Občini Slovenske Konjice, vendar pa ta letos svojih 

vrat ne bo odprl, saj nima uporabnega dovoljenja. Dovoljenje naj bi Krajevna skupnost Zbelo-
vo pridobila do naslednje kopalne sezone, ko bodo končana zahtevana gradbena dela.

Letno kopališče Ormož
Na Letnem kopališču Ormož ponujajo vstopnice za odrasle, upokojence, invalide, študente 

in dijake ter za otroke od 6. pa do 15. leta starosti. Odrasli bodo za do dve uri kopanja odšteli 
2 evra, do štiri ure 3,10 evra, za dnevno vstopnico 4,10 evra in za mesečno 65,95 evra. Upo-
kojenci, invalidi, študenti in dijaki bodo za do dve uri kopanja plačali 1,50 evra, do štiri ure 
2,50 evra, za dnevno 3,60 evra in za mesečno 55,90 evra. Otroci od 6. do 15. leta starosti 
pa bodo za do dve uri kopanja odšteli 1 evro, do štiri ure 1,50 evra, za dnevno 2,50 evra in 
za mesečno 36,55 evra. Na letnem kopališču ob petkih, sobotah in nedeljah med 20.00 in 
22.00 uro nudijo tudi vstopnice za nočno kopanje, in sicer za odrasle po ceni 2 evra in za 
otroke od 6 do 15 let v spremstvu odrasle osebe po ceni 1,50 evra. »Za vse navedene vrste 
kopanj pa je možno zakupiti nad 10 (10 % popust na ceno vstopnice) ali nad 20 kopanj (15 % 
popust na ceno vstopnice). Kopališče leži ob robu grajskega parka in kot tako nudi kopalcem 
rekreacijo in sprostitev v naravi. Kopalcem sta na voljo otroški bazen s toboganom in športni 
bazen, možnost igranja odbojke na travi in badmintona.

Za vzdrževanje reda, reševanje iz vode in dajanje prve pomoči je odgovoren reševalec; za-
poslena sta dva.
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vstopnice najcenejše
pregledali ponudbo nekaj naših najbližjih Term in bazenov, pokukali pa smo tudi čez mejo, v sosednje Zagorje. Ker je jasno, da 

Bazen - osvežitev ali nevarnost za zdravje
Bazeni predstavljajo prijetno poletno osvežitev in zabavo, a  v njih se skrivajo tudi očem 

nevidni povzročitelji bolezni. V vodo jih praviloma prinesejo bolni kopalci ali navidezno 
zdravi kliconosci. Bakterije, virusi, plesni in zajedavci se s površine kože, grla, ušes in nosu 
izpirajo v vodo v bazenih. Okužimo pa se s sicer nenamernim požiranjem vode, vdorom 
vode v usta, nos, ušesa ali  sluznice in zaradi stika vode s kožo. 

Med najpogostejše bolezni, ki so posledica okužbe v bazenih, sodijo bolezni kože in ušes. 
Klor, s katerim se razkuži voda v bazenih, lahko povzroči draženje oči, zaradi okužbe z mikro 
organizmi pa lahko pride do nalezljivega vnetja očesne veznice. Občasno se pojavljajo tudi 
okužbe prebavil. Tudi obolenja kot so sinusitis, vneto žrelo, bronhitis in pljučnica so lahko 
posledica okužbe v bazenih. 

Med boleznimi kože so najpogostejša glivična obolenja stopal in virusne bradavice. Okužba 
se prenaša s stikom bosih stopal s površinami, in sicer ob bazenu, v sanitarijah ali v garde-
robah. Nezdravljena okužba stopal se lahko prenese še na nohte, kar prepoznamo po zade-
beljenih, krhkih in poškodovanih ter mlečno do rumeno obarvanih nohtih. Glivična obolenja 
kože na telesu prepoznamo po okroglih do ovalnih žariščih z rdečimi robovi. Zato osebe s 
poškodbami kože naj ne vstopajo v bazene.

Vaginalna glivična okužba pa je najpogosteje posledica razrasta telesu lastnih glivic. To se 
zgodi zaradi padca odpornosti, uporabe antibiotikov, stresa, neustreznih oblačil ter pretirane 
uporabe odišavljenih mil in kopeli. 

Virusne bradavice povzročajo, kot že ime pove, virusi. Prenašajo se z dotikom, preko oku-
ženih predmetov ali tal. Zato veliko možnost okužbe predstavljajo prostori, kjer so ljudje bosi, 
npr. v telovadnicah, skupinskih kopalnicah in ob bazenih. Nekatere izginejo spontano, druge 
so lahko na koži prisotne več let. Glivičnim okužbam in virusnim bradavicam se izognemo z 
uporabo natikačev, saj tako preprečimo neposreden stik kože z okuženo površino. Pomembno 
je tudi, da si po kopanju kožo temeljito umijemo in osušimo ter preoblečemo mokre kopalke. 

Posebej smo previdni pri otrocih. Njihov koža ja tanjša, nežna in veliko bolj dovzetna za 
okužbe. Klor lahko v vodi otroško kožo zelo izsuši. Za otroke izberimo bazene, ki so namenjeni 
samo njim in predvsem - otrok, ki se kopa v bazenu naj bo zdrav! 

Darja Potočnik Benčič, mag. farm., spec., Lekarne Ptuj

Foto: Črtomir Goznik

Tudi v domačih bazenih je potrebno skrbeti, da je voda čista in higiensko neoporečna.

Foto: Črtomir Goznik

palnih kart so višje ob koncih 

tedna in ob praznikih. Tako 

celodnevna karta za odrasle 

znaša 12 in za otroke sedem 

evrov. Odrasli morajo ob kon-

cih tedna in med prazniki za 

triurno karto odšteti devet 

evrov in otroci 5,5 evra. 

Ob tem Rogaška Riviera 

omogoča še nakup tedenske 

karte, ki za odrasle znaša 60 

evrov in za otroke 35.  Sezon-

ska karta – 25 obiskov po tri 

ure znaša 125 evrov, triurna 

družinska karta stane od 19,5 

evra dalje, družinska celo-

dnevna pa od 24 evrov dalje. 

Za varnost kopalcev Roga-

ške Riviere skrbita dva reše-

valca iz vode. 

Termalni center 
Thermana Park 
Laško

Kopanje v termalnem cen-

tru je omogočeno na 2200 m2 

notranjih in zunanjih vodnih 

površin, kar vključuje bazen z 

valovi, whirlpool, Kneippovo 

pot, otroško vodno zabavišče, 

rekreacijski masažni bazen, 

hitro reko, notranji in zunanji 

tobogan ... Ob koncih tedna, 

praznikih in v času šolskih 

počitnic ponujajo na bazenu 

brezplačno celodnevno ani-

macijo za otroke in odrasle 

(aqua aerobika, joga, ustvarjal-

ne delavnice, nagradne igre, 

vodna košarka, waterpolo...). 

Na kopališču za varnost obi-

skovalcev skrbijo trije reše-

valci. Ob povečanem obisku, 

še posebej ob koncih tedna, 

praznikih in v času šolskih po-

čitnic, pa zaposlijo še dodatno 

osebje za varovanje toboga-

nov.

Celodnevna vstopnica za 

odrasle med tednom znaša 

12 evrov, za otroke, mladino 

in študente pa sedem evrov. 

Slednja cena velja za starost 

od pet do 18 let in za študente 

do 26. leta starosti, ki se izka-

žejo z veljavno študentsko iz-

kaznico. Triurna vstopnica za 

vedal vodja kopališča Branko 

Belšak. Imajo 14 reševalcev z 

licenco, ki nadzirajo kopalce 

in tudi sicer skrbijo, da delo 

poteka nemoteno, nadzoruje-

jo pa tudi delo študentov na 

objektih; teh je 20 in so uspo-

sobljeni za nadzor spustov po 

toboganih oz. na vseh vodnih 

objektih kopališča. Na splo-

šno kopanje v bazenih velja za 

varno.

Rogaška Riviera
Obiskovalcem Rogaške Ri-

viere so na voljo notranji in 

zunanji bazeni, masažni baze-

ni, kar skupaj pomeni 1260 

m2 vodnih površin. Tempera-

tura vode se giblje med 27 in 

36 stopinjami Celzija. Otroška 

karta je veljavna za otroke od 

5 do 12 leta starosti. Do pete-

ga leta je kopanje brezplačno. 

Celodnevna karta za odrasle 

stane 10 evrov, za otroke šest 

evrov, za triurno karto morajo 

odrasli odšteti osem evrov in 

otroci 4,5 evra. Ob tem ponu-

jajo še rekreativno karto (90 

minut), ki stane pet evrov, 

in kopalno triurno karto za 

upokojence med 9. in 12 uro, 

ki stane šest evrov. Prav tako 

lahko kopalci od ponedeljka 

do petka ob 10. uri sodelujejo 

v vodni gimnastiki. Cene ko-

Cene vstopnic v kopališčih
Terme cena popoldanske 

in celodnevne 
vstopnice za 
odrasle v €

cena popoldanske 
in celodnevne 
karte za otroke v €

cene družinske 
vstopnice v €

cena celodnevne 
vstopnice s 
kosilom za otroke 
in za odrasle

Terme Ptuj 11 / 15 7 / 9,90 35 - 45 15 / 19,90

Rogaška riviera   8 / 10 * 4,5 / 6* od 24 -

Bioterme   7 / 8,80 5,50 / 7 - 13,50 / 15,80

Terme Tuhelj   7 / 8,50* 4,50 / 5* 18,50 - 26 11,20 / 14

Krapinske toplice 3,9 2,60 - -

Varaždinske toplice 4,6o* 3,90* od 10 7,30 / 7,90

Thermana Park laško 9 / 12* 6 / 7* od 28 -

* cene so višje ob sobotah, nedeljah in praznikih

odrasle stane devet evrov, za 

otroke, mladino in študente 

pa šest evrov. Družinska vsto-

pnica med tednom znaša od 

28 evrov dalje (dva odrasla, en 

otrok od 5–18 let), ob koncih 

tedna in praznikih pa od 34 

evrov dalje. Ob koncih tedna 

in ob praznikih so dražje tudi 

ostale kopalne karte, in sicer 

za dva evra. Tako staneta ce-

lodnevni karti za odrasle 14 

evrov ter za otroke, mladino 

in študente devet evrov. Za 

triurno vstopnico morajo sle-

dnji odšteti osem in odrasli 11 

evrov. Kopalna karta, kupljena 

po 19. uri, ne glede na dan, pa 

stane 3,99 evra. Termalni Cen-

ter je odprt vsak dan od 9. do 

21. ure,  ob petkih pa do 23. 

ure. Kopalci imajo tudi mo-

žnost nakupa celoletne vsto-

pnice, ki stane 600 evrov. 

Termalni park 
Bioterme Mala 
Nedelja

V termalnem parku Bioter-

me v Mali Nedelji bodo po 

besedah blagajničarke Jane 

Stranjšak odrasli za celodnev-

no vstopnico odšteli 8,80 evra, 

upokojenci 8 evrov in otroci 7 



evrov. Termalni park ponuja 

tudi celodnevne vstopnice s 

kosilom. Odrasli bodo zanje 

plačali 15,80 evra, upokojenci 

14,50 evra in otroci 13,50 evra. 

Po 15. uri v termalnem parku 

nudijo popoldanske karte, ki 

za odrasle stanejo 7 evrov, za 

upokojence 6,50 evra in za 

otroke 5,50 evra. Po 19. uri pa 

za 4,50 evra ponujajo še večer-

no kopanje. Medtem ko je za 

otroke do petega leta starosti 

vstop v termalni park prost. 

Sicer pa Bioterme ponujajo 

zunanje in notranje bazene. 

»Za sprostitev in rekreacijo je 

našim gostom na voljo 1.400 

m  zunanjih vodnih površin v 

devetih bazenih s temperatu-

ro vode med 27 °C in 36 °C. 

Uživate lahko v radostih hitre 

reke, plavalnih in večnamen-

skih bazenih, masažnih ba-

zenih, bazenih za mirovanje, 

prijetnem zalivčku in otro-

škem bazenu. V pokritem ba-

zenskem kompleksu vam je 

na voljo 600 m  vodnih povr-

šin v petih notranjih bazenih 

s temperaturo vode med 29°C 

in 36°C,« so še sporočili iz ter-

malnega parka. Za varnost ko-

palcev skrbita dva reševalca

Pri južnih 
sosedih
Zagorska 
termalna riviera

Na območju hrvaškega 

Zagorja so številni termalni 

vrelci. Ob njih so se izobliko-

vala sodobna kopališča z vso 

spremljajočo infrastrukturo: 

s hoteli, centri dobrega po-

čutja, zdraviliško-medicinski-

mi kompleksi, športnimi in 

rekreativnimi površinami ter 

gastronomsko ponudbo. Zara-

di vsega naštetega se je Zagor-

je poimenovalo v hrvaško ce-

linsko oz. termalno riviero. Na 

tem območju so se razvila šte-

vilna termalna kopališča: Ter-

me Tuhelj, Terme Jezerčica, 

Stubičke toplice, Krapinske 

toplice, Sutinske toplice, Va-

raždinske toplice, Toplice Sv. 

Martina na Muri … Vse naštete 

lokacije so od Podravja odda-

ljene slabo ali dobro uro vo-

žnje z osebnim avtomobilom. 

Zanimivo je tudi, da so cene 

vstopnic za vstop na kopališča 

bistveno nižja kot v kopališčih 

oz. termah na slovenski strani 

meje. Za tokratni Tednikov 

objektiv smo izbrali tri zagor-

ske destinacije: Terme Tuhelj 

– največje termalno kopališče 

na Hrvaškem, Krapinske topli-

ce, ki bodo jeseni dobile nov 

pokriti bazenski kompleks, 

ter Varaždinske terme, ki so 

uveljavljene kot sodoben me-

dicinsko-zdraviliški turistični 

ponudnik. 

Terme Tuhelj
Terme Tuhelj so od Ptuja 

oddaljene slabih 60 kilome-

trov oz. približno uro vožnje z 

osebnim avtomobilom. Naha-

jajo se v bližini Rogaške Slati-

ne, na hrvaški strani meje. Gre 

za največje termalno kopališče 

na Hrvaškem, ki se razprostira 

na površini več kot 15.000 m2 

in razpolaga z več kot 5.000 

m2 vodnih površin v skupno 

osmih bazenih – zunanjih in 

notranjih. Z vodnimi atrak-

cijami, gostinsko ponudbo 

in zabavno animacijo nudijo 

gostom edinstveno doživetje 

na enem mestu. Cena celo-

dnevne vstopnice za vstop na 

kopališče za odrasle med te-

dnom znaša 8,5 evra (vikendi 

in prazniki 9,5 evra), za otroke 

od šestega do 15. leta pa pet 

evrov (vikendi in prazniki 6,5 

evrov). V ponudbi imajo tudi 

vstopnice za triurno kopanje. 

Ob sobotah imajo v ponudbi 

nočno kopanje, ponujajo pa 

tudi jutranje in večerno plava-

nje – po dve uri v jutranjem ali 

večernem terminu. Za vstop 

na kopališče imajo izoblikova-

ne paketne ponudbe družin-

skih vstopnic. Cene paketov 

so od 18,5 (dva odrasla in en 

otrok) do 26 evrov, odvisno 

od števila odraslih in otrok. 

Kupiti je možno tudi vstopni-

ce za kopanje in kosilo. Cena 

za odrasle je 14 in za otroke 

11,2 evra (cene med tednom 

in vikendi so v tem primeru 

enake). V ponudbi imajo tudi 

»Tuhi paket«, ki zajema celo-

dnevni vstop na kopališče in 

kosilo za celo družino. Paketi 

se cenovno razlikujejo glede 

na število družinskih članov, 

cene so od 31,5 do 42 evrov. 

Če ima kdo rojstni dan, prej-

me brezplačno vstopnico. 

Prav tako je vstop na kopali-

šče brezplačen za otroke do 

šestega leta starosti.

Zunanje kopališče sesta-

vljajo bazen z valovi, otroški 

bazen s štirimi tobogani in vo-

dnimi topovii, otroški bazen 

za najmlajše kopalce z vodni-

mi igračami in škropilnicami 

(kača škropilnica, veseli klovn, 

vodna želva, vodna raca in to-

bogan), relaksacijski bazen z 

vodnimi gejzirji, vodnimi sla-

povi, podvodnimi masažami, 

tobogan s petimi progami 

za spuščanje in ostale vodne 

atrakcije, počasna reka, dolga 

250 metrov z dvema laguna-

ma in podvodnimi masažami 

ter cocktail bar na vodi.

Notranje kopališče sestavlja-

jo 25-metrski plavalni bazen, 

otroški bazen, terapevtski 

bazen s podvodnimi zvočni-

ki in reflektorji za terapijo z 

zvokom in barvami ter whir-

lpoolom z masažnimi efekti, 

wellness bazen z atraktivnimi 

vodnimi efekti – dva whirl-

poola, vodni slapovi, podvo-

dne masažne postelje, vodne 

in zračne masaže, gejzirji, na 

enem delu bazena je izhod na 

odprto kopališče, ki omogoča 

zimsko plavanje na odprtem. 

Vsi bazeni so napolnjeni s ter-

malno vodo iz vrelca. 

V ponudbi so tudi bazeni z 

vrelci termalne vode in zdra-

vilnim peloidnim blatom, ki 

blagodejno delujejo na kožo 

in kožne poškodbe. Vstop na 

bazene na vrelcu se dodatno 

plača. Cene so od tri do pet 

evrov. 

Krapinske toplice
Na območju hrvaškega Za-

gorja so prepoznavna turistič-

na destinacija tudi Krapinske 

toplice. Od Ptuja so oddaljene 

dobrih 50 kilometrov ali pri-

bližno 50 minut vožnje z oseb-

nim avtomobilom. Kopališki 

kompleks zaenkrat zajema 

dva zunanja bazena s termal-

no vodo. V izgradnji je tudi so-

doben kompleks notranjih ba-

zenov s savnami, tobogani in 

valovi, wellnesom, spa sprosti-

tvenim in lepotnim centrom 

ter restavracijo. Kompleks 

notranjega kopališča naj bi bil 

namenu predan letos jeseni. 

Delovni čas zunanjega ko-

pališča je med 10. in 18. uro. 

Celodnevna vstopnica za od-

rasle je 3,9 evra. Za otroke do 

šestega leta je vstop prost, za 

tiste do 12 leta je cena celo-

dnevne vstopnice 2,6 evra. 

Varaždinske 
toplice

Varaždinske toplice veljajo 

za sodobno medicinsko zdra-

vilišče s termalno riviero in 

rehabilitacijskim centrom. 

Kraj se nahaja ob robu hrva-

škega Zagorja, od Ptuja je od-

daljen 65 kilometrov. Vožnje 

z osebnim avtomobilom je 

do tja okrog uro in 20 minut. 

Celoten zdraviliško-termalni 

kompleks ponuja vrsto kopal-

nih površin s termalno vodo. 

Zunanje kopališče zajema dva 

bazena, tobogane in drugo 

infrastrukturo, namenjeno 

športu in rekreaciji. Cene 

vstopnic za kopališče so med 

tednom za odrasle 4,6 evra, za 

otroke in upokojence pa 3,9 

evra. Med vikendi in prazniki 

so cene celodnevnih vstopnic 

za odrasle 5,3 evra, za otro-

ke in upokojence 4,6 evra. V 

ponudbi imajo tudi popol-

danske in večerne vstopnice 

in paketne vstopnice za celo 

družino. Cene vstopnic za ko-

panje in kosilo so za odrasle 

med tednom 7,9 evra (med vi-

kendi in prazniki 8,6 evra), za 

otroke in upokojence pa 7,3 

evra (med vikendi in prazni-

ki 7,9 evra). Cene družinskih 

vstopnic so med tednom 10,5 

evra in med vikendi oz. pra-

zniki 11,9 evra – cena velja za 

dva odrasla in enega otroka. 

Za vsakega nadaljnjega otroka 

se doplačata dva evra.

Majda Goznik, Mojca 
Zemljarič, Mojca Vtič, 

Monika Levanič
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Baročni dvorec Dornava 
s parkovnim kompleksom 
je brez dvoma odlična 
kulisa še bolj odličnemu 
dogajanju, ki se napoveduje 
v prihodnjih dneh: 
enotedenskemu festivalu 
s številnimi znanimi 
glasbenimi imeni pop 
opere, jazza, popa, rocka, 
a'capella, zabavne glasbe …

Festival bodo v petek, 
11. julija, ob 21. uri zvečer 
odprli trije izjemni vokalisti 
Eroike: Matjaž Robavs, 
Aljaž Farasin in Metod 
Žunec. V soboto zvečer ob 
isti uri bodo obiskovalci 
lahko uživali v akustičnem 
koncertu skupine Dan 
D, v nedeljo zvečer pa v 
dalmatinskem melosu ženske 
in moške klape Kastav iz 
Hrvaške, ki se ponaša s 
številnimi mednarodnimi 
nagradami.

Koncerti se bodo vrstili še 
skozi vse večere tedna do 18. 
julija, vedno s pričetkom ob 
21. uri. Nastopili bodo še: 
Adi Smolar s spremljevalno 
skupino Mestni postopači, 
Nina Pušlar, Gal in Severa 
Gjurin s simfoničnim 
orkestrom Cantabile, 
legendarni Alfi  Nipič in 

Foto: arhiv Vedomec

razvpita gledališka skupina 
Reporter Milan, znana po 
tem, da zagotovo do solz 
nasmeje prav vsakogar.

»Dileme o tem, da naš 
festival BaRock umestimo 
prav v baročni dvorec 
Dornava, sploh ni bilo. 
Dejstvo je namreč, da gre za 
najlepši in največji baročni 
grajski kompleks v državi, 
ki nudi neprimerljivo in 
neponovljivo lokacijo 
za festivalsko dogajanje, 
s posebnim baročnim 
pridihom. Z umestitvijo v 
tako čarobno lokacijo festival 
pridobiva tudi na svoji 
karakternosti,« je ob robu 
festivalskega dogajanja, ki 
se začenja naslednji petek, 
povedal Stanislav Ciglar 
iz društva Vedomec, ki je 
organizator prvega BaRocka.

Ob tem je poudaril 
še: »Zavedamo se, da je 
v današnjih težkih časih 
dobrodelnost še posebej 
dragocena vrednota, zato 
bo od čisto vsake prodane 
vstopnice za vsak koncert en 
evro namenjen enemu izmed 
dobrodelnih društev; skupno 
bomo tako donirali osmim 
humanitarnim društvom!«

PR

Z obeležitvijo 100-letnice 

smrti Janeza Puha je sicer Dru-

štvo rojaka Janeza Puha pričelo 

že v četrtek – s položitvijo ven-

ca v Zagrebu, kjer je izumitelj 

Puh umrl. Vrhunec prireditev 

pa je potekal minulo soboto. 

Po reliju starodobnih vozil in 

koles je sledilo odkritje dopr-

snega bronastega kipa Janeza 

Puha. Slovesnosti so se udele-

žili tudi številni visoki gostje 

– med drugimi svetovalec 

predsednika uprave tovarne 

Magna Steyr, Erich Mayer, ki 

je društvu podaril vrednostni 

ček v višini 10.000 evrov. 

Na prireditvi je slavnostno 

spregovoril župan občine 

Juršinci Alojz Kaučič in pred-

sednik Društva rojaka Janeza 

Puha Vlado Slodnjak. Župan 

je v govoru med drugim po-

udaril pomemben prispevek 

Kristine Šamperl Purg in Ale-

ša Ariha, ki sta dokazala, da je 

Janez Puh človek Slovenskih 

goric. Predsednik društva 

Slodnjak pa se je v govoru za-

hvalil vsem in obljubil, da bo 

društvo še naprej skrbelo za 

prepoznavnost rojstnega kraja 

Janeza Puha ter predstavil še 

novo pridobitev muzeja kolo 

Veliciped, letnik 1875. 

Na slovesnosti je spregovo-

ril tudi sekretar na ministrstvu 

za kulturo Matjaž Šekoranja, ki 

je v govoru poudaril, da ime 

Janeza Puha ni tako znano kot 

bi moralo biti. Obenem pa še 

izpostavil delovanje društva 

in občine: »Takšna usklajena 

akcija društva in občine daje 

upati, da bo njegovo ime v 

kratkem našlo mesto v zgodo-

vini motorizacije in tehniške 

kulture, kot bi bilo tudi prav.« 

Besedam sekretarja Šekoranje 

se je pridružil tudi svetovalec 

predsednika republike za vi-

soko šolstvo, znanost in teh-

nologijo Boštjan Žekš. 

Sicer pa je na prireditvi, ki 

jo je popestril ženski pevski 

zbor Društva prijateljev Po-

krajinski muzej Ptuj – Ormož 

in učenki OŠ Juršinci, sprego-

voril tudi prapranečak Janeza 

Puha Tone Čeh in se še pose-

bej zahvalil domačemu dru-

štvu, ki skrbi, da ime Janeza 

Puha odmeva daleč naokrog. 

Velike zasluge za to pa ima 

tudi bivši direktor Pokrajin-

skega muzeja Ptuj – Ormož 

Aleš Arih. 

Monika Levanič

Juršinci � Odkritje doprsnega kipa Janeza Puha

Magna Stayr društvu donirala 10.000 evrov
S soncem obsijano dvorišče pred Puhovim muzejem v Sakušaku je minulo soboto postalo skoraj premajhno, saj se je ob odkritju 
doprsnega bronastega kipa izumitelja Janeza Puha zbralo veliko število obiskovalcev. Na slavnostni prireditvi v okviru 100. obletnice 
smrti Janeza Puha so spregovorili tudi številni visoki gostje.

FOTO: Črtomir Goznik
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Kidričevo � Skupen projekt štirih občin Slovenije in Hrvaške 

Mladi v skupnosti brez meja
V občini Kidričevo so predstavili demokratični projekt Mladi v skupnosti brez meja, v katerem je dobro leto dni sodelova-
lo in ustvarjalo 36 udeležencev iz 2 slovenskih občin, Kidričevo in Ajdovščina, in 2 hrvaških mest, Crikvenica in Opatija.

Osnovni cilj mednarodne-

ga projekta, ki v hrvaškem 

prevodu nosi naslov »Mladi u 

zajednici brez bariera«, je pri-

tegniti mlade v javno življenje 

skupnosti na lokalni, regional-

ni, nacionalni in tudi evropski 

ravni, še posebej v procese 

političnega odločanja v svo-

jem okolju. Avtorji projekta 

želijo doseči, da se bo glas 

mladih slišal tudi v občinskih 

svetih, da bodo lahko tudi 

oni soodločali o prihodnosti 

skupnosti v kateri živijo. Kot 

je pojasnila vodja projekta 

Marta Berčič iz Crikvenice, 

je v projektu štirih občin dveh 

sosednjih držav sodelovalo 36 

udeležencev; po šest mladih 

iz vsake občine in osem poli-

tikov ter štirje podjetniki. Eki-

po vsake od občin so namreč 

sestavljali mladi, občinski sve-

tniki in predstavnik občinske 

uprave, ki je imel vlogo koor-

dinatorja. 

Izdelali proračun 
za mlade in izdali 
Manifest mladih

Projektno delo je potekalo 

skozi interaktivne delavnice, 

razdeljene na štiri module; 

prvi je potekal v Crikvenici, 

drugi v Ajdovščini, tretji v 

Kidričevem, četrti modul pa 

v Opatiji. Uvodoma so se se-

znanili z delovanjem lokalne 

demokracije in javne uprave, 

izdelali so tudi proračun za 

mlade. Nato so se učili komu-

niciranja – najprej zagovarja-

nja lastnih interesov, nato ko-

municiranja navzven, z mediji, 

političnimi predstavniki, nato 

pa so opravili še predstavitev 

in analizo problemov, s kate-

rimi se srečujejo mladi v vseh 

štirih mestih. V vseh mestih 

so ugotovili, da so mladi med 

seboj nepovezani, zato so se 

lotili možnosti povezovanja 

mladih v mladinskih klubih. 

Pripravili so tudi sestanek z 

župani štirih mest ter pred-

stavitev in javni nastop pred 

mediji.

Ob zaključku projekta so 

delo ter svoje analize in ugoto-

vitve zapisali v skupnem dvo-

jezičnem zborniku, sestavili 

pa so tudi Manifest mladih iz 

vseh štirih sodelujočih občin.  

Celoten projekt je stal 29.792 

evrov in je bil v glavnem finan-

ciran iz virov EU, del sredstev 

so prispevale tudi posamezne 

občine gostiteljice..

Župan občine Kidričevo An-

ton Leskovar je ob zaključku 

čestital vodjem in udeležen-

cem projekta. Ker se tudi sam 

zaveda, da je tudi v občini Ki-

dričevo potrebno na področju 

dela z mladimi in na področju 

njihovega povezovanja veliko 

postoriti, je obljubil tudi svo-

jo pomoč, kot prvi župan pa 

je brez pomislekov podpisal 

omenjeni Manifest.
M. Ozmec

Foto: M. Ozmec

Mladi udeleženci projekta štirih sodelujočih občin z županom občine Kidričevo Antonom Leskovar-
jem in vodjo projekta Marto Berčič (v sredini).

Zvesti člani so ostali, skupaj 

jih je okrog 950, stanje veza-

ne vloge na transakcijskem 

računu se je v tem obdobju 

povečalo s 40.000 na okrog 

120.000 evrov. Pozitivno pa 

je tudi stanje na računu za te-

koče poslovanje, premoženje, 

s katerim razpolaga zbornica, 

pa je vredno milijon evrov, v 

lasti imajo tudi šest počitni-

ških objektov. Ob takih po-

datkih finančnih težav novi 

predsednik ne bi smel imeti. 

Janžekovič je prepričan, da 

se bo uspešno delo obrtniške 

organizacije nadaljevalo tudi 

pod novim vodstvom, da bodo 

dobro delali vsi organi zbor-

nice, predvsem pa strokovne 

sekcije. „Če bomo članom 

nudili kvaliteten strokovni 

servis, se za obstoj OOZ Ptuj v 

nobenem primeru ni bati,« je 

poudaril Janžekovič, ki ostaja 

eden od dveh podpredsedni-

kov OOZ, pred kratkim pa je 

prevzel tudi vodenje elektro 

sekcije pri OZ Slovenije. 

Milan Majer je ob prevzemu 

vodenja izpostavil, da je nje-

gov glavni cilj, da se obrtniška 

organizacija s svojo dejavno-

stjo čim bolj približa članom: 

»Če bomo dobro delali za 

svoje člane, se bodo pričeli 

vračati tudi tisti, ki so izstopi-

li. Osnova za dobro delo pa je 

dobro delovanje strokovnih 

sekcij. Velik poudarek bomo 

dali izobraževanju, tako obr-

tnikov kot delavcev, saj le zna-

nje vodi v napredek. V uprav-

nem odboru želim vzpostaviti 

kolektivno odločanje.“ 

Majer se je ob prevzemu 

vodenja zbornice zahvalil do-

sedanjim članom upravnega 

odbora OOZ Ptuj in vsem, ki 

so v preteklem mandatu delali 

v korist obrtnikov in podjetni-

kov s Ptujskega.
MG 

Ptuj � Novo vodstvo Obrtno-podjetniške zbornice  

Zbornica mora biti servis 
za vse obrtnike
Od torka, 1. julija, ima OOZ Ptuj novega predsednika, Milana Majerja. Primopredajo je 
dosedanji predsednik OOZ Ptuj Vladimir Janžekovič opravil dan prej. Poslovil se je po 
osmih letih vodenja. 

Foto: Črtomir Goznik

Vladimir Janžekovič, dosedanji predsednik OOZ Ptuj, je 30. junija 
posle predal svojemu nasledniku Milanu Majerju. 

Po njihovem mnenju je na-

mreč kolektiv vrtca dolgole-

tno pomembno prispeval pri 

širjenju varnostne kulture, 

kar je vplivalo na kvaliteto 

življenja otrok in občanov na 

področju varnosti.

»Zelo smo počaščeni in je 

moralno priznanje in nagra-

da za ves trud, ker si zares že 

vsa leta zelo prizadevamo pri 

otrocih vzgojiti njihovo oseb-

no odgovornost do obnašanja 

v prometu,« je ob prejemu na-

grade dejala ravnateljica Vrtca 

Ptuj, Božena Bratuž. 

»Sodelovanje s Policijsko po-

stajo Ptuj na področju vzgoje 

in izobraževanja poteka že več 

kot 38 let. Vse enote vrtca se 

aktivno vključujejo v izobra-

ževanje v raznih preventivnih 

akcijah,« je med drugim zapi-

sano v utemeljitvi priznanja 

vrtcu. Vrtec Ptuj pa se lahko 

pohvali tudi s sodelovanjem 

v številnih preventivnih akci-

jah in drugih projektih kot je 

npr. Pasavček ter vsakoletno 

preverjanje znanja za osvoji-

tev Cicibanovega prometnega 

priznanja za vse otroke pred 

vstopom v šolo. Sodelovanje 

s policisti pa se kaže še v so-

oblikovanju Otroške prome-

tne pobarvanke, h kateri so 

prispevali slogan »V prometni 

vrtiljak, varno otrok vsak«. 
Na svečanosti ob Dnevu 

policije so s priznanji nagra-

dili tudi številne delavce PU 

Maribor. 
Monika Levanič

Središče ob Dravi � Uspešno delo vrtca 
na področju varnosti

Vrtcu srebrni znak policije 
za sodelovanje
Vrtec Ptuj je minuli ponedeljek na svečanosti ob Dnevu policije, ki so ga praznovali za-
posleni v Policijski upravi Maribor, prejel srebrni znak policije za sodelovanje. 

Foto: ML

»Zelo smo počaščeni, saj si res že vsa leta zelo prizadevamo pri 
otrocih vzgojiti njihovo osebno odgovornost do obnašanja v pro-
metu,« je ob prejemu nagrade Policije dejala ravnateljica Vrtca 
Ptuj, Božena Bratuž.

Lenart � Direktor o začaranem kro 

Zdravstven 
Direktor Javnega zdravstvenega zavoda Zdrav 
delan program dela, pa tudi nujno potrebne in 

Kot je razvidno iz progra-

ma, največjo težavo v zdra-

vstvenem domu predstavlja 

prostorska stiska: »Zaradi 

povečanja števila prebivalcev 

mesta Lenart in okolice je po-

trebno v najkrajšem času pro-

storsko povečati kapacitete za 

vsaj eno ambulanto družinske 

medicine.«

Tudi na Dispanzerju za otro-

ke in šolarje bodo potrebni 

dodatni prostori za preven-

tivo. In – kar bo po mnenju 

direktorja še težje pridobiti – 

nov pediater. »Če želimo kvali-

tetne zdravniške in zdravstve-

ne storitve, potrebujemo več 

zdravnikov in zdravstvenega 

kadra. To pa pogojuje tudi 

prostorsko prilagajanje. Naje-

nostavneje in zagotovo najce-

neje bi bilo nadgraditi prizi-

dek k zdravstvenemu domu. 

Tako bi, na nekaj manj kot 400 

km2 površine, pridobili vsaj 

tri potrebne ordinacije.« 

Zobozdravstvo 
šepa, večina 
občin ostala le pri 
besedah

V Dispanzerju za žene bi 

še letos morali nabaviti tudi 

Kandidiral, ker so mu tako 
svetovali zaposleni

»Za kandidaturo sem se odločil, ker so mi to nekateri 
svetovali (več kot polovica zaposlenih), drugače pa sem 
tudi precejšen del mojega življenja pustil v tej ustanovi, 
zato mi ni vseeno, kaj se bo z njo v prihodnosti doga-
jalo,« je pojasnil direktor Zdravstvenega doma Lenart, 
ki je ta mesec pričel že s petim mandatom, in sicer za 
polovični delovni čas, ker je tako po besedah direktorja 
Krambergerja odločil Svet zavoda. 



nov ultrazvočni aparat, ker 

sedanji ne ustreza zahtevam 

stroke, pa tudi novo urgentno 

vozilo.Velike težave pa so tudi 

na področju zobozdravstvene 

dejavnosti. »Že celo desetletje 

se borimo za pridobitev pro-

gramov v zobozdravstvu. Gre 

za začarani krog. Če želimo 

dobiti več programov, mora-

mo imeti več opredeljenih 

prebivalcev. Če nimamo pro-

gramov, ne moremo zaposliti 

zobozdravnikov, ker nimamo 

sredstev, da bi jih plačali, ra-

zen če delajo zastoj (iluzija) 

ali jih moramo plačati iz dru-

gih sredstev. To smo poskusi-

li, z župani občin UE Lenart 

je bilo dogovorjeno, da bodo 

občine iz proračunov zagoto-

vile omenjena sredstva. Vse je 

ostalo pri besedah, le Lenart 

in Sv. Ana sta v ta namen zago-

tovili sredstva (2008),« je še 

zapisano v programu. 

Na vprašanje, kaj se bo zgo-

dilo, če občine ne bodo izpol-

nile vseh pogojev iz njegove 

vloge, Kramberger zaenkrat 

ni odgovoril: »Na to vprašanje 

vam bom lahko odgovoril po 

letošnjih lokalnih volitvah. Ilu-

zija je, da bi se župani in ob-

činski sveti dva meseca pred 

volitvami lotevali takšnih tem 

in iskanja rešitev.«

Direktor: 
»Sodelovanje 
s sosednjimi 
občinami 
ocenjujem 
pozitivno«

Sicer pa smo direktorja 

Krambergerja povprašali tudi 

o očitkih, ki so padali na račun 

sosednjih občin glede odnosa 

in tega, da naj bi bila občina 

Lenart edina, ki skrbi za ZD 

Lenart, čeprav zdravstvene 

storitve koristijo občani petih 

občin. A direktor Kramber-

ger sodelovanje s sosednjimi 

občinami ocenjuje pozitivno: 

»Sodelovanje ocenjujem po-

zitivno. Dejstvo pa je, da sem 

na kolegiju županov večkrat 

predložil predlog zdravstvene 

mreže, ki pa je župani nikoli 

niso sprejeli. Kljub vsemu pa 

tudi njih razumem, kaj lahko 

naredi šest županov, če pa 

teh zadev nimamo urejenih 

na državnem nivoju. Tudi na 

državnem nivoju bi morala 

biti sprejeta nova zdravstvena 

zakonodaja, pa je še tudi nima-

mo.«

Po besedah direktorja 

Krambergerja je iluzija, da 

bi se župani in občinski sve-

ti dva meseca pred volitvami 

lotevali takšnih tem in iskanja 

rešitev. Vprašanje pa je, ali ni 

iluzija tudi to, da bodo obči-

ne zagotovile sredstva in tako 

realizirale zapisan program 

dela direktorja Kramberger-

ja, saj se nekatere izmed njih 

– npr. občina Lenart – spopa-

dajo z veliki finančnimi teža-

vami.
Monika Levanič
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Azijski sršen je 
nevarnejši in bolj 
agresiven od 
evropskega 

A kot je pojasnil Marko 
Borko iz Čebelarske zveze 

Slovenije, za sedaj še ni razloga 

za preplah, ne med čebelarji in 

ne med ljudmi: »Od čebelarja 

iz območja Pivke smo pred 

dnevi sicer res dobili informa-

cijo o 'morebitni navzočnosti' 

azijskega sršena v Sloveniji in 

tudi o škodi, ki naj bi mu jo 

lani poleti povzročil pri čebe-

lah. Ker so obvestilo, ki smo ga 

objavili na spletni strani čebe-

larske zveze Slovenije, mediji 

povzeli in razširjali, smo pr-

votno obvestilo dopolnili in 

poudarili, da gre za neprever-

jene informacije, ki jih je šele 

potrebno zanesljivo ugotoviti 

in potrditi. Namen obvestila je 

zgolj spodbuda čebelarjem, da 

naj bodo letos poleti še neko-

liko bolj pozorni pri opazova-

nju dogajanja v naravi.«

Slovenija � Med čebelarji je zavladal preplah

Ali je azijski sršen že pri nas?
Med slovenskimi čebelarji je zavladal preplah, saj se je v javnosti kot blisk razširila vest, da naj bi zloglasnega 
azijskega sršena, ki je temnejši, a nevarnejši od evropskega, zasledili že tudi na slovenskih tleh. 

V Franciji zaradi njegovega pika šest mrtvih
Azijski sršen zraste do tri centimetre, ima pa šest milimetrov dolgo želo, s katerim lahko vbrizga velike količine strupa, kar lah-

ko povzroči hudo alergijsko reakcijo, anafilaktični šok, odpoved organov in celo smrt. Privlačijo ga močne barve in vonj človeške-
ga znoja, zato je zlasti agresiven do ljudi, ki tečejo. Nedavno je v Franciji zaradi njegovega pika umrlo šest ljudi, po lanskoletnih 
podatkih pa je njegov pik na Kitajskem zahteval 40 življenj.

In ker naj bi pred kratkim azijske sršene opazili že v sosednji Italiji, se mnogi upravičeno bojijo, da je samo še vprašanje časa, 
kdaj jih bomo opazili in uradno ugotovili tudi v Sloveniji. Strokovnjaki sicer opozarjajo, da razloga za paniko ni, a prav je, da smo 
vsi bolj pozorni.

Foto: Martin Ozmec

Evropski (Vespa Crabro) in Azijski sršen

V literaturi lahko zasledimo, 

da so azijski sršeni izjemno 

nevarni, saj so tudi bolj agre-

sivni od evropskih. Azijski 

sršeni naj bi se v Evropi poja-

vili pred desetimi leti in lahko 

povzročijo smrt pri človeku, 

tudi če ni alergičen na pike. 

Predvsem je treba vedeti, da 

je Azijski sršen (Vespa veluti-

na) v primerjavi z evropskim 

(Vespa crabro) nekoliko manj-

ši in skoraj v celoti črn. Rume-

no oranžen je le četrti člen 

zadka. V medijih poročajo o 

smrtnih žrtvah, ki naj bi jih ta 

povzročal v Aziji, a v tem pri-

meru naj bi šlo za drugo vrsto, 

in sicer za orjaškega azijskega 

sršena (Vespa mandarinia), ki 

je večji od našega sršena, a v 

Evropi še nikoli ni bil najden. 

Toda v strahu pred orjaškim 

azijskim sršenom ne smemo 

zatirati evropskega sršena, 

saj bi v tem primeru azijski 

lahko še bolj nemoteno širil 

svojo populacijo. Za enkrat 

pred njim ni druge učinkovite 

obrambe kot odstranjevanje 

in sežiganje gnezd. Ker pa 

gnezdi v glavnem visoko na 

drevju, je iskanje in odstranje-

vanje gnezd zelo težavno, zato 

se lahko skoraj nemoteno širi. 

Neposredno za ljudi sicer ve-

čje nevarnosti ne predstavlja. 

Tako kot evropski napade le, 

če se počuti ogroženega, torej 

če brani gnezdo. Povzroča pa 

veliko škodo v čebelarstvu.
M. Ozmec

gu težav

i dom v razsulu?
stvenega doma Lenart Jožef Kramberger je v svoji vlogi na razpisano delovno mesto za direktorja ZD Lenart zapisal natančen in raz-
vesticije, ki naj bi jih financirale občine soustanoviteljice.

Foto: M. Ozmec

Kramberger o očitkih:
»Vrsto let se vodstvo Zdravstvenega doma Lenart bori 

proti posameznim osebkom, ki permanentno napadajo 
vodstvo ZDL in mu podtikajo najrazličnejše nesmisle. 
Želijo prikazati nesposobnost vodstva oz. kriminalizirati 
njegovo dejavnost. To poskušajo z raznimi anonimkami 
in ovadbami. V zadnjem času se je v to gonjo javno vklju-
čil tudi nepovezani poslanec Vogrin. S svojim delova-
njem želijo vnesti v kolektiv nemir,« je še v vlogi zapisal 
direktor Kramberger.



Ustanoviteljica in umetni-

ški vodja kvarteta je Ptujčanka 

Zvezdana Novaković, ki s svojo 

džezovsko in klasično perfor-

mativno preteklostjo odpira 

novo dimenzijo v glasbenem 

izročilu starodavnega in no-

vega. Kot je povedala Novako-

vićeva, so ptujski publiki pred-

stavile repertoar avtentičnih 

bolgarskih skladb, prirejenih 

za vokalni kvartet. Občinstvo 

so navdušile tudi solistične 

izvedbe, zanimive prostorske 

postavitve in misteriozni grle-

ni glasovi, ki sežejo do srca. V 

nekaterih izvedbah so njihovi 

glasovi postali tradicionalni 

instrumenti, kot so gadulka ali 

gaida. Nekatere pesmi so zape-

le ob mehkem zvoku harfe, ki 

se pridruži vokalni spremljavi 

tradicionalnih pesmi in odpre 

novo zvočno dimenzijo. Sku-

pina na neki način predstavlja 

povezavo med Bolgarijo in 

Slovenijo in trenutek, ko se 

srečajo starodavne slovanske 

kulture.
Estera Korošec

 Bera 34-letnega pesnika je 
bogata, izdal je že med 500 
do 600 pesmi. Zaslugo za 
njegovo ultra produktiv-
nost imajo tudi aktualne 
družbene razmere. „Časi so 
ravni dovolj grenko komič-
ni, da človeka silijo v to, da 
se pesniško izraža. Če zdaj 
umetnik reče, da ni tem, 
potem je z njim nekaj naro-
be,“ pojasnjuje.  

David Bedrač je predvsem 

pesnik življenja. V svojem 

ustvarjanju zajema vse plasti 

človeškega bivanja, od najbolj 

veselih do najbolj temnih. „Me-

nim, da je naloga umetnika, 

da na nek način dokumentira 

življenje samo. Umetnik, ki 

se strogo usmeri samo v eno 

plast življenja, se mi zdi pre-

ozek. Sam se trudim vključiti 

vse komponente. Tudi v novi 

pesniški zbirki Nakupovalni 

voziček ne morem reči, da gre 

za neko temno pesniško zbir-

ko. Po svoje je tragikomična, 

ogromno je ironičnih, komič-

nih elementov, navsezadnje 

humornih. Hkrati pa je tudi 

kritičen pogled na potrošni-

ka.“ 

Študija 
nakupovalcev

Prva pesem iz tega sklopa 

se mu je zgodila že leta 2008, 

ko je v enem od ptujskih naku-

povalnih središč videl moške-

ga, ki je pred seboj potiskal 

nabito poln nakupovalni vo-

ziček, in bil v strašni evforiji, 

ki bi jo zelo težko poimenoval 

z besedami. Takrat je začel 

razmišljati o polnem vozičku 

in o neki votli človeški duši, 

ki vse to potiska. „Po tem do-

godku me je to nakupovanje 

v vseh svojih niansah začelo 

vznemirjati, da sem od leta 

2008 pa vse do lani resnično 

intenzivno pisal različne „štu-

dije“ teh nakupovalcev. Ugo-

tovil sem, da smo absolutno 

družba hitrih, impulzivnih, 

površnih odnosov, družba, ki 

nam več pomeni zunanjost 

človeka, kako je nekdo urejen, 

kako izgleda, katero znamko 

ličil uporablja, premalo pa se 

posvečamo drug drugemu, 

vsebini, ne znamo se ustaviti. 

Nakupovalna središča so ime-

nitna metafora za to, ker kaže-

jo na eno izgubo identitete. 

Tam so vsi samo kupci, vsi dr-

vijo proti nekemu želenemu 

izdelku, nimajo ne imen ne 

priimkov. Edino, kar za njimi 

ostaja, je egoistična komuni-

kacija z očmi, ko se v bistvu 

spogledujejo, kaj nekdo ima, 

česa nekdo nima, kaj si kdo 

lahko privošči. Skratka, ena 

sama norišnica, ki je po svoje 

tragična in komična.“

Najboljše ideje 
ob večerih in na 
dopustu

Pesmi iz Nakupovalnega 

vozička so bile pred objavo v 

zbirki objavljene že v števil-

nih literarnih revijah, doma 

in na tujem. Po prvem sklopu 

poslanih pesmi so ga sprele-

tavali različni občutki, celo 

zadržki, kako bodo ljudje te 

pesmi sprejeli. „Ko se lotiš ta-

kšne teme, ki zadeva vse, lah-

ko hitro izpadeš kot nekdo, ki 

moralizira. Morda mi je uspe-

lo, ker sem vse pisal iz svoje 

perspektive. Lirski subjekt te 

moje poezije ni moralizator v 

smislu, da jaz pa nisem kupec, 

tudi sam sem del tega hitre-

ga, površnega sistema. Bralci 

so mojo najnovejšo pesniško 

zbirko dobro sprejeli, spre-

jemajo jo kot zelo zanimivo, 

všečno. To potrjujejo tudi nji-

hovi obiski na mojih branjih, 

prav tako njihovi komentarji. 

Nekateri mi celo povedo, da 

bodo odslej na svoje lastne 

nakupe gledali drugače. Zbir-

ka se jih je dotaknila. Ne gre 

za to, da bi se šel novoveškega 

pridigarja, kot me je ob neki 

priložnosti nekdo vprašal. Če 

pa se te pesmi vsaj malo dota-

knejo, pa je namen dosežen.“ 

Četudi pesmi v njem nasta-

jajo tako rekoč neprestano, 

je največ pesnika v dopustni-

škem času, pozno zvečer ali pa 

ob koncu tedna. „Dogaja pa se, 

da tekst pride tako intenziv-

no, da je treba trenutno delo 

odložiti in se posvetiti pesmi. 

Največja zmaga za pesnika je, 

da ljudje poznajo tvoje pesmi, 

da jih berejo in ti to tudi pove-

do, in ne nagrade, ki si jih pre-

jel,“ pa Bedrač odgovarja na 

vprašanje o nagradah za svoje 

pesniško ustvarjanje. „Če imaš 

kaj povedati, ti ljudje radi pri-

sluhnejo... Morda bom nekoč 

napisal tudi kakšen roman.“   
MG
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Ptuj � Nakupovalni voziček Davida Bedrača

„Če imaš kaj povedati, ti ljudje prisluhnejo...“
Najnovejša pesniška zbirka ptujskega pesnika, profesorja slovenščine in literarnega mentorja, je izšla pod naslovom Nakupovalni 
voziček. To je že njegova deveta knjiga, šesta za odrasle.

Foto: Črtomir Goznik

Najnovejša pesniška zbirka pesnika Davida Bedrača ima pomenljiv naslov – Nakupovalni voziček. 

Ptuj � Kvartet Slovena v dominikancu

Pozabljena slovanska glasba
V dominikanskem samostanu na Ptuju je zadnjo junijsko soboto nastopil kvartet Slove-
na. Sestavljajo ga Zvezdana Novaković iz Slovenije in tri avtentične bolgarske pevke iz 
različnih regij te države: šopske, gralske in severne Bolgarije, ki so sicer pevke presti-
žnega folklornega ansambla Trakija.

Foto: Črtomir Goznik

Kvartet Slovena: umetniški vodja, vokal, harfa, kompozicije: Zvezdana Novaković (SLO); vokali: Ger-
gana Pavlova (BG), Neviyana Ganeva (BG), Diyana Vasileva (BG).

David Bedrač
je prvo pesem pri osmih letih napisal v bolnišnici, prvo 

zbirko pod naslovom Neskončnost je izdal leta 1998 v samo-
založbi. Avgusta letos bo v zbirki Čebelica izšla njegova 10. 
knjiga So že smehci k vam prispeli, namenjena otrokom.

Jubilejni koncert so delile s 

svojimi pevskimi in glasbeni-

mi prijatelji s Ptujskega in šir-

še, ki pojejo v 12 skupinah in s 

katerimi jih druži ljubezen do 

ljudske, ponarodele in zboro-

vske pesmi. Skupino Ptujskih 

upokojenk vodi Marija Zamu-

da, ki bo v letu 2015 prosla-

vila že 60-letnico pevskega 

udejstvovanja, z njo pa še pre-

pevajo Marija Stiene, Rozika 

Premzl, Antonija Kaučevič, 

Vera Kokol, Frančka Perger 

in Danica Skok, ki so za svoje 

dolgoletno pevsko udejstvo-

vanje prejele tudi že Galluso-

ve značke. Prvi skupni nastop 

so imele pred 20 leti za ptuj-

ske upokojence, nekaj časa 

so tudi nastopale kot sekcija 

ljudskih pevk DU Ptuj, od leta 

1996 pa delujejo v okviru DPD 

Svoboda. Ob jubileju jim je če-

stital tudi ptujski župan Štefan 

Čelan. V imenu DPD Svoboda 

Ptuj je govorila podpredsedni-

ca Cecilija Bernjak, v imenu 

ZKD Ptuj pa se je pevkam za 

njihovo pevsko udejstvovanje 

zahvalila predsednica ZKD 

Ptuj Nataša Petrovič. 
MG

Ptuj � 20-letnica ptujskih pevk upokojenk

700 poklonov občinstvu
Ptujske upokojenke DPD Svoboda so z letošnjim že tradicionalnim  koncertom Pozdrav 
poletju proslavile 20-letnico uspešnega nastopanja na domačih in drugih slovenskih 
odrih. V tem času so se občinstvu poklonile več kot 700-krat. 

Foto: Črtomir Goznik

S koncertom Pozdrav poletju so Ptujske upokojenke DPD Svoboda Ptuj, na katerem so sodelovale 
pevske in glasbene skupine od drugod, proslavile 20-letnico svojega uspešnega nastopanja. 



Nogometaši Aluminija so se 
v torek, 1. julija, zbrali na pr-
vem treningu pred novo sezo-
no. Takrat se je igralcem tudi 
uradno predstavil novi trener 
Damijan Romih. Ta je imel 
na uvodnem treningu na raz-
polago 27 igralcev, med njimi 
je bilo precej mladincev. 

»Prvi vtis je zelo dober: 
fantje so marljivi in so prvi 
trening v pripravah opravili 
z veliko volje in elana. Seveda 
pričakujem, da bo podobno 
na vseh naslednjih treningih. 
Jasno pa je, da se ekipa šele 
formira, da še nima končne 
podobe – številka 27 je tudi 
prevelika. S tako širokim ka-
drom zagotovo ne bomo za-
čeli prvenstva. Zaenkrat so z 
nami najobetavnejši mladinci 
in nekaj fantov iz okoliških 

klubov,« je povedal Damijan 
Romih, ki je pred novo sezo-
no k Aluminiju prišel iz Roltek 
Doba in zamenjal Roberta Pev-
nika. »Po drugi strani je priča-
kovati, da se nam bo pridružil 
še kakšen izkušenejši igralec, 
saj smo izgubili kar nekaj no-
silcev igre iz prejšnjih sezon.«

Zaenkrat se je klubu pri-
družil napadalec Nunić; 
pričakujete še kakšnega 
igralca na točno določe-
nem igralnem mestu?

D. Romih: »Nekaj bomo 
morali zagotovo narediti v ožji 
obrambni vrsti, primanjkljaj 
vidimo tudi v zvezni vrsti. Za 
ostale pozicije menim, da so 
dokaj dobro pokrite, če pa se 
bo vseeno našel igralec, ki bo 
za to ekipo pomenil dodano 
vrednost, pa bomo o tem za-

gotovo dobro premislili.«
Kakšno igro Aluminija 

lahko pričakujemo pod va-
šim vodstvom?

D. Romih: »Trenerji sko-
raj vedno obljubljajo dobre 
igre, ki bodo prinesle dober 
rezultat. Ti dve stvari je težko 
uskladiti, predvsem v 2. ligi, ki 
je zelo specifična. Pri tem mi-
slim na dejstvo, da ima malo 
ekip dobra igrišča. Ko pride-
jo takšne ekipe v Kidričevo, 
se počutijo 'kot v Braziliji' in 
dobijo zagon ter dodatno mo-
tivacijo. Najprej se bomo torej 
morali spopasti s to težavo, 
da bomo doma prejemali čim 
manj zadetkov. Naša igra bo 
zagotovo hitra in agresivna in 
bo zelo konkretno usmerjena 
k doseganju zadetkov. Zaradi 
hitrosti bo zagotovo prihaja-

lo do večjega števila napak, 
vendar bomo to vzeli v zakup. 
Imamo mlado moštvo, s kate-
rim moramo biti potrpežljivi, 
vendar to obenem pomeni 
gradnjo ekipe za prihodnost.«

Gradnja ekipe za priho-
dnost je za vas zagotovo 
profesionalni izziv: kakšna 
bo razlika glede na vaš pred-
hodni klub, Roltek Dob?

D. Romih: »Ko sem prišel 
v Dob, je bil tam že dobro 
'utečen stroj' – ekipa je skupaj 
igrala že nekaj let. Izkušene 
igralce je lažje voditi, ker zna-
jo tekmovati – nogomet pa 
ni samo igra, ampak je tudi 
tekmovanje. Mlade fante tukaj 
bo potrebno to šele naučiti in 
s pridobljenimi izkušnjami bo 
potem lažje.«

Jože Mohorič

vratar Santini. Gostje si v pr-
vem delu igre resnejše prilo-
žnosti niso ustvarili, Zavrč pa 
je bil zraven omenjene pri-
ložnosti nevaren še dvakrat. 
Obakrat je od daleč poskušal 
Šafarić, toda ukrajinski čuvaj 
mreže je bil vselej na mestu. 
Slika se tudi v nadaljevanju ni 
spremenila; igralci Zorye so 
imeli večjo posest žoge, imeli 
pa so tudi dva nevarna posku-
sa Lipartiye in Budkovskiya, 
ki pa ju je Ranilović ubranil. 
Na drugi strani je bi najbolj 
nevaren poskus Kresingerja, 

ki je v 58. minuti s strelom z 
glavo zgrešil. Na tekmi zaradi 
poškodb niso nastopili Anto-
lek, Kovačić, Matjašič, Težak 
in Golubar.

Potrdili sedem 
prihodov

Igra Zavrča vse bolj dobiva 
rep in glavo, obenem pa se 
zdi, da je okostje ekipe že vsaj 
približno znano. V klubu so 
potrdili prihode Ranilovića, 
Datkovića, Benića, Hoče-

varja, Brdarja, Antoleka in 
Mrmića, ki bodo v novi sezo-
ni nosili beli dres. Nekoliko 
negotovosti je le še okoli Cve-
ka, vendar pa bo tudi omenje-
ni vezist skoraj zagotovo ostal 
v Zavrču. Skupaj z mladince-
ma Fijačkom in Špicarjem 
je to moštvo, ki bo nastopilo 
v sezoni 2014/15, seveda pa ni 
izključen še prihod kakšnega 
igralca. V tem primeru ne bo 
šlo za mladega nogometaša, 
temveč za izkušenega igralca 
»s kilometrino«.

tp

ZAVRČ – ZORYA LUGAN-
SK 0:0

ZAVRČ: Ranilović, Ko-
kol (od 46. Kurbus), Roškar, 
Sambolec (od 46. Datković), 
Benić, Čeh (od 46. Dugolin), 
Šafarić (od 65. Hočevar), Ke-
lenc (od 34. Cvek), Brdar (od 
69. Lešnik), Kresinger (od 
89. Fijačko), Smrekar. Trener: 
Željko Orehovec

V Stojncih sta se v ponede-
ljek v idealnem vremenu na 
vzorno urejenem igrišču, ki 
ga ni moglo skaziti niti obil-
no nočno deževje, pomerila 
Zavrč in ukrajinski prvoligaš 
Zorya. Bogat ukrajinski pr-
voligaš je zadnje prvenstvo 
končal na 7. mestu, toda kljub 
temu bodo nastopili v evrop-
skih tekmovanjih, saj je bil 
Metalurg iz le-teh izključen. Še 
več: če bo Rudar iz Velenja, ki 
bo nastopil v predkrogu Lige 
Evropa, uspešen, se bo nato 
pomeril prav z Zoryo.

Spodobnih 150 gledalcev 
ni videlo zadetkov, toda to ne 
pomeni, da je bila tekma neza-
nimiva. Nasprotno, srečanje 
je bilo precej dinamično, Ha-
ložani pa so se odlično upirali 
uglednemu tekmecu. Ta je si-
cer imel skozi celotno sreča-
nje večjo posest žoge, vendar 
so imeli Zavrčani lepše prilo-
žnosti. Najlepšo na tekmi je v 
43. minuti zapravil Smrekar, 
ki je odlično streljal z glavo, 
toda izkazal se je gostujoči 

Nogomet
Znani vsi četrtfinalni pari 
SP 2014

Stran 13
Padalstvo
Ptujski padalci obetav-
no v novo sezono

Stran 13

Tenis
»Dvoboj z Murrayem - 
daleč najboljša izkušnja«

Stran 12
Nogomet
»Bljižnjic v nogometu ni, 
za vse je potreben čas«

Stran 12

Nogomet
Tržec zasluženo novi 
»superligaš«

Stran 14
Nogomet
Središki nogometni 
tabor je uspel

Stran 14

Urednik športnih strani: Jože 
Mohorič. Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Uroš Krstič, Milan 
Zupanc, Niko Šoštarič, Peter Golob, 
Ivo Kornik, Simeon Gönc, Janko 
Bezjak, Franc Slodnjak, Uroš Esih, 
Silva Razlag, Janko Bohak, Črtomir 
Goznik, Matija Brodnjak, 
Aleksandra Jelušič

E-mail: sport@radio-tednik.si

Pari 1. kroga Prve lige Telekom Slovenije:
Celje – Zavrč
Maribor – Rudar Velenje
Kalcer Radomlje – Luka Koper
Olimpija Ljubljana – Krka
Gorica – Domžale

Pari 1. kroga 2. SNL:
Aluminij – Šmartno 1928
Farmtech Veržej – Ankaran Hrvatini
Šenčur – Roltek Dob
Krško – Triglav Kranj
Dravinja Kostroj – Tolmin

Pari 1. kroga Pokala Slovenije:
Jadran Dekani – Zavrč
Tabor Sežana – Aluminij
Drava Ptuj – Farmtech Veržej
Tromejnik – Olimpija Ljubljana
Roltek Dob – Celje
Odranci – Zarica Kranj
Nafta 1903 – Šenčur
Adria Miren – Kalcer Radomlje
Šmarje pri Jelšah – Krka
Lenart – Triglav Kranj
Šmartno 1928 – Domžale
Korotan Prevalje – Brda

Nogomet � Žreb za sezono 2014/15

Zavrč v 1. krogu v Celje 

Na Brdu pri Kranju je v ponedeljek potekal žreb parov za novo 
sezono. Haloškega prvoligaša je na njem zastopal predsednik 
kluba Silvo Šterbal, ki je bil po opravljenem žrebu zadovoljen. 
Želja Zavrča je namreč bila v uvodu odigrati čim več tekem v 
gosteh, saj nova tribuna še ne bo gotova. Njihove želje so bile 
upoštevane, saj bodo beli v uvodu, ki bo na sporedu 19. ali 
20. julija, gostovali v knežjem mestu, teden dni kasneje pa še 
v Velenju. V 3. krogu naj bi Zavrč gostil Domžale, toda če tribu-
na do takrat še ne bo gotova, se bo Zavrč skušal dogovoriti za 
gostovanje. Če odgovorni na to ne bi pristali, bodo v taboru ha-
loškega prvoligaša posegli po scenariju B, ki govori o tem, da 
bo Zavrč kakšno domače srečanje odigral na bližnjem Ptuju. 

V 2. ligi bodo Kidričani v 1. krogu 
gostili ekipo Šmartnega 1928

Na Gorenjskem, kjer so med drugim podelili priznanja najvi-
dnejšim posameznikom pretekle sezone, so opravili tudi žreb 
parov 1. kroga Pokala Slovenije. Ta je Zavrču 20. 8. namenil 
gostovanje pri nekdanjem prvoligašu Jadranu iz Dekanov. Kidri-
čani se bodo v tem tekmovanju pomerili z ekipo Tabor Sežana, 
ptujska Drava pa bo gostila Farmtech Veržej (2. SNL). 

tp, jm

Nogomet � NK Zavrč

Odmeven remi, sedmerica podpisala

Foto: Črtomir Goznik

Damijan Romih je imel na prvem treningu na razpolago 27 igralcev.

Foto: Črtomir Goznik

Gledalci so si v Stojncih lahko ogledali precej dinamično igro med Zavrčom in Zoryo.

Nogomet � Damijan Romih

V Kidričevem se vsi počutijo »kot v Braziliji«



Največji teniški turnir na 
svetu – Wimbledon – je v 
zaključni fazi, saj bodo na 
sporedu le še polfinalni in 
finalni dvoboji. Del te zgod-
be je bil v uvodnih dneh 
tudi Ptujčan Blaž Rola, ki je 
preskočil 1. krog in se v dru-
gem srečal z enim največjih 
zvezdnikov teniškega športa, 
Škotom Andyjem Murrayem. 
O Blaževih vtisih in dogodi-
vščinah v Londonu smo se z 
njim pogovarjali ob igriščih v 
ptujskih Termah, kjer trenira 
po vrnitvi iz Londona. 

Konec preteklega tedna 
pozornim slovenskim ljubite-
ljem nogometa ni ušla novica, 
da je Martin Milec tik pred 
podpisom pogodbe z belgij-
skim prvakom Standardom. 
To je že druga letošnja odmev-
na selitev slovenskih nogome-
tašev v tujino, pred dnevi je 
Rajko Rotman odšel nogome-
tno srečo iskat v Turčijo. 

Zanimivo je, da sta oba igral-
ca velik ali kar cel del svoje no-
gometne šole preživela v Ki-
dričevem. Martin je v Maribor 
prestopil pred natančno štiri-
mi leti in v tem času odigral v 
vijoličastem dresu 123 tekem. 
Pogajanja ob prestopu so bila 
zelo naporna, v njih pa je kot 
deležnik (četrtino vrednosti 
prestopa) sodeloval tudi klub 
iz Kidričevega. »Za naš klub 
je bila to pomembna šola, iz 

petek � 4. julija 201412 Šport

Kakšen je naslednji 
načrt igranja turnir-
jev?

B. Rola: »Najprej bom 
nastopil v nemškem 
Stuttgartu ali švedskem 
Bastadu. Zaenkrat sem 
na meji uvrstitve v glav-
ni turnir obeh, upam, 
da bom v katerega tudi 
prišel, sicer sledijo kva-
lifikacije. Temu bo sledil 
challenger turnir na Polj-
skem, kasneje pa – upam 
– Umag. Sicer je istoča-
sno na sporedu Gstaad 
v Švici, a sam navijam za 
Umag, kamor pride navi-
jat tudi veliko Slovencev.«

Portorož torej defi-
nitivno odpade?

B. Rola: »Ja, razlog pa 
so moje težave s kole-
nom, ki so se pojavile v 
Eastbournu. Sedaj so si-
cer sanirane, a prehod na 
trdo podlago bi bil zaen-
krat preveč tvegan. Zara-
di tega ostajam na pesku. 
Sem se pa pogovarjal z or-
ganizatorji v Portorožu in 
TZS ter jim razložil razlo-
ge za takšno odločitev.«

Martin Milec
Rojen: 20. 9. 1991
Klubi: 
Aluminij: od vseh mladih 

selekcij do 1. 7. 2010
Maribor: od 1. 7. 2010 do 

1. 7. 2014
Standard Liege: od 1. 7. 

2014

Tenis � Blaž Rola

»Dvoboj z Murrayem – daleč najboljša izkušnja«

Nogomet � Martin Milec

»Bližnjic v nogometu ni, za vse je potreben čas«

Foto: Črtomir Goznik

Iz »svete trave« Wimbledona na domači pesek – Blaž Rola na tre-
ningu v Termah Ptuja. 

Foto: Črtomir Goznik

Martin Milec je svojo nogometno pot začel v Aluminiju, v Maribo-
ru se je dokončno uveljavil in si tudi preko reprezentance prislužil 
selitev v Belgijo.

pa ga prodal naprej?
Z. Jevšovar: »To še zda-

leč ni lahko in samo po sebi 
umevno. Za kaj takšnega so 
potrebne izkušnje in tudi veli-
ko zaupanja v nogometaša. Za 
vsak odstotek se je potrebno 
pogajati in v pravi meri pred-
stavljati argumente. Gre za po-
stopek, ki je zelo naporen in v 
katerem je potrebno zaščititi 
interese kluba.«

Finančni vidik prestopa 
Milca je zelo pomemben, 
saj bo vašemu klubu od 
cca. milijon evrov vredne-
ga prestopa pripadlo 25 
odstotkov. 

Z. Jevšovar: »V teh finanč-
no težkih časih je za šport to 
seveda lepa vsota. Ob tem pa 
je potrebno poudariti, da smo 
v preteklosti v delovanje naše 
nogometne šole vlagali pre-
cejšnje vsote denarja in da so 
nam pri tem vedno stali ob 
strani tudi naši zvesti spon-
zorji. To je sedaj tudi za njih 
nagrada za zaupanje. Že sedaj 
pa lahko zagotovim, da bomo 
največji del tega kolača name-
nili temu, da nivo delovanja 
nogometne šole dvignemo 
na še višji nivo. Tudi brez tega 

prestopa bi to poskušali, saj 
smo bili že nekaj časa nazaj 
domenjeni za sodelovanje z 
Mladenom Dabanovičem, ki 
bo prevzel naloge vodje nogo-
metne šole, sedaj bo to nekoli-
ko lažje. Že od zelo mladih se-
lekcij je potrebno vzgajati mo-
štvo, da lahko iz njega kakšen 
posameznik pozneje izstopi 
kot perspektiven nogometaš. 
V primeru Martina Milca je to 
11 let dela z ekipo najmanj 20 
posameznikov, ob tem pa se je 
zamenjalo tudi veliko trener-
jev. To je veliko dela in široka 
zgodba za enega igralca, ki se-
daj prestopa v velik klub. Sami 
si lahko izračunate, koliko sta-
ne takšen pogon.«

Menite, da je Standard 
pravi klub za Martina – gre 
za aktualnega belgijskega 
prvaka?

Z. Jevšovar: »V to sem pov-
sem prepričan, boljšega kluba 
si ne bi mogel želeti. Gre na-
mreč za klub, ki zelo spodbuja 
razvoj mladih nogometašev, 
zato bo imel Martin dovolj 
priložnosti in časa za dokazo-
vanje, to pa je ključnega po-
mena.«

Jože Mohorič

Kakšni so vtisi iz Lon-
dona?

B. Rola: »Odlični, vrhun-
ski, zagotovo najboljši turnir 
na svetu! Vse je bilo sanjsko, 
le da sem te sanje dejansko 
živel. Ko sva npr. z Andyjem 
Murrayem stala na sredini 
igrišča in ob sodniku žrebala 
kovanec, sem kar sramežljivo 
gledal na njegovo stran, saj 
sem ga doslej lahko spremljal 
le na TV zaslonih. Izjemno! 
Zaradi teh občutkov se bom 
še bolj trudil v nadaljevanju, 
saj želim takšnih dvobojev 
odigrati še kar nekaj. Ob tem 
so z lansko Murrayevo zma-
go Angleži dodatno 'znoreli' 
za tenisom in se je čutila še 
dodatna energija. Sam sem 
v London prišel tri dni pred 
začetkom in že naslednji dan 
sem videl, da so se začele 
ustvarjati pred centrom ko-
lone tistih, ki so hoteli kupiti 
karte – v Wimbledonu ni mo-
goče kupiti kart preko spleta. 
To so bile zelo dolge kolone 
in tistemu, ki tam igra, da to 
res poseben občutek.«

London je bil poseben 
prav zaradi igranja proti 
Andyju Murraju, branilcu 
naslova iz lanskega leta?

B. Rola: »Andy je poleg 
tega Britanec, ljubljenec 
domačega občinstva, eden 
najboljših športnikov sveta – 
igranje z njim v Wimbledonu 
je največ, kar sem si lahko že-
lel. To je bila zame daleč naj-
boljša izkušnja, ki sem jo imel 
doslej. Po koncu sem trener-
ju dejal, da bi raje še enkrat 
izgubil proti Murrayju v 2. 
krogu, kot da se uvrstim v 3. 
krog in se merim s katerim iz-
med manj uveljavljenih igral-
cev. To je bil moj prvi dvoboj 
proti igralcu iz TOP 5 na 

svetu, ob tem še na takšnem 
stadionu in pred tolikšnim 
številom gledalcev – nepre-
cenljivo. To izkušnjo sem si 
zapomnil do potankosti in jo 
želim v nadaljevanju kariere 
izkoristiti v pozitivni smeri.«

Pa sama igra?
B. Rola: »Na začetku se 

mi je roka zaradi vzdušja 
nekoliko tresla, vendar sem 
se skozi tekmo sprostil. Na 
mojo nesrečo pa je Andy na 
drugi strani igral domala 
brezhibno: še na tiste redke 
priložnosti, ki sem si jih pri-
igral, je odgovoril z asom ali 
winerjem. Igrati proti takšne-
mu tekmecu je bilo zelo tež-
ko. Za nekoliko boljši rezultat 
bi moral igrati svoj najboljši 
tenis, do zmage v kakšnem 
nizu ali celo tekmi pa v tem 
trenutku ne bi mogel.«

Kako oceniti zmago 
proti Špancu Pablu Andu-
jarju v 1. krogu?

B. Rola: »Ko sem v soboto 
videl žreb, sem takoj začutil 
priložnost za napredovanje 
in srečanje z Murrayem. Mo-
tivacija je bila na vrhunski 
ravni in res sem si želel iz-
koristiti to priložnost. V sre-
čanje sem vstopil zelo spro-
ščen, kar je presenetilo tudi 
mene samega. Odigral sem 
zelo dobro, osvojil sem vse 
pomembne točke in tekme-
cu nisem ponudil veliko pri-
ložnosti.«

Pred turnirjem si imel 
težave s kolenom. So sedaj 
sanirane?

B. Rola: »Očitno je trava 
terjala svoj davek, saj prihaja 
do zelo velikih obremenitvah 
pri spreminjanju smeri in 
številnih zdrsih. Tista odpo-
ved v Eastbournu je bila sicer 
bolj preventivna, a se je pred 

Wimbledonom to izkazalo za 
pravilno. V Londonu nisem 
imel težav, čeprav manjše bo-
lečine ostajajo. Sedaj imam 
teden dni časa za sanacijo.«

Kako bi travo, pesek in 
trdo podlago razvrstil po 
priljubljenosti?

B. Rola: »Trava je precej 
drugačna od ostalih dveh, 
zato se na njej igra poseben 
tenis. Meni je bila super, tudi 
zaradi tega, ker vem, da na 
teh turnirjih celo leto pripra-
vljajo travo, da potem igrajo 
na njej teden ali dva. Kot le-

vičar imam dobre predispo-
zicije za igro na travi, vendar 
zagotovo ne bom bistveno 
spremenil igre zaradi le dveh 
ali treh turnirjev na sezono.«

V Londonu si menda 
treniral tudi z Italijanom 
Fogninijem, ki je med 
igralci poznan kot poseb-
než, je velik zabavljač.

B. Rola: »Ker je bil takrat 
prost dan, je bil to trening 
na pravem kraju ob pravem 
trenutku. In tudi s pravim 
igralcem, saj to ni bil zelo 
intenziven trening. Občutki 

so izjemni, še posebej zaradi 
tega, ker lahko na sosednjih 
igriščih trenirajo Nadal, Fe-
derer in ostali asi. Kar težko 
se je bilo zadržati in trenirati 
le na pol, saj je bila motivacija 
izjemna.«

Nadal, Djoković, Fede-
rer in Murray so razred 
zase, nato pride naslednja 
dvajseterica, za njimi pa 
vsi ostali. Je to pravilna 
'razvrstitev'?

B. Rola: »Je. Ko pride kate-
ri izmed teh na trening – pa 
pridejo redko na odprta igri-
šča – se vse glave obračajo za 
njimi. Tudi naslednjih 20 po-
znajo vsi, a trenutno niso to-
liko medijsko privlačni, zato 
s sabo ne prinašajo takšnega 
trušča. Vsi ostali se pač sku-
šamo prebiti čim višje in pre-
magati katerega iz svetovne 
elite. Je pa res, da najboljša 
četverica igra odličen tenis in 
je zaradi tega povsem zaslu-
ženo tako medijsko izposta-
vljena in oblegana.«

Kakšno je sedaj tvoje tre-
nutno stanje s trenerjem?

B. Rola: »Od februarja na-
prej sem delal s Čehom Jaku-
bom, ki pa je glavni trener na 
akademiji v Frankfurtu. Sam 
prehajam na višjo profesio-
nalno raven in zaradi tega po-
trebujem trenerja zase. Zara-
di tega preizkušam nekatere 
druge opcije: sedaj je na Ptu-
ju z mano francoski trener, ki 
je delal v Izraelu. V teh dneh 
je bil pripravljen priti na Ptuj 
in tukaj delati z mano, kar mi 
je pisano na kožo. Najti dol-
goročno pravega trenerja pa 
je vseeno zelo zahtevna in 
odgovorna zadeva, zato smo 
pri tem previdni in puščamo 
odprtih več možnosti.«

Jože Mohorič

katere smo se veliko naučili. 
Iz vseh vidikov je to za NK 
Aluminij velik met, predvsem 
pa potrditev vrednosti naše 
nogometne šole,« je v uvodu 
povedal predsednik Zvon-
ko Jevšovar, ki v prvi vrsti 
izpostavlja prav nogometno 
šolo. »V nogometu do uspeha 
ni možno priti preko bližnjic, 
za vse je potreben čas in trdo 
delo. Upam, da bo ta prestop 
še dodatno odprl oči pred-
vsem staršem mladih nogome-
tašev. Pri vzgoji sta namreč po-
trebna velika strpnost in zau-
panje v delo trenerjev, ob tem 
pa bi izpostavil še lojalnost oz. 
pripadnost klubu. V zadnjih 
letih so se uveljavili trije naši 
nogometaši, Martin Milec v 
Mariboru, Rajko Rotman v Ru-
darju in Boban Jovič v Olimpi-
ji, prav vsi pa so se do našega 
kluba obnašali zelo korektno. 
Tudi to je kamenček v mozai-
ku vsakega nogometaša.«

Vsi so že zelo zgodaj ka-
zali veliko željo, da posta-
nejo nogometaši.

Z. Jevšovar: »To je po-
membna stvar in prav zaradi 
tega smo sedaj še posebej 
veseli in ponosni na Martina. 

Njegovi starši in tudi starši 
obeh ostalih omenjenih igral-
cev se niso nikoli vmešavali 
v delo kluba in trenerjev, am-
pak so jim le nudili podporo, 
ki jo vsak mladi potrebuje. Po-
membno je, da so tudi takrat, 
ko so igrali v 2. ligi, zaupali v 
napredek in rezltati tega so 
sedaj vidni. Igralce, ki so jih 
drugi klubu hoteli v svojih sre-
dinah, smo bili ob korektnem 
dogovoru vedno pripravljeni 
spustiti in jim s tem omogoči-

ti napredek – veliko krat jim 
tudi sami iščemo drugi klub, 
ko ocenimo, da je to potreb-
no. Ob tem gremo zavestno v 
tveganje, da s tem ne zasluži-
mo, ampak dobimo odstotke 
od naslednjega prestopa.«

Kako pa doseči »pravi-
čen« sporazum s klubom, v 
katerega igralec prestopa: 
vi ste ga vzgojili in ga na-
učili nogometnih veščin, 
naslednji klub mu bo ne-
kaj časa dajal plačo, potem 



V šp ortni dvorani Mladika – 
Judu centru je bil praznik, če-
prav ne takšen, kot smo jih va-
jeni. Zaključek uspešnega tek-
movalnega leta v Judu klubu 
Drava je pokazal,  kako močno 
ekipo mladih judoistov in ju-
doistk v starostnih kategorijah 
do 10, 12 in 14 let imajo Ptuj-
čani.  Zvezde so bili mladi, per-
spektivni športniki. Strokovni 
vodja Judo kluba Drava prof. 
Vlado Čuš  je o mladih špor-
tnikih povedal, da so to otro-
ci, ki so sposobni premikati 
mejnike. Ob tem je Čuš izpo-
stavil: »Ko so nam otroci pred 
tremi, nekateri pa tudi pred 
več leti, stopili na tatami, nam 
je v klubu postalo jasno, da je 
to nova generacija obetajočih 
športnikov, na katerih lahko 
gradimo. Energijo smo usme-
rili v trenersko ekipo, s katero 
sodelujemo in se zelo dobro 
razumemo. Mnenja sem, da je 
to pogoj za dobro delo. Najpo-
membnejše pa je, da so tudi 
tekmovalci, ko so videli, da 
stvar lepo poteka, začeli verje-
ti v to, kar delamo. Zadovoljen 
je s sezono, uvrstitve posame-
znikov med prvo peterico v 
slovenskem merilu so  velik 
uspeh mladih, velja izpostavi-

Kljub nekoliko obotavljajo-
čem poletju in grdi burji, ki je 
»odpihnila« prvo tekmo bitke za 
svetovni padalski pokal v skokih 
na cilj, je sezona že precej vroča. 
Za ptujskimi padalci je že druga 
tekma, ki so jo, kot je ustaljena 
praksa, gostili Gorenjci v Le-
scah. In tako kot leta poprej, se 
je med bitko za svetovne sto-
pničke odvijala še malo manjša 

bitka, a zato nič manj ostra. Slo-
venski predstavniki, so namreč 
obenem tekmovali še za naslov 
državnega prvaka.

Kljub rivalstvu na državni 
»palačinki« (cilj) so za tokratno 
tekmo ptujski padalci sklenili 
močno navezo z Gorenjci, tako 
da sta se k stalnim članom eki-
pe AK Ptuj 1 (Gorazd Vindiš, 
Aleksander Čuš in Matej Ko-

ti tudi prvo mesto v troboju 
oziroma osvojeni Štajerski ligi, 
kjer je pokal za prvo mesto 
pristal na Ptuju. Pri otrocih je 
bilo najprej pomembno spre-
meniti miselnost, kar menim, 
da nam je v tem času uspelo. 
In ko se začnejo pojavljati re-
zultati, ko mladi športniki zač-
nejo dosegati rezultate, začneš 
razmišljati drugače, iščeš reši-
tve, kaj bi lahko bilo še boljše. 
Cilji so realni, dosegljivi, vi-
soki in k takšnim bo ta ekipa 
stremela tudi v prihodnje. Na 
splošno pa je judo šport, ki 
temelji na občutkih, in te ob-
čutke je zelo težko zbirati. Ne 
da se jih v enem dnevu, enem 

tednu ali enem mesecu, zbi-
rati jih moraš celo življenje. 
In to je pot, ki te pelje naprej. 
Vsi si želimo rezultatov, a ne 
gre samo za le-te. Gre za ra-
zvoj samih športnikov, mladih 
osebnosti. Pohvale Silvi, Urški 
in Matjažu, ki s svojim angaži-
ranjem v klubu odigrajo svo-
je vloge. Zahvala staršem, ki 
spodbujajo otroke na športni 
poti in pomagajo v klubu.  Iz-
postavljam posameznike, ki so 
nastopili na letošnjih tekmo-
vanjih: Nika Šlamberger, Luka 
Šlamberger, Viktorija Zadra-
vec, Rene Kloar, Jan Hodžar, 
Mihaela Vogrin, Jure Vogrin,  
Blaž Krajnc, Viktorija Zadra-

vec, Jan Hodžar, Jaša Dajčman, 

Jure  Mislovič, Aljaž Ajdič, Vas-

ja Koren, Matija Krajnc, Eve-

lin Munda, Zoja Munda, Luka 

Horvat, Andi Karameta, Leon 

Kokol, Vita Hentak, Ana Vido-

vič, Jaka Solina Petrovič, Alen 

Adrian Plošinjak, Tilen Arnuš 

Rokavec, Val Gojčič Kralj in 

Eva Fajt. Izpostavljam tudi, da 

je kljub individualnemu špor-

tu pomembno, da  delujemo 

kot ekipa, kar se je pokazalo 

na tekmovanjih.« Srečanje – 

trening se je zaključil s klub-

skim tekmovanjem in druže-

njem s starši.

David Breznik
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Šah � Mladinsko DP
V organizaciji ŠZ Slovenije in v soorganizaciji podjetja Terme 

Krka in ŠD Krka iz Novega mesta je v Šmarjeških Toplicah po-
tekalo državno prvenstvo za mladince in mladinke od 14 do 20 
let. Mladinke ŠD Ptuj niso imele svoje predstavnice, medtem 
ko jih je pri mladincih nastopilo pet.

Ves čas tekmovanja sta najboljšo formo prikazala David 
Murko in David Zagoršek, saj sta samo enkrat srečanje izgu-
bila, trikrat zmagala in kar petkrat oddala po pol točke. S tem 
sta na koncu zbrala solidnih 5,5 točk od 9 možnih. Zelo obe-
tavno je pričel tudi Andraž Šuta, saj je po petih kolih zbral 3,5 
točke. Potem so sledili trije zaporedni porazi, ki so bili verjetno 
posledica nekoliko slabše pripravljenosti zaradi obveznosti ob 
zaključku šolskega leta. Enako število točk kot Andraž je osvojil 
tudi Klemen Janžekovič, ki se mu je poznala daljša odsotnost 
s tekmovanj, nekoliko izven forme pa je bil najmlajši član ŠD 
Ptuj Matjaž Zupanič, ki je nekoliko bolje zaigral šele v zadnjih 
treh kolih. 

Končni vrstni red mladincev: 1. Domen Hiti (ŠK Ig) 7 točk, 
2. Aleš Brcar (ŠK Trebnje BMP), 3. Gal Drnovšek (ŠS T. Zupan 
Kranj), oba po 6 točk, … 8. David Murko 5,5 točk … 10. David 
Zagoršek 5,5 … 19. Klemen Janžekovič 4,5 … 23. Andraž 
Šuta 4,5 … 30. Matjaž Zupanič 3,5 (vsi ŠD Ptuj) itd. 

Končni vrstni red mladink: 1. Monika Rozman (ŠS T. Zupan 
Kranj) 7 točk, 2. Hana Nemec (ŠD Radenska-Pomgrad) 6,5 
točk, 3. Lara Janželj (ŠK Ig) 6 točk …

Mali nogomet � Izenačeno na vrhu
Čeprav letos v Poletni ligi malega nogometa Miklavž pri Or-

možu nastopa le 8 ekip (lani 14 ekip), bo prvenstvo izjemno 
zanimivo. Zaenkrat je še pet kandidatov za prestižni naslov, 
ampak iz kroga v krog se bo ta krog kandidatov krčil. Zanimivo 
je, da so lanskoletni prvaki, prva ekipa Koga, letos v hudi go-
dlji, saj so uvodoma doživeli dva poraza. Vendar se bodo Ko-
govčani s svojo kvaliteto in izkušnjami bojevali za mesto med 
prvaki. V 5. krogu je kar nekaj tekem, ki so vredne ogleda: ob 
19.00 uri Kog I – Tomaž, ob 21.30 uri Kog II – Lordi Ivanjkovci 
in ob 22.20 uri Tomaž – Mladost Miklavž I. 

Rezultati 4. kroga:
Tomaž – Mladost Miklavž I – prestavljeno, Kog I – Stora Gora 9 : 1,
Lordi Ivanjkovci – Mladost Miklavž II 9 : 0, Kog II – Akord 1 : 1.

Lestvica:
1. Kog II   3   2 - 1 - 0   18 : 4    7
2. Lordi   3   2 - 1 - 0   20 : 13   7
3. Akord   3   2 - 1 - 0   6 : 4   7
4. Tomaž   2   1 - 1 - 0   15 : 9   4
5. Mladost I   2   1 - 0 - 1   9 : 4   3
6. Kog I   3   1 - 0 - 2   12 : 10   12 : 10   3
7. Stora Gora   3   0 - 0 - 3   6 : 24   0
8. Mladost II   3   0 - 0 - 3   2 : 31   0

uk

Judo � Judo klub Drava Ptuj

Sezono zaključili s klubskim prvenstvom in druženjem

Tekmovalci Judo kluba Drava Ptuj so lahko ponosni na svoje rezultate.

Na mladinskem državnem prvenstvu sta se izkazala Matevž Ce-
stnik (levo) in Marko Veselič (desno). 

Padalstvo � Svetovni pokal

Ptujski padalci obetavno v novo sezono

Dogajanje na letošnjem 
svetovnem nogometnem pr-
venstvu v Braziliji se je pre-
vesilo v drugi – izločilni del. 
Za nami so vse tekme osmine 
finala, ki so ponudile ogor-
čen boj za napredovanje. Po 
Braziliji, Kolumbiji, Nizozem-
ski in Kostariki so si napre-
dovanje zagotovile še repre-
zentance Francije, Nemčije, 
Argentine in Belgije. 

Francozi so odpor Nigerije 
strli šele v zadnjih minutah, 
ko sta za zmago z 2:0 zadela 
Pogba in v sodnikovem po-
daljšku še Yoseph Yobo, ki 
je po nesreči zatresel lastno 
mrežo. Nigerija je tako še en-
krat več obstala na pragu če-
trtfinala, na drugi strani pa so 
se Francozi še sedmič prebili 
naprej. Nemški Elf je na drugi 
ponedeljkovi tekmi proti Al-
žiriji prikazal veliko manj, kot 
smo pričakovali, in je tekme-
ce premagal šele po podalj-
ških. Že na začetku prvega 
podaljška je Nemce spretno 
s peto  v vodstvo popeljal 
André Schürrle. Dramatično 
končnico je preprečil Mesut 
Özil, ki je za varnih 2:0 zadel 
v 119. minuti. Neugodni Al-
žirci so se borili do zadnjih 
sekund in bili zato nagrajeni 
v izdihljajih srečanja, ko je v 
121. minuti mrežo odličnega 
nemškega vratarja Manuela 
Neuerja zatresel Abdelmu-
mene Džabu. 

Na zadnjih dveh tekmah 
osmine finala sta slavili re-
prezentanci Argentine in Bel-
gije. Argentini se je na tekmi 
proti Švici Marija prikazala 
šele v 118. minuti, ko je zade-
tek odrešitve dosegel Angel 
di Maria. Na stadionu v Sao 
Paulu so gledalci videli izje-
mno slabo predstavo brez ve-
liko priložnosti, kjer Messi in 
druščina nikakor niso uspeli 
najti odgovora na taktično 
zrelo in disciplinirano igro 
varovancev Ottmarja Hitzfel-
da. Tudi zadnjega potnika za 
četrtfinale so dali podaljški, v 
katerih so Belgijci premagali 
reprezentanco ZDA z 2:1. Na 
tej tekmi je blestel ameriški 
vratar Tim Howard, ki je že 
po rednem delu zbral največ 
obramb na eni tekmi na leto-
šnjem svetovnem prvenstvu. 
Rdeči vragi so bili skozi celo-
tno srečanje dominantnejši 
in bolj nevarni, jenkije pa 
sta v podaljšku dokončno 
zlomila De Bruyne in Luka-
ku. Končni izid 2:1 je v 107. 
minuti postavil Green, drugi 

najmlajši strelec na SP po Lio-
nelu Messiju leta 2006.

Osmina finala:
Brazilija – Čile 4:3 - po ka-

zenskih strelih
Kolumbija – Urugvaj 2:0
Nizozemska – Mehika 2:1
Kostarika – Grčija 6:4 - po 

kazenskih strelih
Francija – Nigerija 2:0
Nemčija – Alžirija 2:1 - po 

podaljških
Argentina – Švica 1:0 - po 

podaljških
Belgija – ZDA 2:1 - po po-

daljških

Četrtfinalni pari:
Francija – Nemčija
Brazilija – Kolumbija
Argentina – Belgija
Nizozemska – Kostarika
Prvo četrtfinalno srečanje 

med Francijo in Nemčijo bo v 
petek ob 18.00. Spopad dveh 
evropskih velikanov nam 
obeta trd in neizprosen tak-
tičen spopad. Po sedaj prika-
zanem na prvenstvu je v rahli 
prednosti Francija, zgodovina 
pa nas je že večkrat opozorila, 
da Nemcev nikoli ne smemo 
odpisati prehitro. Drugo pet-
kovo srečanje ob 22.00 ponu-
ja južnoameriški derbi med 
Brazilijo in Kolumbijo. Bra-
zilci s svojo igro zaenkrat še 
niso upravičili vloge favorita, 
prav tako pa proti izjemnemu 
moštvu Kolumbije verjetno 
ne morejo več računati na no-
gometno fortuno, ki jih je iz-
datno obdarila že na srečanju 
proti Čilu. 

V soboto se bosta v popol-
danskem terminu najprej 
udarili Argentina in Belgija. 
Podobno kot za Brazilijo ve-
lja tudi za Argentino, ki ni na 
pričakovanem nivoju in bo 
morala za napredovanje pri-
kazati veliko več, kot je do se-
daj. Na drugi strani bodo lah-
ko šli Belgijci dokaj neobre-
menjeno v ta dvoboj, saj so 
svoj prvi cilj že dosegli. Prav 
tako jim njihove dosedanje 
predstave vlivajo potrebno 
samozavest. V večernem ter-
minu bomo videli še srečanje 
med  Nizozemsko in Kostari-
ko. Nizozemce verjetno čaka 
najmanj zahtevna naloga, 
vsekakor pa tudi Kostarike 
ne smemo odpisati prehitro. 
Še posebej zato, ker so napre-
dovali iz ene izmed najtežjih 
skupin D, v kateri sta svoje 
nastope na prvenstvu neslav-
no končali Italija in Anglija.

Janko Bezjak

Nogomet � SP 2014

Znani vsi četrfinalni pari

Kolumbijski nogometaša James Rodriguez (10) je s petimi zadet-
ki najboljši strelec svetovnega prvenstva v Braziliji.

izpeljanih serijah so drugou-
vrščeno reprezentanco Češke 
pustili zadaj s kar 17 centimetri 
prednosti! Odlično formo še 
vedno drži reprezentant iz Ptu-
ja Peter Balta, ki je med posa-
mezniki pristal na odličnem 9. 
mestu.

Za člane ekipe AK Ptuj je bil 
doskok na 9. mesto nekoliko 
manj srečen. Vse do zadnje, 
osme serije, so držali izjemno 
5. mesto v konkurenci 41 ekip, 
grd spodrsljaj pa jih je odnesel 
po lestvici navzdol.

Peter Balta: »Vreme je bilo 
vse prej kot lahko, saj so nas ob-
krožale nevihte, ki so prinesle 
močan in neenakomeren veter, 
občasno sonce pa še dodatno 
termiko. Skoki so bili zelo težki, 
kar se je poznalo pri vseh eki-
pah, razen pri naši reprezen-
tanci. Že ta vikend nas čaka nov 
izziv: prijateljska tekma v Bosni 
in Hercegovini,  2.  in 3. avgusta 
pa prirejamo domačo tekmo na 
stadionu Ptuj in Podlehniškem 
jezeru.«

Vesna Osterc

Razpored tekem 5. kroga, 
petek, 4. julij 2014:

ob 19.00 uri: Kog I – Tomaž, 
ob 19.50 uri: Stora Gora – Akord, 
ob 20.40 uri: Mladost Miklavž 
I – Mladost Miklavž II, ob 21.30 
uri: Kog II – Lordi Ivanjkovci, ob 
22.20 uri: Tomaž – Mladost Mi-
klavž I.

stanjevec) pridružila Maja Sa-
jovic in Borut Erjavec, ptuj-
ski podmladek pa se je združil 
z gorenjskim v ekipo Ptuj ALC.

Ptujski padalci so se tudi 
tokrat izkazali v obeh bitkah. 
Tako mladinci kot stari padalski 
mački so se pogumno posta-
vili ob bok svetovnim velesi-
lam padalstva. Za prihodnost 
ptujskega padalstva na držav-
nih stopničkah sta poskrbela 
Marko Veselič s 3. mestom 
med slovenskimi mladinci in 
Matevž Cestnik, ki je tudi leto-
šnjo sezono pričel zelo obetav-
no. Prislužil si je 2. mesto med 
slovenskim podmladkom in 3. 
v konkurenci mladincev sveta.

Slovenske barve je tudi to-
krat več kot odlično zastopala 
reprezentanca, ki je tudi tokrat 
pometla s konkurenco. S 30 
centimetri ekipno po osmih 

Silva Razlag



V sezoni 2013/2014 sta eki-
pi mlajših dečkov A (letniki 
2001) in B (letniki 2002) Ro-
kometnega kluba Jeruzalema 
Ormož in Rokometnega kluba 
Velika Nedelja Carrere Optyl 
nastopili kot združeni. Pri le-
tnikih 2001 je bila nosilec ime-
na Velika Nedelja, pri 2002 pa 
Ormož. Obe ekipi sta se uspeli 
uvrstiti v polfinale, kjer sta 
imeli močne tekme, kar je za 
razvoj mladih rokometašev 
najpomembnejše. MDA so na 
koncu osvojili štirinajsto, MDB 
pa so sezono končali na odlič-
nem tretjem mestu v državi. 
Tudi v sezoni 2014/15 bosta 
kluba sodelovala pri mlajših 
selekcijah, in sicer pri kadetih, 
starejših dečkih A in B ter pri 
mlajših dečkih A in B. Kadete 
(dve ekipi) bosta vodila Uroš 
Krstič in Darjan Mesarec, sta-
rejše dečke Matej Hebar in 
Branko Bokša, mlajše dečke 
Jernej Kosi, Iztok Luskovič in 
Davorin Kovačec. Cilj vseh 
ekip je uvrstitev v polfinale 
državnega prvenstva, saj to po-
nuja dovolj kvalitetne tekme, 

ki so pomembne za napredek 
mladih rokometašev. 

Združeni ekipi letnikov 
2001 in 2002 pa od 1. do 6. ju-
lija nastopata v Izoli in Kopru, 
kjer poteka že 22. mednarodni 
turnir Eurofest. V konkurenci 
letnikov 2001 nastopa trinajst, 
v konkurenci letnikov 2002 pa 
šestnajst ekip. Po Eurofestu bo 
padla tudi zavesa na novo zelo 
uspešno sezono 2013/14, kjer 
je kadetska ekipa Jeruzalema 
osvojila tretje mesto v državi, 
starejši dečki A so bili četrti, 
starejši dečki B osmi, uspeh je 
z drugim mestom na šolskem 
DP dopolnila ekipa OŠ Ormož. 
Ekipe bodo pričele s treningi 
v drugi polovici meseca av-
gusta. Na prehodu iz avgusta 
v september pa kadete (letni-
ki 1998) in starejše dečke A 
(letniki 2000) čaka nastop na 
mednarodnem turnirju v Ber-
linu, kjer bodo nastopili v kon-
kurenci Fuchse Berlina, Kiela, 
Magdeburga, Dusseldorfa in 
ostalih podmladkih nemških 
velikanov.

Uroš Krstič

Bukovci – Tržec 2:0 (1:0)
STRELEC: 1:0 Topolnik 

(10., iz 11-m), 2:0 Topolnik 

(57.)

BUKOVCI: Golc, Kokot, Vo-

čanec, Vajda, Topolnik, Bezjak 

(od 64. Murko), Matuš, Ha-

brun, Petrovič, Pukšič, Kosec. 

Trener: Boštjan Zemljarič

TRŽEC: Glinšek, Krajnc 

(od 75. Kovačič), Purg, Vinko, 

Dizdarević (od 87. Ivančič), Le-

nart, Da. Skrbinšek (od 80. R. 

Pečnik), M. Pečnik, A. Pečnik, 

Emeršič (od 89. Fideršek), De. 

Skrbinšek (od 89. Šeliga). Tre-

ner: Andrej Dukarič
Sredina povratna tekma za 

popolnitev Superlige je dala 
pričakovanega skupnega zma-
govalca - Tržec. Že res, da so to-
krat pred 150 gledalci, med ka-
terimi je bilo precej gostujočih 
privržencev, slavili Bukovci, 
toda skupni zmagovalec obeh 
dvobojev je ekipa Tržca, ki se 
tako povsem zasluženo veseli 
največjega uspeha v zgodovini 
kluba. Ključni korak do uspe-
ha varovancev novega trenerja 
Andreja Dukariča je bila doma-
ča tekma, kjer so Trževčani sla-
vili 4:0. Na povratnem srečanju 

pa dokaj mirno ohranili visoko 
prednost, čeprav je bilo tudi v 
njihovih vrstah pri zaostanku 
0:2 čutiti nekaj nervoze.

Domačini so krenili podje-
tneje in že v 10. minuti po strelu 
iz enajstih metrov povedli. Tudi 
po zadetku so bili domačini ne-
koliko podjetnejši: pokazali so 
povsem drugačen obraz kot na 
prvem srečanju, toda poti do 
vrat vratarja Glinška niso več 
našli. Tržec je v tem delu igre 
resneje zapretil le preko Emer-
šiča. V drugem delu je bila slika 
podobna, domačini so imeli ra-
hlo pobudo, toda konkretnejši 
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Nogomet � Kvalifikacije za Superligo

Tržec zasluženo novi »superligaš«

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Tržca (beli) se zasluženo veselijo napredovanja v Superligo.

Nogometni klub Središče 
ob Dravi je od srede 25. do 
sobote 28. junija uspešno iz-
peljal nogometni tabor za naj-
mlajše nogometaše, ki so šteli 
od šest do trinajst let. Kampa 
se je udeležilo 25 otrok, ki so 
na igriščih Športnega parka 
Trate opravili tri treninge. Za 
treninge in preostalo organi-
zacijo so poskrbeli trenerji pri 
NK Središče Gregor Nemec, 
Smiljan Cener, Sašo Habjanič 
in Jaka Zorec. Mladi nogome-
taši so prihajali iz treh osnov-
nih šol: OŠ Središče ob Dravi, 
OŠ Kog in OŠ Sveti Tomaž. 
Zraven treningov so bili udele-
ženci prisotni pri predavanju 
na temo nogomet, obiskali 
so Bumbar park v Mariboru, 
opravili šolo jahanja in se po-
peljali s kočijami. Zanimivo je 
bilo tudi na športnem kvizu, 

še posebej pestri pa sta bili 
tekmi otrok proti mamam in 
atkom. Za prehrano in dve no-
čitvi se je potrudila Osnovna 
šola Središče ob Dravi. Za za-
ključek so organizirali turnir 
za vse tri središke selekcije 
U7, U9 in U11, kjer so zraven 
gostiteljev nastopile še ekipe 
Gorišnice, Čarde, Međimurja 
iz Čakovca, Varteks Fotexa iz 
Varaždina in Nogometna šola 
Korant. Skupaj je nastopilo 
trinajst ekip iz šestih klubov. 
Zmage na turnirju se je vese-
lila središka selekcija U7. Se-
lekcija U9 je turnir zaključila 
na tretjem, U11 pa na četrtem 
mestu. Do konca meseca avgu-
sta zdaj mlade ljubitelje okro-
glega usnja in njihove trenerje 
po naporni sezoni čaka zaslu-
žen počitek. 

Uroš Krstič 

Nogomet

Središki tabor je uspel

Nogometaši Stojncev so 
minulo sezono sklenili s pre-
pričljivim slavjem v Superli-

gi, najeminentnejšem tekmo-
vanju pod okriljem MNZ Ptuj. 
Kljub 1. mestu se v Stojncih 

Nogomet � NK Stojnci

Miselnost Stojncev je vedno biti na vrhu

Foto: Črtomir Goznik

Kljub prvemu mestu se Stojnčani niso odločili za odhod v 3. SNL.  Na fotografiji trener Silvo Fošnarič.

Rokomet

Združeni smo močnejši

niso odločili za napredovanje 

v 3. ligo, temveč bodo tudi v 

bodoče nastopali v Superligi. 

Igralci so že na odmoru, to 

pa ne velja za upravo kluba 

in prvega operativca kluba, 

Andreja Lešnika, s katerim 

smo se še enkrat vrnili v sezo-

no 2013/14: »Menim, da smo 

povsem zasluženo osvojili 1. 

mesto, saj smo dobili prak-

tično vse derbije, obenem pa 

vodili praktično od 1. kroga 

naprej. Naš uspeh je po mo-

jem mnenju vreden še več, 

saj smo drugi del sezone za-

radi spleta okoliščin odigrali 

le z 12 ali 13 igralci. Hvala 
bogu, da nismo imeli preveli-
kih težav s poškodbami.«

Kljub naslovu prvaka so 
se fantje izpod Borla odločili 
ostati v Superligi. Lešnik po-
jasnjuje zakaj: »Za to smo se 
odločili takoj, ko smo izvede-
li, kako se bodo formirale 3. 
lige. Mi bi namreč igrali z eki-
pami, ki so od nas zelo odda-
ljene. Nogomet se še vedno 
igra za gledalce in ne za so-
dnike, delegate ali kogarkoli 
drugega, in v tem ne vidimo 
nobenega smisla. Stroški se 
absolutno precej povečajo že 
zaradi prevozov in za ta kaj 
takega enostavno nimamo 
zadostnih finančnih sred-
stev. Vseeno smo kar 12 se-
zon nastopali v 3. ligi, vemo 
kako je tam, kako se tam stva-
rem streže in koliko to stane. 
Prav zato smo se upravni od-
bor, strokovni štab in igralci 
soglasno odločili, da ostane-
mo v Superligi.«

Vodja prve ekipe Stojn-
cev je za konec svoj pogled 
usmeril še vnaprej: »Ko sem 
sam pred dolgimi leti prišel 
v Stojnce, so me takoj nau-
čili, da je glavna miselnost 
kluba biti vedno na vrhu, saj 
to zahtevajo navijači. Želel bi 
obdržati jedro ekipe, da bi 
tudi v naslednji sezoni naska-
kovali vrh, toda vem, da bodo 
določeni igralci dobivali po-
nudbe, saj smo nenazadnje 
prvaki in imamo kar nekaj 
kvalitetnih posameznikov. 
Vsekakor bi radi zadržali eki-
po, saj smo izjemna klapa, do 
igralcev imamo poravnane 
vse obveznosti, stremimo pa 
k temu, da v klub pripeljemo 
še koga. Zavedamo se, da na 
13 nogometaših ne more slo-
neti vso breme nastopanja v 
Superligi.«

tp

so postali tudi gostje. Srečanje 
je bilo sicer na slabšem nivo-
ju kot tisto pred tremi dnevi, 
toda za nekaj negotovosti je v 
57. minuti poskrbel Topolnik 
z drugim zadetkom na tekmi. 
Ko se je pričakovala ofenziva 
Bukovcev, pa sta vse dvome o 
zmagovalcu razblinila domača 
nogometaša Matuš in Vočanec, 
ki sta zaradi pretirane živčnosti 
in grobosti morala predčasno 
pod prho. Tržec je tako tekmo 
rutinirano pripeljal do konca, 
ob tem pa bi lahko dosegel še 
kakšen zadetek. Najbližje temu 
je bil Purg, ki je med drugim za-
del tudi domači okvir vrat.

Ostalo je pri 2:0 za Bukovce, 
kar pomeni da se v Superligo 
selijo Trževčani, Bukovčani pa 
bodo nastopali v 1. ligi MNZ 
Ptuj. 

tp
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Iz leta v leto je namreč 
več tistih, ki želijo tako 
ali drugače predstaviti 
zgodovinsko obdobje, v 
katerem je Ptuj še posebej 
cvetel. Predsednik Cesarsko-
kraljevih Ptuj (CKP)  Rado 
Škrjanec zadovoljno pove, 
da se je veliko število 
obiskovalcev tudi zanimalo 
o tem, kako bi postali 
njihovi člani. „To pa je tudi 
naš namen, da na Ptuju 
naredimo to, kar si že dolgo 
želimo, poudarja.“ Zelo 
ponosni so tudi na to, da 
je za članstvo v njihovem 
društvu zaprosil tiskar Janez 
z Bleda. To je zanje veliko 
priznanje.

Društvo CKP ptujsko 
srednjeveško zgodovino 
uspešno predstavlja na 
številnih dogodkih doma in 
v tujini. Vabil je že toliko, 
da se jim s težavo odzovejo. 
Veliko povprašujejo po 
njihovi plesni in umetniški 
sekciji, skupaj z vitezi in 
zeliščaricami ter drugimi 
njihovimi člani. Nastopajo 
po Sloveniji, na Hrvaškem 
(Koprivnica, Crikvenica), 
v Avstriji, CKP Ptuj je tudi 
aktivni član zveze skupin 
viteškega časa Avstrijska 
Štajerska – Slovenija, v 
Nemčiji (Burghausen), 
občasno pa tudi v Italiji. 

Del srednjeveškega 
dogajanja na turnirskem 
prostoru so letos na platna 
ujeli tudi člani likovne 
sekcije DPD Svoboda 
Ptuj. Obeta se zanimiva 
razstava. Knez Bojan je 
skupaj s kneginjo Brigito 
dal na pokušino svoje 
letošnje vino, izbral je sivi 
pinot 2011 Antona in 
Marije Ficko, Murski Vrh, 
pridelan z daljšo maceracijo. 
Vino po izboru novinarjev 
in vinskih kraljic pa je 
letos postal Chardonnay 
– ledena trgatev Vina 
Reberc, Gorišnica. Sicer pa 
so najboljša vina VTC 13 
in Haloz že tradicionalni 
spremljevalci ptujskih 
grajskih iger.  

MG

Ptuj � 12. ptujske grajske igre 

Čas, ko je Ptuj najbolj cvetel, 
je vedno bolj zanimiv
Dvanajste grajske igre, ki so konec prejšnjega tedna znova popeljale v srednji čas, so letos še posebej odmevale, tako med 
domačimi kot tujimi obiskovalci. Na turnirski prostor jih je tokrat prišlo veliko, prav tako je bilo veliko sodelujočih iz Slovaške, 
Avstrije, Nemčije, Hrvaške in Slovenije. V prihodnjih letih pa se jim bodo kot kaže pridružile tudi skupine iz Italije. 

Foto: Črtomir Goznik
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gnoza se postavlja s pregledom 

krvi pod mikroskopom, kjer 

lahko najdemo žive mikrofi-

larije. Odrasle zajedavce od-

krijemo z RTG-slikanjem srca 

in pljuč. Na voljo so tudi hitri 

testi in seveda laboratorijske 

preiskave krvi. Zdravljenje že 

bolnih, se pravi okuženih ži-

vali je zapleteno in naporno za 

pacienta, vendar v veliki večini 

uspešno. Veliko pomembneje 

je poskrbeti za pravilno pre-

ventivo, kar pomeni, da pre-

prečimo nastanek bolezni. To 

lahko storimo zelo uspešno in 

zelo enostavno. Ko se vrnemo 

z morja oziroma z območja, 

kjer je bolezen razširjena, apli-

ciramo svojemu kužku na kožo 

na vratu ampulo z vsebino pre-

parata stronghold ali advoca-

te v ustrezni koncentraciji in 

tako smo zanesljivo preprečili 

izbruh bolezni tudi v primeru, 

če je naš kuža imel smolo in ga 

je pičil okužen komar. Zdravi-

lo namreč uniči mikrofilarije, 

ki so v podkožju, kamor jih 

je komar vnesel. Preparat ni 

škodljiv, tudi če smo ga upora-

bili pri neokuženi živali, saj se 

uporablja za zatiranje bolh, gli-

stavosti, uši, ušesnih garij, de-

modexa in drugih zajedavcev. 

Za preventivo dirofilarije torej 

zadostuje enkratna aplikacija 

zdravila po prihodu z morja. 

Lahko pa uporabimo tablete 

milbemax; te dajejo lastniki 

svojim psom, ki živijo na ogro-

ženih območjih, enkrat meseč-

no. V bistvu je preventiva zelo 

zelo enostavna, le spomniti se 

moramo nanjo in tako lahko 

enostavno preprečimo razvoj 

bolezni pri svojem psu.

Emil Senčar, dr. vet. med.

Osnovna sestavina biskvi-
tnega testa so jajca. Najpo-
gosteje uporabimo jajca s 
težo 50 g, ta podatek pa nam 
pove, kako sestavimo recept 
oziroma koliko sladkorja in 
moke potrebujemo. Pri težkih 
biskvitnih masah je razmerje 
med moko, sladkorjem in jaj-
ci enako, torej za težo 50 g jajc 
uporabimo še 50 g sladkorja in 
50 g moke. Za lahke biskvitne 
mase pri masi enega jajca 50 
g uporabimo 20 g sladkorja in 
20 g moke.

Osnovne sestavine biskvi-
tnega testa lahko še dodatno 
spreminjamo. Tako lahko cela 
jajca delno zamenjamo z ru-
menjaki, in sicer do 1/3 ali 1/2 
teže jajc nadomestimo z rume-
njaki. Takšno biskvitno testo 
je zato težje, gostejše in ima 
v prerezu po peki drobne in 
enakomerne zračne mehurč-
ke. Pri pripravi težkih biskvi-
tnih mas jajc ni priporočljivo 
zamenjati z rumenjaki, saj bi 
s tem preveč znižali količino 
vode v testu, zaradi tega se v 
testu slabo topi sladkor in to 
vpliva na slabo strukturo testa 
po peki. Od moke najpogo-
steje uporabimo gladko moko 
ali mešanico gladke in ostre 
moke. Če moko shranjujemo 
v večjih količinah, jo vedno 
presejemo, saj s tem dobi ne-
kaj zraka, ta pa dodatno vpliva 
na rahlost biskvitnega testa 
med peko in po njej.

V biskvitnem testu lahko 
moko nadomestimo s čistim 
škrobom. Prav tako kot pri 
rumenjakih velja tudi za to, 

da je lahko le polovico nado-
mestimo s čistim škrobom. 
Uporabimo lahko pšenični, 
koruzni, krompirjev in rižev 
čisti škrob. Biskvitno testo, v 
katerem del moke nadome-
stimo s čistim škrobom, je po 
peki glede na gostoto in struk-
turo bolj fi no. Dodatek škro-
ba pa zmanjša količino lepka 
v moki, zato preveč dodanega 
škroba biskvit osuši in mu daje 
grobo strukturo.

Biskvitno testo velikokrat 
izboljšamo z raznimi dodatki, 
kot so narezana jedrca lupina-
stega sadja (orehov, lešnikov, 
mandljev, pinjol) in podobni 
dodatki. Te vedno primešamo 
k moki ali škrobu, saj se le tako 
enakomerno porazdelijo po 
celotni masi. Prav tako doda-
jamo moki vse dodatke, ki so 
grobo zmleti. Če pa dodamo 
drobno zmlete dodatke, nam 
ti že služijo kot nadomestek 
moke, zato v tem primeru v 
osnovnem receptu zmanjšamo 
količino moke za toliko, koli-
kor smo dodali mletih dodat-
kov. Od fi no mletih dodatkov 
najpogosteje dodajamo sladke 
drobtine, orehe, kakav, nava-
dne drobtine in podobno. Pri 
tem pazimo, da dodatki nikoli 
ne presegajo količine sladkorja 
v testu, saj to vpliva na okus in 
strukturo izdelka po peki.

Če v biskvitno testo damo 
manjšo količino biskvitnih 
drobtin, ni treba narediti spre-
memb v receptu, razen če se 
masi spremeni gostota. Naj-
bolje je, da biskvitne drobtine 
dodajamo premešane z manj-

šo količino mleka. Dodatek 
kakava v biskvitno testo moč-
no vpliva na njegovo barvo 
in aromo. Če pa je dodatek 
kakava prevelik, dosežemo 
ravno nasprotno, kot bi sicer 
želeli. Zato upoštevajmo, da 
na en kilogram moke dodamo 
največ 8 dekagramov kaka-
va ali 10 dekagramov jedilne 
čokolade in pri tem pazimo, 
da izbiramo čim manj sladko 
jedilno čokolado.

Zraven tega moramo upo-
števati, da lahko biskvitno te-
sto pripravimo na tri različne 
načine. Prvi način je, da jajca 
in sladkor stepamo nad sopa-
ro, da se sladkor stopi in masa 
naraste. Maso s tem ogrejemo 
na 40 ºC. Ko naraste, previ-
dno dodamo dišave (vanilijo 
in limono) in na koncu pre-

vidno primešamo presejano 
moko. Ta način priprave je 
primeren za izdelavo biskvi-
tnih rulad in tort.

Biskvitno testo lahko pripra-
vimo tudi tako, da cela jajca 
skupaj s sladkorjem mešamo 
s pomočjo ročnega mešalnika 
ali stroja. Če testo obogatimo 
z dodatkom maščobe, to stori-
mo na začetku mešanja, da se 
z dolgim mešanjem maščoba 
enakomerno in homogeno 
porazdeli po celotni masi. 
Moko z ostalimi dodatki pri-
mešamo na koncu ročno. Ta 
tehnika priprave biskvitnega 
testa je primerna za minjone, 
biskvitne rezine s kremami, 
navaden biskvit in podobne 
biskvitne slaščice.

Vlado Pignar

Kuharski nasveti

Biskvitno testo
Uspeh slaščic iz biskvitnega testa je v prvi vrsti odvisen 
od kakovostnih sestavin in pomena posamezne sestavi-
ne, tehnike priprave testa in pečenja.

Dirofilarioza oziroma srčna 

glistavost je bolezen, značilna 

za obmorske kraje slovenske-

ga, hrvaškega, italijanskega 

primorja, Padsko nižino v Ita-

liji in širše. Dirofilaria immitis, 

imenovana tudi srčna glista, 

je parazit, ki najpogosteje pri-

zadene pse in dihurje, redkeje 

pa mačke. Parazit potrebuje za 

svoj razvoj vmesnega gostite-

lja; to je v tem primeru komar. 

Komarji so v bistvu glavni kriv-

ci za širjenje bolezni. Odrasel 

parazit živi v desni polovici 

srca in večjih žilah, ki povezu-

jejo pljuča in srce. V kri izloča 

drobne ličinke, ki jih imenu-

jemo mikrofilarije. Komar se 

okuži pri piku okuženega psa. 

Tak okuženi komar lahko z mi-

krofilarijami okuži naslednjega 

psa, ki ga bo pičil. Približno po 

6 do 8 tednih vdrejo mikrofila-

rije iz podkožja v krvni obtok 

in se naselijo v srcu. Celoten 

razvoj parazita, od pika komar-

ja do odraslega parazita, lahko 

traja tudi nekaj mesecev.

Klinična slika bolezni je 

zelo težko prepoznavna, saj 

so klinični znaki nespecifični. 

Okuženi psi lahko imajo pove-

čano telesno temperaturo, so 

apatični, težko dihajo, pogosto 

drgetajo, zelo hitro se utrudijo, 

kašljajo, postajajo slabokrvni, 

začnejo izgubljati telesno težo. 

Če je žival močno okužena, lah-

ko pride do zamašitve vitalnih 

srčnih krvnih žil in smrti živali. 

Omenjeni klinični znaki so ne-

specifični in so lahko prisotni 

pri živalih, ki so srčni bolniki, 

pri erlihiozi, virotičnih ali kako 

drugače bolnih živalih, tako da 

lahko spregledamo osnovno 

bolezen.

Važna je pravočasna in pra-

vilna diagnostika bolezni. Dia-

Tačke in repki

Srčna glistavost pri psih (dirofilarioza)
Problematika srčne glistavosti pri psih postane aktualna vsako poletje, ko gredo ti s svojimi lastniki v obmorske kra-
je, kjer je bolezen stalno prisotna, in se na tak način lahko okužijo.

Foto: ES

Foto: Črtomir Goznik

Emil Senčar, dr. vet. med.

Zaščita pred soncem (3.)
Sonce omogoča življenje na 

Zemlji; pod vplivom sončnih žar-
kov smo bolje razpoloženi in ima-
mo več energije, prav tako pa se 
tvori za zdravje nepogrešljiv D-vi-
tamin. Za sintezo vitamina D tele-
sa ni treba posebej izpostavljati 
soncu. Zadošča že nenamerna 
izpostavljenost z vsakodnevnimi 
aktivnostmi. Pretirana izposta-
vljenost soncu nič ne pomaga za 
zimske mesece, saj se vitamin D 
ne skladišči za toliko časa.

Še nekaj »resnic« o izpostavlje-
nosti soncu (povzeto po Združenju 
slovenskih dermatologov):

1. mit: Porjavelost je zdrava.
Resnica: Porjavelost je 

obrambni mehanizem kože, ki se brani pred še večjo škodo, ki jo 
povzročajo UV-žarki.

2. mit: Porjavelost nas ščiti pred soncem.
Resnica: Porjavelost nas ščiti pred soncem, kot bi nanesli pri-

pravek z zaščitnim faktorjem Spf 4. Dermatologi pa svetujejo faktor 
30 in več.

3. mit: Sonce nas ne more opeči, kadar je oblačno.
Resnica: Do 80 % žarkov prodre skozi oblake, sopara pa v at-

mosferi še poveča radiacijo UV-žarkov.
4. mit: Sonce nas ne bo opeklo v vodi.
Resnica: Voda zagotavlja minimalno zaščito pred UV-žarki, od-

boj žarkov od vode pa celo poveča izpostavljenost.
5. mit: Sevanje UV-žarkov pozimi ni nevarno.
Resnica: UV-žarčenje je v povprečju res nižje, vendar pa odboj 

od snega podvoji moč UV-žarkov, izpostavljenost UV-žarkom se z 
nadmorsko višino povečuje (smučanje!).

6. mit: Zaščitne kreme me zaščitijo tako, da sem lahko dalj časa na 
soncu.

Resnica: Zaščitne kreme ne funkcionirajo tako, da podaljšujejo 
čas, v katerem ste lahko izpostavljeni soncu, le povečujejo zaščito 
v času, ko se ne morete drugače zaščititi pred soncem. Vendar pa 
je zaščita odvisna tudi od pravilnega nanosa. Zaščitne kreme niso 
kreme za sončenje, zaščitne kreme so zaščita!

7. mit: Če med sončenjem redno delaš premore, te sonce ne more 
opeči.

Resnica: Posledice izpostavljenosti soncu se kopičijo skozi vse 
dan, ne glede na premore.

8. mit: Kadar te sonce opeče, čutiš na koži vročino.
Resnica: Vročino, ki jo čutimo, povzroča vidni del sončne svetlo-

be, UV-žarkov ne čutimo.
Melanom sodi med najnevarnejše oblike kožnega raka in je dokaza-

no posledica prekomerne izpostavljenosti soncu oziroma UV-žarkom. 
Tudi izpostavljenost umetnemu soncu v solarijih močno zvišuje tveganje 
za razvoj melanoma. Zagorelost ni znak zdravja, je obramba in zaščita 
kože pred agresivnimi UV-žarki. Preventivno lahko torej vplivamo z 
ustrezno zaščito – z oblačili, pokrivali, sončnimi očali in zaščitnimi 
pripravki. To so pred kratkim dokazali v Avstraliji, kjer opažajo največ 
primerov melanoma. Pri osebah, ki so vsakodnevno uporabljale izdelek 
za zaščito pred soncem, so ugotovili zmanjšanje pojavnosti melanoma. 
Pri nas še vedno ugotavljamo porast melanoma. In ker je bolezen pogo-
sto prepozno odkrita, je uspešnost zdravljenja slabša.
Darja Potočnik Benčič, mag. farm., spec., Lekarne Ptuj

Zdravstveni nasveti

Foto: Črtomir Goznik

Darja Potočnik Benčič, mag. 
farm., spec.

Vprašanja v zvezi z nego in 
zdravjem hišnih ljubljenčkov 
pošljite na naslov: 
nabiralnik@radio-tednik.si 
ali po pošti na: Uredništvo 
Štajerskega tednika, 
Osojnikova cesta 3, 2250 
Ptuj, za Tačke in repke.

Foto: Črtomir Goznik

Biskvitno testo 
pa lahko pripravimo tudi tako, da ločimo rumenjake od 

beljakov, rumenjakom dodamo polovico sladkorja, tekočino 
in maščobo ter jih penasto umešamo. Ročno dodamo moko 
z dodatki in trd sneg beljakov, zmešan z drugo polovico 
sladkorja. Biskvitno testo je po peki rahlo, z velikimi zrač-
nimi mehurčki in je manj primerno za tiste biskvitne rezine, 
kjer bodo koščki majhni in bi želeli, da bodo čvrsto stali. Iz 
tako pripravljenega biskvitnega testa pogosto pripravljamo 
biskvitne omlete, biskvitne rezine s čvrstimi kremami in po-
dobne slaščice.
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V sklopu projekta so izvedli 

dvodnevno študijsko turo z 

ogledom dobrih praks v Av-

striji (Burgenland in Vulkan-

land), pripravili delavnico na 

temo ohranjanja žive dedišči-

ne Haloz ter tri delavnice na 

temo trženja in povezovanja 

ponudnikov s področij vino-

gradništva, turizma in varo-

vanja narave. Na eni izmed 

delavnic so gostili ministra za 

kmetijstvo in okolje v odstopu, 

Dejana Židana, govora je bilo o 

usmeritvah kmetijske politike 

za obdobje 2014–2020. Izvedli 

so izobraževanja za lokalne tu-

ristične vodnike na območju 

Haloz in delavnico o kulinarič-

nih posebnostih območja. »Na 

to delavnico, ki je potekala na 

turistični kmetiji Pungračič v 

Drenovcu, smo povabili ku-

harje, gostince, predstavnike 

turističnih kmetij, turistične 

delavce in širšo javnost oziro-

ma poznavalce in ljubitelje ha-

loške kulinarike. Pridružili so 

se nam predstavniki kmetijske 

svetovalne službe in ptujske 

biotehniške šole ter članice 

društev podeželskih žena,« 

je povedala Sonja Golc, vodja 

projekta. 

V sklopu projekta  Znanje za 

razvoj Haloz naj bi identificirali 

šest reprezentativnih jedi, ki bi 

predstavljale Haloze. Zaenkrat 

sta na kulinaričnem zemljevi-

du Slovenije zastopani samo 

dve haloški jedi. To sta haloška 

gibanica in ocvirkovica. Kot 

je poudaril kuharski mojster 

Tomaž Vozelj, se je v sklopu 

delavnic izoblikovalo mnenje, 

da je ponudba avtohtonih ha-

loških jedi nekoliko slabša. Da 

bi prišli do kulinaričnega pro-

dukta, po katerem bo območje 

prepoznavno, bo po Vozljevih 

besedah potrebna kar močna 

iniciativa številnih posamezni-

kov in skupin (kuharjev, dru-

štev, občin …). Ko bodo prišli 

do nabora šestih jedi, ki bi naj 

bile tipične za Haloze, si bodo 

prizadevali, da bi le-te zažive-

le in bi jih lahko gosti okušali 

tudi v gostilnah in na kmečkih 

turizmih na območju Haloz. 

Mojca Zemljarič

Haloze � O avtohtoni kulinariki

Katerih šest jedi je izrazito haloških
Lokalna akcijska skupina LAS Haloze in Podeželsko razvojno jedro PRJ Halo te dni izvajata zaključne aktivnosti pro-
jekta Znanje za razvoj območja Haloz. Projekt je sofinanciran s sredstvi Evropskega kmetijskega sklada za razvoj 
podeželja, program Leader. 

V kozmetičnem salonu 
Neda so ugotovili, da ima 
mastno kožo. Površinsko so 
jo očistili, s pilingom odstra-
nili odmrle celice. Uredili so 
ji tudi obrvi. Ker je kozme-
tični salon obiskala prvič, 
so ji podrobneje predstavili 
postopek nege kože in pre-
parate za nego njenega tipa 
kože. Priporočili pa so ji tudi 
občasno globinsko čiščenje 
obraza.

V Frizerstvu Stanka Jožice 
Pepelnik s.p. so Tinine lasa 
posvetlili s srednjo rjavo bar-
vo. Lase so postrigli le v spre-
dnjem delu, na koncu pa jih 
spletli v kito, ki jo bo v teh 
poletnem času spremljala na 
sprehodu ali pa obisku katere 
od poletnih prireditev, ki jih 
v tem času ne manjka.  

Vizažistka Minka Feguš je 
pri ličenju najprej uporabila 
puder v kremi, s katerim je 
prekrila obraz. Veki je po-
udarila z modrimi in preli-
vajočimi se turkiznimi toni, 
nato pa še obrobila s temno 

modrim črtalom, z maskaro 
je poudarila še trepalnice. Na 
ličnice je nanesla marelični 
ton, v nežnem roza tonu ob-
robila ustnice, ki jih je pred-
hodno prekrila s svetlečim 
glosom.

„Vsaj na trgovinskih poli-
cah je že zaznati prihajajoče 
poletne mesece, čuti se vonj 
po morju, spominjamo se ti-
stega prijetnega občutka, ko 
bosi stopamo po razgretem 
pesku. Tudi Tina bo bržkone 
smuknila do obale in se seve-
da tudi okopala v morju. Za 
te vroče dni pride prav kakšna 
tanka bombažna oblekica, ki 
prosto plapola okoli našega 
telesa – takšno sem iskala tudi 
za Tino, da bi jo že danes, v 
naši akciji Iščete svoj stil, po-
peljala na morsko obalo.

Najti takšno oblekico pa 
sploh ni tako enostavno, kot 
se zdi. Kljub poletni kolekci-
ji imajo v trgovini Modiana 
sicer kar nekaj kosov oblačil, 
ki bi bili primerni za vroče 
poletje, vendar je vseeno pri 
njih poudarek na »resnejših« 
kosih oblačil, ki so kot nalašč 
za poslovne ženske.

Ker pa je naša kandidatka 
še mlada, aktivna študentka, 
si bi za poletni čas morda že-
lela pisano razigrano obleki-
co. Meni je uspelo med obla-
čili izbrati krilo, v katerem 

se prelivajo modra, rumena, 
siva in črna barva.

K temu pa sem izbrala še 
majico v enakem rumenem 
odtenku in za vsak primer še 
eno tanko jopico, za hladnej-
ša jutra ali noči. Na noge še 
rumene balerinke iz trgovine 
Alpina in Tina lahko uživa 
v toplih dneh tudi tukaj, na 
Ptuju. Gotovo si bo na spre-
hod vzela tudi kakšno torbo – 
seveda dovolj veliko – ki pa je 
lahko različnih barv, » je Tini-
no novo podobo predstavila 
stilistka Sanja Veličković.

Foto: Črtomir Goznik

Tina v oblačilih iz Modiane, čevlji so iz Alpine

Iščete svoj stil

Tina na poletnem sprehodu   
Tina Intihar je 23-letna študentka 2. letnika Fakultete za zdravstvene vede v Mariboru, doma v Gerečji vasi. V prostem času kolesari, poleti pa je tudi pohodnica. 
Za sodelovanje v akciji Iščete svoj stil se je prijavila sama, želela je doživeti nekaj novega.

10 % popust v  juliju

Foto: Črtomir Goznik

Tina prej ...
Foto: Črtomir Goznik

... in pozneje

Foto: Majda Fridl

Udeleženci delavnic so na turistični kmetiji Pungračič pripravljali in okušali vrsto kulinaričnih do-
brot.

Foto: EK

Zlata poroka Čeh  

Od tod in tam

Trnovska vas  � Tretjega maja sta praznovala zlato poro-
ko Martin in Nežika Čeh iz Ločiča 13. Nevesta je bila rojena 
16. januarja 1942 v Ločkem Vrhu, ženin pa 27. oktobra 1938 
v Ločiču. Prvič sta se poročila 26. aprila 1964 v cerkvi sv. 
Urbana v Destrniku. V zakonu se jima je rodila hčerka Sla-
vica, ki si je doma ustvarila družino. Danes ju razveseljujeta 
vnuka Siniša in Uroš, ki sta bila njuni poročni priči na zlati 
poroki. Civilni obred zlate poroke je opravil župan Alojz Ben-
ko, cerkvenega pa župnik Franc Mlakar. Vse življenje sta se 
preživljala s kmečkim delom, nevesta pa še vedno prepeva 
pri ljudskih pevkah Urbančankah. Slavje se je nadaljevalo ob 
zvokih ansambla Alfi  in njegovi muzikantje, katerih član je tudi 
vnuk Siniša. 

S.Č.

V kozmetičnem studiu 
Olimpic si je Tina izbrala 
masažo nog. Masaže se v 
kozmetičnih in masažnih 
centrih opravljajo bodisi 
za celo telo z različnim ča-
sovnim trajanjem, bodisi 
lokalno. Najpogosteje upo-
rabljeni sta masaža hrbta ali 
masaža nog. Za izboljšanje 
počutja in druge učinke, ki 
jih masaža prinaša, je pripo-
ročljivo, da se opravi dvakrat 
tedensko. Zaradi masažnih 

tehnik se tkivo oskrbi s kisi-
kom, posledično se izboljša 
prekrvavitev, telo očistimo 
strupov in pozitivno vpli-
vamo na regeneracijo tkiv. 
Masaža nog je tudi najboljša 
terapija proti bolečim, utru-
jenim nogam ter nastajanju 
celulita, vendar so njeni 
učinki merljivi po večkra-
tnih zaporednih tretmajih, 
je povedala kozmetičarka 
Silva Čuš.

MG
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Sanjarili boste o dopustu, ampak 
boste morali nanj še malo počaka-
ti. Aktivnosti se bodo nadaljeva-
le glede doma in v tem primeru 
boste počeli tisto, s čimer ste odla-
šali. Ljubezen bo splet prijetnih 
dogodkov, harmonije in poveča-
ne romantike. Vezani ovni bodo 
uživali v partnerjevem objemu.

Zaključevali boste neko obdobje 
in zbrali še poslednjo moč. Po 
sedmem juliju boste ugotovili, kaj 
vas osrečuje. Pred vami je teden, 
ki bo zaznamovan s komunikaci-
jo. Prejeli boste pomembno pismo. 
V ljubezni bo več časa za poletne 
romance in harmonična dožive-
tja v dvoje.

Če ste rojeni v maju, se vam obeta 
neka čarobna energija v ljubezni. 
Na splošno bo to čas priložnosti 
za uspeh in dobra iztočnica gle-
de poslovnosti. Kljub vsem obve-
znostim, ki jih pravzaprav ne bo 
malo, si boste znali vzeti čas zase. 
Nekaj previdnosti pri zdravju ne 
bo odveč.

Sledili boste svoji intuiciji in ugo-
tovili, kaj je tisto, kar vam daje 
neko čarobnost. Več časa boste 
namenili pogovoru in izmenjavi 
mnenj. Nakazano je, da se boste 
družili z ljudmi, ki vas osrečijo. 
Odzovite se klicu narave in se 
odpravite na dolg sprehod. S seboj 
vzemite ljubljeno osebo.

V ljubezni boste usodo vzeli v svoje 
roke. Pravzaprav ne boste nič več 
prepuščali naključju, ampak od-
ločno stopali naprej po svoji poti. 
Če imate svojo družino, vam ne 
bo dolgčas. Teden, ki je pred vami, 
bo poln radovednosti in navdiha. 
Izkazali se boste v dobrodelnem 
delu in pomagali drugim.

Na delovnem mestu se vam odpi-
ra cela paleta možnosti in prilo-
žnosti. Naklonjena vam bo neka 
oseba nasprotnega spola. Če ima-
te službo, kjer ste veliko na poti, in 
ste samski, imate velike možnosti, 
da se boste zaljubili. Tisti, ki ste 
rojeni po 18. septembru, boste 
imeli kontakt s tujino.

Življenje boste morali spraviti v 
ravnovesje, to pa bo prava ume-
tnost. Najbolj boste uživali od 
srede dalje in se prepuščali vetru 
življenja. Kaj to pomeni, bo odvi-
sno od vsakega posameznika. Na-
redili boste prerez glede fi nanc. 
Duhovno se boste prebudili. Za-
pisujte si občutke.

Kljub povečani delavnosti si boste 
znali vzeti čas zase in se sprostiti. 
V vaše življenje bodo prihajali 
zanimivi ljudje. Od časa do časa 
se boste počutili kot na avtobusni 
postaji. Nakazani so neki sklepi 
in s tem možnost novih začetkov. 
V ljubezni bo zelo harmonično in 
polno navdiha.

Teden pustolovskih dogodivščin. 
Odkrivali boste novosti ter odšli 
pogumno in samoiniciativno na-
prej. Označevala vas bo ljubezen. 
Most romantike in harmonije bo 
trdna oaza. Delovne obveznosti 
boste morali izpolnjevati vestno, 
dopust bo moral še malo počaka-
ti.

Sledili boste svojim sanjam in 
v partnerju dobili navdih za 
ustvarjanje. Spoznali boste, da 
se sreča ne skriva zunaj vas, am-
pak globoko v vašem srcu. Ljudje, 
ki bodo v tem tednu prihajali k 
vam, vam bodo pokazali pravo 
pot in dodali neko svežo energijo. 
Vsi za enega, eden za vse.

Borili se boste proti sebi in želeli 
biti drugačni. Poanta tedna se bo 
skrivala v tem, da boste negovali 
otroka v sebi. Daleč v ospredju bo 
želja po ustvarjalnosti. V želji po 
drugačnosti vas bo pot usode za-
nesla do zanimive osebe, ki vam 
bo podarila pogum. V službi več 
odločnosti.

Začetek julija prinaša paleto 
priložnosti, ki jo boste morali 
sprejemati postopoma, korak za 
korakom. Pravzaprav ne bo do-
bro, da pretirano nihate, ampak 
si zastavite svojo pot in odločno 
stopajte po njej. Dom bo oaza sre-
če in možnost za učenje. Pogovori 
bodo ključ uspeha v ljubezni.
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BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Glede na to, da ste pred-
stavnik mlajše generacije 
slovenskih pisateljev ... Se 
vam zdi, da se mladi, še ne-
poznani literati danes stežka 
prebijejo do revijalnih objav 
in zatem še samostojnih knji-
žnih izdaj?

Pravzaprav se zdi, da je danes 
mladim težje priti do revijalnih 
objav kot do knjige. Literarne 
revije so precej bolj konserva-
tivne, njihovi uredniki so manj 
obremenjeni z logiko hiperpro-
dukcije. Na drugi strani založ-
be po zgledu globalnih trendov 
načrtno iščejo mlade avtorje, 
»svežo kri«, tudi standardi ka-
kovosti so zaradi hiperproduk-
cije precej padli … Če temu 
dodamo še elektronske izdaje, 
katerih delež se povečuje tudi 
pri nas, ugotovimo, da je izdati 
knjigo še najmanjši problem. 
Hudičevo težko pa je izdati do-
bro knjigo.

Kako je tekla vaša pot?
Moja literarna pot je zelo 

premočrtna in zaenkrat zelo 
kratka. Na natečaj založbe Li-
tera sem leta 2008 poslal svojo 
prvo »pravo« kratko zgodbo, z 
njo zmagal in za prvo nagrado 
dobil natis svoje knjige. Čez 
leto dni je tako izšel Bildun-
gsroman, napol avtobiografski 
roman o odraščanju. Od ta-
krat zaradi pomanjkanja časa 
in nezadovoljstva s svojim 
trenutnim načinom pisanja ni-
sem napisal ničesar čistokrvno 
literarnega več. Nekaj slabih 
kratkih zgodb. Sem se pa pred 
časom lotil detektivke, ki bo 

najbrž končana šele naslednje 
leto. Saj pravim: pomanjkanje 
časa in pikolovstvo.

Po Bildungsromanu se vam 
je literarno področje razprlo 
v vsej svoji širini. Ne le da pi-
šete prozo, najdemo vas še v 
številnih drugih vlogah – kot 
kritika, urednika, teoretika, 
doktoranda in še bi lahko 
naštevali. Kako vam uspeva 
usklajevati vse te ustvarjalne 
uresničitve?

No, Bildungsroman je sicer 
bolj nekje vmes kot pravi za-
četek in po njem nisem, kot 
že rečeno, napisal ničesar lite-
rarnega več; vendar je bil prve-
nec najbrž res zelo pomembna 
točka moje »kariere«. Napisati 
roman je za nekoga, ki piše z 
muko in počasi, velika preizku-
šnja. Z njim sem se naučil kar 
nekaj o sebi, privzgojil precej 
prepotrebne discipline in tr-
moglave vztrajnosti. Tako da 
sem se po tej izkušnji z večjo 
lahkoto – a še vedno ne zlahka 
– loteval različnih pol-literar-
nih, novinarskih žanrov. Kako 
mi vse to uspe usklajevati? 
Delam od jutra do večera. In 
razgibanost dela je pri tem prej 
plus kot minus.

Biti v funkciji urednika, je 
odgovorno delo. Po eni stra-
ni se mora ta odločati, komu 
in kaj objaviti oz. natisniti, 
koga zavrniti. Po kakšnih 
mehanizmih se odločate, 
kaj je za vas prepričljivo be-
sedilo, pa naj gre za uredni-
kovanje revije Mentor ali pa 
delo v uredniškem odboru 

Airbeletrine ali Zavoda Ita-
kadimasu?

Urednikovanje je najbrž naj-
težja funkcija, kar jih imam. 
Treba je biti odkrit in pošten 
do avtorjev, po drugi strani pa 
vseeno človeški in razumeti, 
koliko energije in želje nekate-
ri vlagajo v to. Mehanizmi, po 
katerih se odločam, so navidez 
preprosti: zanima me kvaliteta 
literarnega besedila, njego-
va večpomenskost, slogovna 
dovršenost, kompleksnost na 
motivni in tematski ravni itd. 
Pri novinarskih oziroma pol-
literarnih žanrih pa tudi glo-
bino uvida, teme; važna je tudi 
aktualnost in zanimivost za 
bralce ipd. S tem, da je treba 
pri Mentorju vendar upoštevati 
tudi starost avtorja in njegovo 
zrelost oziroma izkušenost, saj 
tam delamo tudi z zelo mla-

dimi avtorji – tako mladimi 
pisatelji kot mladimi pesniki, 
dramatiki, kritiki, esejisti ...

Nekoč ste dejali, da je za 
vas proza otipljivejša, da 
je zanjo značilna trdnejša 
struktura, da je poezija za vas 
morda manj zanimiva, saj je 
v njej veliko prostora za ma-
nipulacijo in blefi ranje. Na 
kaj točno ste mislili?

Morda sem se izrazil neko-
liko nerodno. Težko rečem, da 
je poezija zame manj zanimi-
va; sem reden bralec sodobne 
poezije. Ampak ravno zaradi 
tega vem, da je v njej ogromno 
blefi ranja in prodajanja me-
gle – o tem je recimo govorila 
tudi poljska pisateljica Dorota 
Masłowska na Fabuli 2013, o 
tem govori pesnica Katja Perat. 
Modernizem je razsul lirično 
strukturo, tako verzno, kitično 

kot metaforično, simbolno; in 
sodobna poezija je pogosto še 
vedno ponavljanje istega eks-
perimenta. Proza se je deloma 
vrnila, ker daljši teksti prepro-
sto težko obdržijo bralčevo 
pozornost brez neke trdnejše 
strukture, zgodbe. 

Potem pa se vam je zgodilo 
še sodelovanje v komisiji za 
kresnika. Ne predstavljam 
si, da vam rečejo, da morate 
v relativno kratkem času pre-
brati na desetine romanov. 
Med njimi je bilo najbrž ve-
liko zanimivih, kvalitetnih, 
verjetno pa tudi precej sla-
bih. Kako ste ločevali prve 
od drugih? Kaj vam je pred-
stavljalo osrednji kriterij 
prepričljivosti in morebitne 
možnosti za nominacijo?

Bilo je naporno, res je. Vmes 
sem nekajkrat umrl od dolgča-
sa. Kriteriji pa so enaki kot pri 
uredniškem delu.

Sami se s prozo, natančneje 
modernističnim romanom, 
ukvarjate tudi na »laborato-
rijski« ravni. Kakšen prispe-
vek bo prinesla vaša diserta-
cija? Če sem prav informi-
ran, boste edini strokovnjak 
v Sloveniji, ki bo specializiral 
na tem področju?

Na tej točki je težko karkoli 
reči. Ko sem začel z raziskova-
njem, se je res zdelo, da v zvezi 
s slovenskim modernističnim 
romanom ni bilo opravljenega 
še nič. A je tega veliko, samo ni 
sistematično zaokroženo in ni 
nujno pod oznako »moderni-
zem«. Tako da bo moja diser-
tacija prinesla nek sistematični, 
celostni in, verjamem, sodobni 
naratološki ter duhovnozgo-
dovinski pogled na vprašanje 
romanesknega modernizma v 
slovenščini.

Nekje ste zapisali, da ni 
trdne formule bralcev, da se 
žanr bere ravno toliko kot 
»visoki« roman. Kakšni ro-
mani pa so v slovenskem 

prostoru sicer med najbolj 
priljubljenimi?

Kot kažejo nedavne razi-
skave, so pri nas daleč najbolj 
priljubljeni »ljubiči«, in to zelo 
nizke kvalitete. Razlogov za to 
je seveda več. Drugi žanri so, z 
nekaj redkimi izjemami, manj 
brani, slovenski žanr pa je pri 
bralcih priljubljen približno 
enako kot slovenska visoka li-
teratura. S tem, da je sodobni 
(slovenski) roman že tako po-
gosto prepleten z žanrskimi 
elementi. Med katerimi prevla-
dujejo elementi ljubezenskega 
romana. 

Način, kako se približujete 
bralcem, je pogosto tudi sko-
zi spletni medij. Tudi prve 
odlomke žanrskega romana, 
ki ga pišete, ste objavili tam. 
Kako razumete ta spoj med 
literaturo in sodobnimi ko-
munikacijskimi sredstvi?

Pri nas so te možnosti še malo 
izkoriščane. Je pa to najbolj 
enostaven in poceni način, da 
si pridobiš neko bralsko bazo, 
da lahko komuniciraš z njo in 
da lahko promoviraš svoja dela. 
Tudi na kakšne, za slovensko 
konservativno, nespretno in 
podhranjeno založniško piar 
službo, bolj alternativne na-
čine. Danes je formula zelo 
jasna: če te ni na spletu, te ni. 
Poleg tega splet tudi sam vsa-
kodnevno uporabljam, kako bi 
ga potem lahko ignoriral?

Če bi morali našim bralcem 
osvežiti poletje z »močnim« 
romanom, takim, ki je za vas 
predstavljal nepozabno izku-
šnjo … Kateri bi to bil?

Moj formativni roman, ti-
sti, ki me je v najstniških letih 
udaril po glavi in mi pokazal 
omejene možnosti žanrskih 
del, je lirična Zadnja skušnjava 
Nikosa Kazantzakisa. Za tiste 
bolj lene: obstaja tudi imeni-
tna fi lmska verzija Martina 
Scorseseja.

David Bedrač

Poletni koktejl

Z Aljošem Harlamovim
Na prvi poletni koktejl smo povabili Aljošo Harlamova, pisatelja, publicista, urednika, letos tudi 
člana komisije za najboljši slovenski roman. Sodeluje in piše za več slovenskih revij in časopisov, 
objavil je Bildungsroman. V poletno osvežitev pa nam priporoča roman Zadnja skušnjava Nikosa 
Kazantzakisa.
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Film Locke je še eno delo 
nedavnega trenda neodvisnih 
fi lmov, da se poigrava s formo 
in si zada omejitve, ki sicer niso 
potrebne, vendar se je z njimi 
zabavno ukvarjati, zaradi česar 
fi lm deluje kot zmagovalec na 
kakšnem tečaju scenaristike. 
Premisa je namreč takšna, da 
se scenarist počuti kot maraton-
ski tekač na dolge proge z ovi-
rami: glavni junak Ivan Locke je 
uspešen in zanesljiv vodja grad-
bišča, oče dveh otrok in srečno 
poročen. Toda pred sedmimi 
meseci je storil eno samo na-
pako v življenju, ki se bo danes, 
dva meseca prezgodaj, tudi ro-
dila. Film se začne, ko se Ivan 
zvečer odpelje z gradbišča in se 
nato uro in pol vozi v porodni-
šnico, vmes pa se mu skozi te-
lefonske pogovore sesuva svet. 
Na gradbišču so težave, izgubi 
službo, žena ga zapusti in na 
plano pride potlačeno sovraštvo 

Filmski kotiček

Locke

Locke
Igra: Tom Hardy
Režija: Steven Knight
Scenarij: Steven Knight
Žanr: drama
Dolžina: 85 minut
Leto: 2013
Država: Velika Britanija, 
ZDA

od očeta, ki je zapustil mamo, 
ko je zanosila.

Film v naših in tujih medijih 
reklamirajo kot triler, ob katerem 
si boste grizli nohte, a to je zgolj 
še ena nesramna laž oglaševal-
cev, saj fi lm ne bi mogel biti dlje 
od trilerja. Ura in pol počasne 
meditativne nočne vožnje po 
avtocesti, en sam igralec in mi-
lijon telefonskih pogovorov. To 
je vse. Gledališki minimalizem 
oropan vizualne in glasbene 
pompoznosti, zaradi česar fi lm 
ne more metati peska v oči gle-
dalcem. Ostane le igra glavnega 
igralca, nočna cesta, ki se vije v 
negotovo prihodnost in scenarij, 

ki je v takšnih primerih še bolj 
krhek kot hiša iz kart, zato ga 
mora voditi vešča roka avtorja, 
ki natančno razume vse pasti in 
prednosti fi lma. Steven Knight 
na srečo ga, zato se fi lm, kljub 
na prvi pogled dolgočasni pre-
misi, za gledalca odvrti veliko hi-
treje kot v resničnih 85 minutah.

Glavni junak Locke je sodoben 
moški, ki je sprejel nova pravila 
igre. Je marljiv, zanesljiv, zvest 
in nikoli ne krši pravil in omejitev. 
A ko mu čisto po človeško enkrat 
spodrsne, je kazen neusmiljena. 
Najprej notranja, kajti varanje je 
danes za moško psiho enako-
vredno atomski bombi, a Locka 
to ne ustavi, da bi tarnal kot ka-
kšen Razkolnikov. Kljub temu, 
da krivdo zločina sprejme, ravna 
enako kot prej v življenju, torej 
odgovorno, čeprav v takšnem 
položaju nobena vrsta (ne)odgo-

vornosti moškega ne bo odreši-
la novih žrtev. Karkoli bo naredil, 
bo narobe, kot bi hotel fi lm reči, 
da so sodobni moški kastrirani 
ob vsakem zdrsu, kjer si za hip 
dovolijo izživeti primalno moško 
bit. Glavnemu junaku tako na 
pogorišču napake od moškosti 
ostane le neverjetna odločenost 
in trmasta vztrajnost, da naredi 
tisto, kar meni, da je prav. Kar 
niti ni težko, saj mu svet (služ-
ba, žena) v hipu obrnejo hrbet 
in mu s tem le potrdijo pravil-
nost njegove odločitve. Film je 
tako reklama za konservativne 
vrednote (zopet sporočilo, da 
spolni odnos pomeni zgolj in le 
nosečnost in otroka), v katerih ni 
prostora za odpuščanje, razen 
morda očetom, ko se zavemo, 
da so bili takšni zato, ker niso 
znali ali zmogli biti boljši.

Matej Frece
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NAŠIH TOP POP 5
1. predlog: DIMETRA MALALAN – DANES SI TU
2. predlog: KATJA feat. ARMANI – OBALA NORI

3. predlog: NANA MILIČINSKI – POLETNE IMPRESIJE
4. predlog: OMAR NABER – SLADEK STRUP

5. predlog: MANOUCHE – RAZPRODAJA
VAŠIH TOP POP 5

1. predlog: ALEX VOLASKO – PRIŽIGAM LUČI
2. predlog: ŠPELA GROŠELJ – ČEŠNJA NA TORTI

3. predlog: IN&OUT – DA VIDIŠ KOT JAZ
4. predlog: BILBI – TO NI BLUES

5. predlog: REBEKA DREMELJ – PUNCE GREMO ŽURAT

UGANKARSKI SLOVARČEK: ANOA = gamsji bivol, ARAKS = reka v Zakavkazju, ARLIČ = slovenski rokometaš (Denis), BEREK= močvirje (star.), KANELONI = primorska jed, READE = angleški pisatelj (Charles), URH = 
slovenski politik, podžupan Bohinja (Anton), ZRAJTALO = spomin (star.)
 REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: ARAKS, BEREK, SALTO, IDIOM, KONEČNIK, OKOLNOST, ZRAJTALO, KALIOPA, AP, GIN TONIK, RN, ANIMATOR, ST, NOTA, NEN, ATENE, ELTON, AAR, ILIN, ALK, ALMANAH, NA, TOŠE 

PROESKI, NUREDIN, ENARE, STANKA, RADOJE, VINAR, TAPETA, HVALEC.
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Tem trem državam je sku-
pno tudi to, da jih povezuje 
nacionalni park Iguazu, ki 
je poleg redkih živalskih 
vrst, kot so jaguar, tapir in 
kajman, znan predvsem 
po ogromnih slapovih, za 
mnoge celo najlepših na 
svetu. Kajmana si ravno ni-
sem želel srečati na štiri oči, 
slapove pa sem si v dobri 
družbi res hotel ogledati. 

V San Ignaciu sva se s Ca-
rolino takoj po ogledu samo-
stana vkrcala na avtobus. Cule 
sva lepo spakirala v prtljažnik, 
na avtobusu pa me je nena-
doma nekdo poklical po ime-
nu. Bil je Rodolfo, rudarski 
inženir, s katerim sva enkrat 
že sedela skupaj, v rokah pa 
je imel kaj drugega kot viski. 
Možakar je že nekaj dni hodil 
domov v Eldorado, pa še mu 
kar ni uspelo prispeti, saj si je 
vedno našel kakšno družbo, s 
katero je potem veseljačil. Ni 
mu bilo hudega in ko je sredi 
poti končno stopil z avtobusa 
v svoji vasi, me je še enkrat na-
glas pozdravil. 

Že prej je bilo vroče, zdaj pa 
smo prispeli še v subtropsko 
klimo, kar je pomenilo veliko 
soparo in neznansko žejo. Na-
cionalni park je že eno izmed 
'predmestij' tropskega gozda, 
čigar klimatske razmere lahko 
včasih pomenijo šok za telo. 
Kakorkoli, zdaj sva bila tu in 
najprej je bilo treba najti pre-
nočišče in zamenjati denar. 
Ker sem imel družbo, sem se 
že malce pripravil, da nisva 
toliko tavala naokrog in že po 
slabi uri sva navijala klimo v 
najini sobi. Argentinskih pe-
sov sva imela le še za nočitev, 
ko sva pa začela iskati menjal-

Piše: Dani Zorko � Gor in dol po Patagoniji (23.)

Proti tromeji
Eno izmed skrajnih in zanimivih severovzhodnih točk Argentine predstavlja tromeja med Argentino, Brazilijo in Para-
gvajem, kjer se stikajo mesta Puerto Iguazu, Foz de Iguazu in Ciudad del Este. 

mi ljudje dali toliko napotkov 
in označili toliko mest na kar-
ti, da je bilo kar nenavadno. V 
kraju je bilo več kot 10 lekarn 
in večina jih je bilo odprtih 
tudi zvečer. Zanimivo. Razlog 
je bil prav v tem, da res veli-
ko ljudi ob stiku z drugačno 
klimo doživi nenadne telesne 
spremembe, zato potrebujejo 
različne kreme in tablete, da 
se jim stanje normalizira. Pri 
takšni masi turistov se jim je 
torej splačalo tržiti tudi zve-
čer. Moja španščina je bila 
prešibka, da bi opisal, kaj vse 
manjka moji sopotnici, zato 
sem šel kar po njo, saj se je 
načeloma počutila zelo soli-
dno. Če bi bilo kaj resnega, 
bi morda morala spremeniti 
načrt prav zdaj, ko sva bila 
blizu enemu izmed vrhuncev 
potovanja. Zares, ženšče v le-
karni je takoj vedelo, zakaj se 
gre. Res je bila kriva nenadna 
sprememba okolja, ki na vse 
ljudi seveda ne deluje enako. 
Super, panika je bila odveč.

Moral sem še se pozanimati, 
kako priti do slapov in kakšna 
je procedura, saj sva hotela iti 
tja že zgodaj naslednji dan. Na 
pomoč mi je priskočilo naklju-
čje. Korakal sem proti avto-
busni postaji, ko sem na tleh 
zagledal šop bankovcev. Kako 
so se zasvetile oči! Pa malo po-
kukam okrog in seveda, vsi so 
videli ta kupček, le noben ga 
ni hotel pobrati. Deklič v trafi-
ki mi pove, da je denar menda 
izgubila skupinica Azijcev, ki 
je šla mimo. In res, denar je bil 
njihov, pravkar pa so se vrnili 
z ogleda slapov. V zahvalo za 
vrnjen denar sem dobil čisto 
vse informacije, poba pa še mi 
je hotel stisniti stotko v žep, a 
sem ga prijazno zavrnil.

Nadaljevanje prihodnjič

mljevidu. Že res, da je bilo 
po centru fino pohajati peš, 
če pa si hotel kam drugam, 
pa je trajalo celo večnost, da 
si prišel iz mesta. Zvečer sva 
se začela odpravljati na zrak, 
ko je Carolina po rokah in 
nogah opazila polno bun-
kic in izpuščajev, pa tudi v 
obraz je bila vsa rdeča. Huh, 
sprememba je bila nenadna, 
kje boš zdaj našel zdravnika 
ob tej uri… Tudi meni ni bilo 
vseeno. Skrivoma sem šel 
pogledat, če mi raste kakšno 
rogovje, vendar je bilo vse v 
redu. Kaj sem hotel, napotil 
sem se iskat lekarno ali kaj 
podobnega, vendar v večer-
nih urah nisem imel nekega 
upanja. Imel sem en majhen 
zemljevid mesteca in ko sem 
začel spraševati po lekarni, so 

nico, pa je bila ali zaprta ali pa 
je imela zelo neugoden tečaj. 
Ja, Evropejci smo se kar malo 
odvadili prečkanja meja in 
menjavanja novcev za vsako 
državo. Odločil sem se malo 
povpraševati naokrog po 
kakšnem črnem trgu in res, 
komaj sva dobila enega gostil-
ničarja, ki nama je na videz s 
težkim srcem zamenjal dolar-
je, vendar pa je bil tečaj malo 
slabši kot v Buenos Airesu. 
Hja, tam nisem hotel menjati 
preveč denarja, ker bi z od-
večnimi pesi naredil še večjo 
izgubo. V družbi sem zdaj za-
pravljal veliko več kot pona-
vadi. Tisti, ki imate ženske, že 
veste, kako je to…

Mestece niti ni bilo tako 
majhno, kot izgleda na ze-

Foto: Dani Zorko

Kopalci v reki Eldorado

Foto: Dani Zorko

Tukan je značilni prebivalec tromeje.

Foto: Dani Zorko

Na nekaterih predelih province Misiones še dolgo ne bo asfalta.

Foto:ML

Foto: Črtomir Goznik

Foto: Martin Horvat

90 let Angele Kukovec

Hajdinske frajlice so zapele

Blagoslov Slodnjakove kapele 

Od tod in tam

Podgorci � Župan občine Ormož Alojz Sok in predsednik 
Krajevne skupnosti Podgorci Martin Kukovec sta minuli pe-
tek ob visokem jubileju, 90-letnici, na domu obiskala Angelo 
Munda. Leta ne pridejo do živega gospe Angeli Munda, ki se 
je očetu Vincu in materi Neži rodila 18. junija leta 1924. Že pri 
šestnajstih letih ji je umrla mama, zato je Angela kot najstarejša 
izmed otrok morala poskrbeti za brata. Leta 1950 se je poročila 
z Jožefom Mundo in rodila štiri otroke. Danes je ponosna babica 
desetih vnukov, 14 pravnukov in enega prapravnuka. Jeseni pa 
pričakujejo še drugega. Sicer pa je Angela kljub starosti še zelo 
dejavna. Z 90 leti še namreč vedno okoplje kakšno gredico in 
prebere časopis. Dobrim željam se ob visokem jubileju gospe 
Angele pridružuje tudi ekipa Štajerskega tednika.

Monika Levanič

Hajdina � Ljudske pevke, poznane tudi pod imenom Haj-
dinske frajlice, KPD Stane Petrovič Hajdina so tudi letos 
pripravile tradicionalni koncert Pesem v poletje, srečanje 
ljudskih pevcev in godcev. V goste so povabile pevske in god-
čevske skupine s Ptujskega. To so skupine, s katerimi se med 
letom srečujejo na številnih koncertih in prireditvah, s katerimi jih 
veže tesno prijateljstvo, ki ga ob petju utrjujejo tudi na koncertu 
v čast poletju, ker kot pravijo Hajdinske fraljice, si je za prijatelje 
treba vzeti čas. Po odpeti pesmi so se udeleženci koncerta po-
veselili še na skupnem druženju. 

MG

Dornava � Na praznik slovenske državnosti so si vašča-
ni Brezovc polepšali dan s prav posebnim praznikom za 
vso vas – blagoslovili so namreč Slodnjakovo, po domače 
Krampelove kapelo. Kapelo je v čast Mariji leta 1867 posta-
vil takratni domačin Erlich. Ker ni imel otrok, sta z ženo kapelo 
podarila sorodnikom Slodnjakom. Tu imajo vaščani vsako leto 
slovesen blagoslov velikonočnih jedi, občasno v mesecu maju 
šmarnice, ob kapeli pa ima čez vse leto svoje mesto veliki pre-
smec, ki ga vaščani Brezovc vsako leto na cvetno nedeljo nesejo 
k blagoslovu v farno cerkev na Polenšak. Lani se je gospodar 
kapele Marjan Slodnjak odločil kapelo obnoviti, letos pa je zaklju-
ček obnove blagoslovil rojak pater Franček Meško. Zapel je tudi 
starejši mešani cerkveni pevski zbor. Blagoslova se je kljub dež-
ju udeležilo veliko število vaščanov Brezovc in sosednjih vasi, 
sorodnikov in prijateljev, ki so se po svečanem blagoslovu ob 
domačih dobrotah še dolgo zadržali v za to pripravljenem šotoru 
ob kapelici.

Martina Horvat

Foto: Dani Zorko

Prodaja visečih odej ob poti
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1. DAN, 10.10.2014: SLOVENIJA – TROGIR – KANJON CETINE – 
OMIŠ – NEUM
Prvi postanek bo  v enem najlepših dalmatinskih mest Trogir, ozke uličice utrjenega starega 
mestnega jedra, stisnjenega med kopnim in otokom Čiovo si bomo ogledali z lokalnim 
vodnikom, ne bomo izpustili s strani UNESCO-a zaščitene trdnjave Kamerlengo, utrdbe sv. 
Marka, mestne katedrale in obzidja. Nadaljevali sledi po jadranski magistrali do Omiša, reke 
Cetinje, Omiške Dinare, Radmanove mlinice, kjer si bomo ogledali stare mline ter si privoščili 
degustacijo okusnega dalmatinskega pršuta in domačega kruha »ispod peke«. Po ogledu 
bomo pot nadaljevali skozi hrvaški turistični biser pod planino Biokovo – Makarsko rivijero, 
mimo Baćinskih jezer (panoramski postanek) in doline reke Neretve do Neuma, sledi večerja 
in  zabava z živo glasbo in animacijskimi vložki. Nočitev.

2. DAN, 11.10.2014: NEUM – DOLINA NERETVE - NEUM
Po zajtrku vožnja v dolino Neretve. Za začetek neretvanske pustolovščine si bomo ogledali 
zelo zanimiv Arheološki muzej Narona, Po potepu skozi zgodovino si bomo privoščili vpogled 
v zanimiv vsakdan prebivalcev te zelene doline. Gostoljubni domačini nas bodo pričakali s 
tipično domačo »dalmatinsko marendo«, travarico, lozo in suhimi fi gami. S tipičnimi neretvan-
skimi plovili, »lađami« se bomo nato odpravili na zanimivo plovbo po zeleni reki Norin, rokavu 
reke Neretve. Vmes bomo kakšno zapeli ob spremljavi žive glasbe. Na lađah se bomo lahko 
okrepčali z okusnim dalmatinskim pršutom, sirom in drugimi dobrotami pod katerimi se bodo 
šibile mize. Po okrepčilu bomo začeli z »berbo« v nasadih, bogato obloženih s sočnimi sadeži (3 
kilogrami mandarin so vključeni v ceno aranžmaja, preostanek ob doplačilu na kraju samem). 
Sledi  pristno domače kosilo, po katerem bo sledila zabava ob živi glasbi. Za odlično glasbo in 
veliko dobre volje bo poskrbela popularna glasbena skupina Versi iz Metkovića. 

3. DAN, 12.10.2014: NEUM – MEĐUGORJE - SLOVENIJA
Po zajtrku se bomo iz Neuma odpeljali proti notranjosti BiH. Pot nas bo najprej vodila do 
svetovno znanega romarskegasredišča MEĐUGORJA. Tukaj bomo imeli na voljo 3 ure časa, 
tako da se bodo lahko interesenti odpravili na t.i. »brdo ukazovanja«, hrib, kjer naj bi se po 
pričevanjih domačinov prikazovala Marija. Udeležiti se bo mogoče tudi svete maše. V okolici 
Međugorja je pred leti zrastla ETNOGRAFSKA VAS HERCEG z etnografskimi in drugimi poseb-
nostmi pokrajine Hercegovine. Sledi degustacija domačih vin.

NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN SI IZBERITE NAGRADO
Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali? Potem je sedaj pravi čas, saj smo za vas pripravili privlačne nagrade. Do nagrade ste upravičeni novi 
naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili naročeni na Štajerski tednik in se zavežete, da boste ostali naročnik vsaj 6 mesecev.

� 


POSTATI NOVI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE 
IZPLAČA – izmed vseh, ki se boste na Štajerski tednik 
naročili v času od 6. 5. do 18. 7., bomo izžrebali enega 
izmed vas in vas popeljali na izlet – OBIRANJE MANDARIN 
V DOLINI REKE NERETVE (10. 10. 2014). Skupaj z vami bo 
potovala še ena oseba, ki jo izberete vi.
 

Prav tako bomo izžrebali enega izmed vas, naši zvesti 
naročniki, ki nas prebirate že dalj časa in tudi vam omogočili 
OBIRANJE MANDARIN V DOLINI REKE NERETVE 
s sopotnikom.

Izbirate lahko med nagradama:
1. BREZŽIČNA VREMENSKA POSTAJA S3308 

z zunanjo enoto ali
2. PLAŽNA BRISAČA S TREMI ŽEPI – 70x215 cm

OBIRANJE 
MANDARIN 
V DOLINI REKE NERETVE   (10. 10. 2014) – 3 DNI

S SKLENITVIJO NAROČNIŠKEGA RAZMERJA POSTANITE ČLAN 
KLUBA PRIJATELJEV RADIA-TEDNIK PTUJ IN KORISTITE UGODNOSTI:

• 20 brezplačnih prilog s koristnimi nasveti o gradnji, 
dopustu, gospodarstvu, urejanje okolice, avtomobilizmu, 
fi nancah, zdravju, kulinariki …

• Tv priloga TV OKNO – 48 barvnih strani TV sporeda in 
zanimivosti iz sveta glasbe in fi lma

• 20% popust pri naročilo malih oglasov 

• ogled brezplačne gledališke predstave konec leta 2014
• Avtobus zvestobe (predbožični izlet evropske prestolni-

ce)
• dodatni popusti pri zakupu izletov preko agencije Turi-

stagent (obiranje mandarin v dolini reke Neretve 10. 10. 
2014 3 dni samo 165,00 €, plačilo na obroke)

• Praktična darila za nove in obstoječe 
naročnike

• Vstopnice za prireditve in gledališke predstave

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA 
SE RESNIČNO IZPLAČA!

Vsak novi naročnik bo o prevzemu nagrade pisno obveščen po pošti. Slike so simbolične.
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Mali oglasi

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – to-
pol, jelšo, brezo, lipo ... Opravi-
jo sečnjo in spravilo lesa. Nudijo 
žagan les, letve, morale, obloge 
in drva za kurjavo. Tel. 041 403 
713.

UGODNO prodamo bukovo 
hlodovino za drva in jo dostavi-
mo na dom. Informacije na tel. 
št. 0590 73 000.

STORITVE

Nudim čiščenje in likanje na domu. Vse 
informacije na gsm 040 860 164. Joži-
ca Sluga, Dolena 5, 2323 Ptujska Gora.

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino ter 
zelo kakovostne smrekove pelete, brez-
plačna dostava, ugodna cena. Horvat – 
drva, Moškanjci 1 d. Tel. 051 667 170.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi, pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska 
dela. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, telefon 041 226 204.

OKNA, ROLETE, ŽALUZIJE, KO-
MARNIKI, ugodne cene. Janez 
Belec, s. p., Trnovska vas 50, 
tel. 041 884 841; janez.belec@
gmail.com.

KARL HORVAT, s. p., nudi sli-
kopleskarske storitve, notranja 
slikopleskarska dela, zunanja 
slikopleskarska dela, izdelavo 
toplotno izolacijskih fasad, su-
homontažnih gradbenih sis-
temov, barvanje oken in vrat. 
Delamo kvalitetno, hitro in po-
ceni! Inf. 040 253 343, 02 787 
73 16 ali horvat.romana@amis.
net

UGODNO: vse iz inoxa, ogra-
je – deli, okovja za kabine, 
cevi, vijaki, dimniki, litoželezni 
kamini, gorilniki na pelete. Ra-
mainoks, d. o. o., Kopališka 3, 
Kidričevo, tel. 02 780 99 26, 
www.ramainox.si.

Kvalitetno izvajamo vsa pleskar-
ska, fasaderska, keramičarska 
in  suhomontažna dela, Knauf 
sisteme ter talne obloge. 
Svetujemo in nudimo inovativne 
rešitve. GSM: 051 205 373.

PVC-OKNA in VRATA, FASADE ter iz-
vedba predelnih sten, spuščenih stro-
pov in izdelava mansardnih stanovanj 
– ugodno. Sandi Cvetko, s. p., Lešnica 
52, Ormož, telefon 041 250 933.

KMETIJSTVO

KUPIM traktor IMT, Zetor, Ursus ali po-
dobno in vso kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 041 923 197.

NESNICE, rjave, cepljene, začetek ne-
snosti, prodajamo vsak dan od 8. do 
17. ure. Soršak, Podlože 1, Ptujska 
Gora.

PRODAM drva v hlodih, kamionska 
dostava. Tel. 041 767 760.

Prodamo traktor Tomo Vinkovič, letnik 
1986, 20 konjskih sil, za 2.000 €. Te-
lefon 031 612 910.

Kupim pašno kravo in prodamo buko-
va drva. Telefon 040 727 779.

Prodam suho luščeno koruzo. Gsm 
031 244 074. Šimenko Ivan, Pobrežje 
75, Videm pri Ptuju.

Prodam koruzo v zrnju, cca. 500 kg ter 
zajce orjake. Telefon 02 777 25 01.

Prodam teličko simentalko, staro 15 
dni in bikca starega 3 tedne - križa-
nega rh in ls, težkega 75 kg. Gsm 031 
840 282.

PRODAMO odojke, težke 25 kg. Tel. 
041 326 972 ali 751 00 68.

NESNICE, rjave , grahaste, črne, stare 
13 tednov prodam. 4,50 evra, dosta-
va na dom. Marčič. Tel. 792 35 71.

PRODAMO ječmen. Tel.02 753 51 51, 
zvečer.

MOTORNA VOZILA

Škoda Fabia 12/2009, garažirana, 
prevoženih 44.000 kilometrov, 1. la-
stnica, prodam. Telefon 040 325 669.

NEPREMIČNINE

Prodamo več zazidljivih parcel od 
549m2 do 1098 m2, Nova vas pri 
Ptuju, le 1,5 km iz centra. Urejen vpis v 
ZK, prosto bremen. Tel. 051 354 826.

RAZNO

KUPIM starine: pohištvo, slike, bo-
gece, ure, steklo, lonce, razglednice, 
gašperje in drobnarije. Plačam takoj. 
Telefon 041 897 675.

SI TUDI TI osamljen in ti je dolgčas, si 
istih želja, si želiš družbe, sprehodov v 
naravo, potovanj? Sem upokojenka, 
stara 58 let. Ponudbe pod šifro „JE-
SEN“

Petek, 4. julij
11.00 –  Ptuj, Terme Ptuj: Bazeni energije (KPŠ)
18.30 – Benedikt: športna dvorana, 15. občinski praznik
20.00 - Benedikt: prireditveni šotor, županov večer
20.30 – Velika Nedelja: pred gradom, romantična komedija na prostem Dijaški 

dom za babice
21.00 – Lenart: Dom kulture, koncert Marko Grobler band (Len-Art)

Sobota, 5. julij
21.00 – Ptuj: Dom KULTure Muzikafe, koncert Dunajski fi lharmonikarji 

Prireditvenik 
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Srce je dalo vse, kar je imelo,
nobene bilke zase ni poželo.
Odšla si sama na pot neznano,
kjer ni skrbi in bolečin,
za tabo ostal je le boleč spomin.

ZAHVALA

V 64. letu nas je nepričakovano in mnogo prezgodaj zapu-
stila naša draga žena, mama, babica, tašča in sestra

Mimica Lah
IZ TIBOLCEV 53

Ob boleči izgubi se posebej in iskreno zahvaljujemo vsem 
sosedom, sorodnikom, prijateljem in znancem za vso 
pomoč in podporo v težkih trenutkih bolezni in slovesa.
Hvala duhovniku za opravljen obred, pevcem za odpete 
pesmi, izvajalcu Tišine, govornikoma, pogrebni službi Mir 
in vsem ljudem za vse darove, izrečena sožalja.
Iskrena hvala vsem, ki ste se od nje poslovili in jo pospre-
mili na njeni poti k večnemu počitku.

Žalujoči: vsi njeni

Peto leto že v grobu spiš,
a v srcih naših še živiš.
Ni dneva, ne noči,
da te z nami ni.
Zato pot nas vodi tja, 
kjer v tišini spiš, 
kjer tihi dom le rože ti krasijo, sveče v 
spomin gorijo. 

SPOMIN

Janez Herga
IZ MOŠKANJCEV 37 A

Težko te je bilo izgubiti, še težje je brez tebe živeti. Vendar 
od nas nisi nikdar odšel, spomin nate bo večno živel. 
Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, mu prinašate 
cvetje in prižigate sveče ter ga ohranjate v lepem spominu. 
Še posebej hvala članom Ribiškega društva Gorišnica.

Žalujoči: žena Marija in hčerka Helga z družino

S solzo v očeh se rojevamo, 
in s solzo v očeh odhajamo.
Vmes je življenje, ki ostaja
ljudem kot spomin.

V SPOMIN
3. julija je minilo žalostno leto, odkar 
nas je zapustila naša draga mama, 
babica, prababica in tašča.

Marija Voda
28. julija pa bo minilo 22 let, odkar 
nas je zapustil naš dragi brat, stric in 
svak

Roman Voda

IZ GREGORČIČEVEGA DREVOREDA 4

Hvala vsem, ki postojite ob njunem prezgodnjem grobu, 
jima prižigate sveče in ju ohranjate v lepem spominu.

Vajini najdražji 

Kje so tisti dnevi, ki so tako žareli?
Kje so tise roke, ki so nas objele?
Kje so tisti dnevi, ko skrbela si za nas?
Ta ljubezen ne more umreti, tega glasu
ni mogoče utišati, teh pridnih rok ni moč
pozabiti in ta moč se ne more nikoli razbiti.
Priznamo, brez tebe je veliko težje, 
ampak pokazalasi nam pravo pot 
in danes hodimo po tej poti
in nas spremljajo tvoji spomini.

V SPOMIN
4. julija je minilo žalostno leto, odkar smo se poslovili od 
naše drage mame, tašče, ome in prababice

Ana Štelcer
POBREŽJE 118, VIDEM PRI PTUJU

Ko je zunaj svetel dan in nas sonce greje, sedimo pred 
vajino hišo, težko dojamemo, da vaju z očetom ni več med 
nami. Naše misli vedno znova odhajajo v naš skupni dom, 
kjer smo preživljali srečno otroštvo in mladost.
Hvala vsem, ki ste jo imeli radi, jo cenili in spoštovali; to 
dokazujete, ker še vedno prižigate sveče, prinašate cvetje 
in redno obiskujete svete maše.

Žalujoči: sin Rudi z družino in hčerka Zdenka z družino

Veš, da je vse tako, kot je bilo.
V vsaki stvari si, ki je v hiši,
v mislih si, besedah naših,
da, celo v sanjah,
le da korak se tvoj
nič več ne sliši.
 (J. Medvešek)

ZAHVALA
Tja, kjer tišina šepeta, je odšla naša draga žena, mama, babica, tašča,

Kristina Črešnik
23. 8. 1943 – 22. 6. 2014

IZ MESTNEGA VRHA 81, 2250 PTUJ

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste se ji poklonili v spominu in nas tolažili v teh dneh neiz-
merne žalosti in bolečine.
Hvala za vsak stisk rok, tolažilne besede, vsa izrečena sožalja, podarjeno cvetje, sveče in svete 
maše. Hvala pogrebni službi, pevcem, govorniku, g. župnikom, godbeniku. Hvala osebju gine-
kološkega oddelka Ptuj za prijaznost in oskrbo v zadnjih dneh njenega življenja. Hvala vsem, 
ki ste nam v težkih trenutkih kakorkoli pomagali in vas nismo posebej imenovali, ter vsem, ki 
ste jo v tako velikem števil pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči: mož Ludvik, sin Slavko z družino, vnuka Luka in Dejan z Nušo.

Zdaj bivaš vrh višave jasne,
kjer ni mraku, kjer ni noči.
Tam sonce sreče ti ne ugasne,
resnice sonce ne stemni.

SPOMIN
V soboto, 5. julija 2014, mineva tri leta 
žalosti, odkar nas je za vedno zapustila 
naša draga mama, babica in tašča

Rozalija Kozel
IZ SKORIŠNJAKA 42, ZG. LESKOVEC

Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njenem grobu in 
jo ohranjate v lepem spominu.

Tvoji najdražji

Spomini so kot iskre, 
ki pod pepelom tlijo,
a ko jih razgrneš,
vedno znova zažarijo.

SPOMIN

Mineva leto dni, odkar se je mnogo 
prezgodaj poslovil dragi brat, boter, svak, nečak in bratra-
nec

Jožef Junger
IZ JUROVCEV 3, stanujoč v KIDRIČEVEM

Hvala vsem, ki se ga spominjate, postojite ob njegovem 
grobu in položite rožo ali prižgete svečko v njegov spomin.

Sestra Dušanka z družino in ostalo sorodstvo

Tako kot reka v daljavo se zgubi,
odšel si tiho brez slovesa,
za seboj pustil si spomin
na naša skupna srečna leta.
Le srce in duša ve
kako boli ko te več ni.

SPOMIN
6. julija 2014 mineva leto dni, odkar nas je zapustil naš 
dragi mož, oče in dedi

Jože Justin
IZ POBREŽJA 33

Si v naših mislih, si v naših srcih, del nas si vedno. Hvala 
vsem, ki se ga spominjate in postojite ob njegovem grobu, 
mu prižigate svečke in polagate cvetje.

V mislih s teboj vsi tvoji

Skromno si živel,
v življenju mnogo pretrpel.
Ko pošle tvoje so moči,
zaprl trudne si oči.
Zdaj v grobu trdno spiš,
a v naših srcih še živiš.

SPOMIN
29. junija je minilo 10 let, odkar nas je prezgodaj zapustil 
dragi mož, oče in dedek

Ignac Bračič
ZABOVCI 94
1937 – 2004

Hvala vsem, ki se ga spominjate, z lepo mislijo postojite ob 
njegovem grobu in prižgete svečo v njegov spomin.

Vsi njegovi

��������	
��������
��������

���������	��
���
�����	���������

����



Obiskali so tudi gine-
kološko-porodni oddelek 
ptujske bolnišnice in ne-
kaj tam zaposlenih, kot 
tudi oddelek podaljšane-
ga bolnišničnega zdra-
vljenja. 

Preiskava je rezultat uspe-

šnega sodelovanja policije 

in ZZZS, kjer na področju 

zdravil letno izvedejo okrog 

sto nadzorov, pri katerih pa v 

večini ne ugotavljajo elemen-

tov kaznivega dejanja. V glav-

nem gre za neustrezno vode-

ne medicinske dokumenta-

cije, pojasnjujejo v ZZZS. V 

ptujskem primeru naj bi šlo 

za zlorabe v višini nekaj tisoč 

evrov, po neuradnih govori-

cah pa celo za nekaj sto tisoč 

evrov. Posle sumljivih recep-

tov naj bi vodila dobro orga-

nizirana združba, zato naj bi 

se preiskava po neuradnih 

podatkih razširila.

Na sumljive 
recepte opozoril 
farmacevt

Miran Šadl, tiskovni pred-

stavnik PU Maribor, je pove-

dal, da kriminalisti v okviru 

predkazenskega postopka 

izvajajo aktivnosti preiskova-

nja kaznivih dejanj gospodar-

ske kriminalitete na območju 

policijskih uprav Maribor in 

Ljubljana. V teh preiskavah 

so iskali poslovno dokumen-

tacijo in druge materialne 

dokaze, ki bodo služili kot 

dokaz v nadaljnjem kazen-

skem postopku. Gre za sume 

storitve kaznivega dejanja 

zlorabe uradnega položaja ali 

uradnih pravic in goljufije. 

Na sumljive recepte je opo-

zoril eden od farmacevtov, 

saj pacient, na katerega se je 

glasil recept, ni kazal znakov 

najhujšega obolenja. S prei-

skavo sumljivih receptov so 

policisti pričeli že lansko je-

sen. Kdaj bo kriminalistična 

preiskava zaključena, v PU 

Maribor ne morejo poveda-

ti, saj aktivnosti policije še 

vedno potekajo. V nobenem 

primeru pa ne bodo razkrili 

imen osumljencev ali drugih 

osebnih podatkov vplete-

nih oseb, je povedal Šadl, ki 

imen, o katerih pišejo v ne-

katerih medijih, javnosti ni 

posredoval. Zagotovo jih ni 

izdala policija, v javnost naj 

bi prišli iz drugih virov. Na 

ponovno vprašanje o številu 

pridržanih oz. o tem, ali je bil 

kdo od osumljenih že pripe-

ljan pred preiskovalnega so-

dnika, včeraj na PU Maribor 

nismo mogli dobiti podatkov. 

„O vseh podrobnostih krimi-

nalistične preiskave bomo 

javnost in medije obvestili na 

novinarski konferenci, ki jo 

bomo organizirali v začetku 

prihodnjega tedna,“ je odgo-

voril Miran Šadl.

Levanič: 
bolnišnica 
ni vpletena v 
nepravilnosti

„S preiskavami, ki so 1. in 

2. julija potekale v naši bol-

nišnici, se negativne infor-

macije samo še povečujejo, 

ki pa tokrat niso prizadele 

le naše ustanove, ampak tudi 

celotno zdravstvo in zdravni-

štvo. Kljub temu je potrebno 

na zadevo gledati tudi s po-

zitivne strani, kjer je solidno 

delujoč sistem zaznal nepra-

vilnosti, jih obravnava in bo 

tudi poskrbel za potrebno 

sankcioniranje. Potrebno 

je poudariti, da bolnišnica 

sama ni vpletena v nepravil-

nosti, ki pa so očitane neka-

terim pri nas zaposlenim. Žal 

tudi zdravstvo ni imuno na 

številne težave naše družbe, 

ne le ekonomske, predvsem 

moralno etične, ki pa so v 

drugih poklicnih strukturah 

še pogostejše, toda neupravi-

čeno bolj tolerirane. Ne mo-

rem pa se znebiti občutka, da 

nenavadno pogosto odkritja 

afer sovpadajo s trenutku, 

ko bi si bilo potrebno nehati 

zatiskati oči pred resničnimi 

problemi, tako naše bolnišni-

ce, celotnega zdravstva, kot 

tudi cele naše družbe. Po-

drobnejše podatke pa bomo 

posredovali in komentirali 

po zaključnem preiskoval-

nem postopku,“ je povedal 

direktor ptujske bolnišnice 

Andrej Levanič.

MG        

Ptuj � Kriminalisti obiskali ptujsko bolnišnico

Pisali naj bi recepte za draga 
biološka zdravila in jih prodajali
Zaradi kaznivih dejanj v zvezi z izdajanjem receptov za draga biološka zdravila  (recepte naj bi prodajali za denar) 
so kriminalisti 1. julija opravili 25 hišnih preiskav pri pravnih in fizičnih osebah zaradi sumov gospodarskih kazni-
vih dejanj na škodo javnega zavoda.

Danes bo precej jasno, čez 
dan bo ponekod zapihal južni do 
jugozahodni veter. Najnižje ju-
tranje temperature bodo od 8 do 
14, najvišje dnevne od 26 do 30 
stopinj C.

Obeti
V soboto in nedeljo bo sončno 

in precej toplo. Popoldne bodo 
predvsem v gorskem svetu možne 
posamezne vročinske nevihte.

Vremenska slika
Hladna fronta je zgodaj zjutraj 

prešla naše kraje, za njo se nad 
srednjo Evropo in našimi kraji 
krepi območje visokega zrač-
nega tlaka. S severozahodnim 
višinskim vetrom doteka k nam 
nekoliko hladnejši in precej suh 
zrak.

Napoved vremena za Slovenijopoletna
ponudba
v Pomaranci, Ob Dravi, ptuj

Ribe in 
morski sadeži

(juhe, predjedi, 
z žara, iz pe�ice, 

s testeninami, 
rižote, solate...)

02 788 00 28www.facebook.com/pomaranca.siwww.pomaranca.si �

poletna
ponudba
v Pomaranci, Ob Dravi, ptuj
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Ta je pri nas največ škode 

naredila v Zavrču, deloma 

tudi v Vidmu in Podlehniku, 

močno jo je skupilo nekaj 

hrvaških občin. Tamkajšnje 

komisije za ocenjevanje ško-

de so v teh dneh svoje delo 

že opravile. Po predloženem 

popisu škode je toča največ 

škode povzročila v občinah 

Cestica in Petrijanec. Po po-

ročanju hrvaških kolegov iz 

Varaždinskih vijesti je ocenje-

na škoda v občini Cestica do-

segla ogromnih 7,2 milijona 

kun (950.000 evrov). Na tem 

področju so najbolj prizadeti 

vinogradi, buče, pšenica, je-

čmen in koruza. Prve ocene 

škode govorijo o najmanj 40 

%, na določenih kulturah pa 

tudi o 90 % izpadu pridelka. 

Na območju občine Petri-

janec je škoda ocenjena na 

2,7 milijona kun (356.000 

evrov); najbolj poškodova-

ne kulture so pšenica, koru-

za, tritikala, oves in vrtnine. 

Varaždinski župan Predrag 

Štromar je včeraj (v četrtek) 

tako že razglasil elementarno 

nesrečo za obe najbolj priza-

deti občini.

Škodo, ki je na terenu nasta-

la zaradi junijske toče, so po-

pisale tudi komisije v občinah 

Zavrč, Videm in Podlehnik 

ter podatke posredovale na 

ptujsko izpostavo republiške 

uprave za zaščito in reševanje. 

Kot je povedal vodja izpostave 

Drago Murko, se bo junijska 

naravna nesreča s točo evi-

dentirala, škoda na terenu pa 

Zagorje, Podravje � Po junijski toči

Hrvati v Zagorju razglasili elementarno nesrečo
Kot smo v Štajerskem tedniku poročali pred dobrim tednom, je 20. junija obmejne občine zajelo hudo neurje s točo. 

Foto: MZ

Na slovenski strani meje je toča najbolj udarila po vinogradih.

se ne bo ocenjevala. Proti toči 

kot naravni nesreči se namreč 

lahko pridelek zavaruje preko 

zavarovalnic, zato država po-

sebej odškodnin za te name-

ne ne predvideva. »Moramo 

pa škodni dogodek evidenti-

rati za primer, če bi podatke 

o naravni nesreči potrebovale 

zavarovalnice,« je za naš časo-

pis še dejal Murko. 

UR, MZ
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